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��ح ا�تان ز�جانروز��
سرهنگ عباس عباسی، فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان 
زنجان در گفت وگو با صدای زنجان از کشف محموله 10 تنی چوب 
قاچاق در زنجان خبر داد و گفت:  شنبه ۶ اردیبهشت 1۴0۴، 

ساعت ۷:۳0، مأموران یگان ...

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان زنجان در مورد آخرین 
پیشرفت  درصد   ۹1 حدود  تالوار  سد  گفت:  تالوار  سد  وضعیت 
فیزیکی دارد و عمده کارها انجام شده و بحث تکمیل نواقص سد 
در حال انجام است. وی ادامه داد: ایجاد ساختمان بهره برداری، 
برخی  در  اراضی  تملک  و  دسترسی  راه های  ایجاد  فنس کشی، 

روستاها برای استقرار مخزن در دستور...

چوب   های قاچاق درختان گردو
 در گلوگاه زنجان به دام افتادند

پیشرفت سد تالوار به ۹۱ درصد رسید

سال بیست وچهارم- شماره سال بیست وچهارم- شماره ۲۸۳۷۲۸۳۷                                                       تک شماره  -                                                        تک شماره  - ۸۰۰۰۸۰۰۰ تومان تومان

باید بر اساس منافع ملی کشور تصمیم بگیریم

آل اسحاق: نتیجه مثبت مذاکرات ایران و آمریکا 
به رفع تحریم ها کمک می کند

مذاکراتی که جهان را متحول می کند!

تصمیمی که تاریخ ساز خواهد شد

ما  اسحاق گفت: همکاران  آل  یحیی  خبرآنلاین/ 
در عراق نگران سرمایه گذاری در ایران هستند و 
می گویند که اگر FATF تصویب شود، تکیلف ما 
هم معلوم می شود که با محدودیت سرمایه گذاری 

کنیم یا دستمان باز است. 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، بررسی پیوستن به 
 )CFT( کنوانسیون مقابله با تأمین مالی تروریسم
و کنوانسیون پالرمو را در دستور کار قرار دارد. از 
همین رو، این سوال ایجاد می شود که بالاخره این 
دو لوایح پس از ۱۵ سال، تصویب می شود یا خیر؟ 
اتاق  رئیس  اسحاق،  آل  یحیی  راستا،  همین  در 
مشترک بازرگانی ایران و عراق،  درباره ارزیابی اش 
درباره  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  فضای  از 
تصویب لوایح مرتبط با FATF، بیان کرد: مدت 
 FATF به مربوط  لوایح  بحث  درباره  که  هاست 
شده  بیان  نظرات  همه  تقریبا  و  شده  صحبت 
است،در حال حاضر نیز بعد از دستور مقام معظم 
رهبری، اعضای مجمع بار دیگر این لوایح را بررسی 

می کنند. 
وی ادامه داد: در این میان، دو کنوانسیون پالرمو و 
CFT، متفاوت از موضوع رابطه سازمان FATF با 
جمهوری اسلامی است. الان بحث درباره تایید یا 
عدم تایید این دو بند است. اگر این دو بند تایید 
شود، جدا از بحث رابطه ایران با این سازمان، نقش 
می  تعامل  آنان  با  که  کشورهایی  درباره  مهمی 
با کشور عراق  کنیم، دارد. به طور مثال، ما الآن 
ارتباط اقتصادی داریم و در بحث تجارت، حدود ۱۲ 
میلیارد دلار به صورت رسمی طی مدت ۱۴ سال، 

به عراق صادرات داشته ایم.
نگرانی عراق از سرمایه گذاری در ایران

سرمایه  بحث  در  اما  گفت:  بازرگانی  اسبق  وزیر 
گذاری بلند مدت در کشور ما، یک ناترازی داریم و 
صادرات و واردات از عراق نیست. اگر شرایط آنان 
به گونه ای است که به کالاهای ما نیاز دارند، این 

شرایط پایدار نیست. 
کشور،  دو  میان  باید  شرایط  بودن  پایدار  برای 
یک  یعنی  شود.  انجام  بلندمدت  گذاری  سرمایه 
سری فرصت هایی خالی در رابطه با کالاهایی که 

به کشور عراق صادر می کنیم، داریم.
آل اسحاق با بیان اینکه کشور عراق می تواند به 
ایران بیاید و سرمایه گذاری مشترک و بلند مدت 
در بحث شوینده یا مواد غذایی انجام شود، گفت: 

یا می تواند در شهرک های صنعتی مناطق آزاد، 
سرمایه گذاری بلندمدت انجام شود. همکاران ما 
در عراق نگران سرمایه گذاری در ایران هستند و 
می گویند که اگر FATF تصویب شود، تکیلف ما 
هم معلوم می شود که با محدودیت سرمایه گذاری 

کنیم یا دستمان باز است. 
مذاکرات به نتایج مثبتی برسد

خیلی از مسائل تحریم ها حل خواهد شد
در  کرد:  تصریح  اصولگرا  سیاسی  چهره  این 
کشورهای دیگر هم وضعیت به این شکل است، 
دولت آقای رئیسی زحمت کشیدند و ما جز ۱۰ 
عضو رسمی سازمان بریکس شدیم اما در عمل، اگر 
بخواهیم صادرات داشته باشیم، نگرانی هایی دارند. 
مثلا کشور هند یا دیگر کشورها تحفظ دارند که 

قوانین بین المللی مانع کار شود. 
سازمان شانگهای هم همینطور است. اگر تکلیف 
FATF معلوم شود و از این حالت بشود یا نشود 
در بیاید، می تواند به نفع سرمایه گذاری بلند مدت 

باشد.
رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق درباره 
ارتباط میان مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا 
دو  این  گفت:   FATF با مرتبط  لوایح  بررسی  و 
به  انتها  در  اما  هستند  ای  جداگانه  موضوعات 
مذاکرات  و  روابط  این  همه  هستند.  مربوط  هم 
غیرمستقیم، اگر به نتایج مثبتی برسد، خیلی از 

مسائل تحریم ها حل خواهد شد. همانطور که گفته 
شده، مبنای مذاکرات غیرمستقیم بحث استفاده 
صلح آمیز و فعالیت اتمی ما است و هم بحث رفع 

تحریم ها.
باید بر اساس منافع ملی کشور 

تصمیم بگیریم
وی افزود: ما می گوییم اگر همه تحریم ها برداشته 
شود، شرایط اقتصادی بهتر می شود و باید بر اساس 
منافع ملی کشور تصمیم بگیریم. خوشبختانه رهبر 
انقلاب فرمودند که به تیم مذاکره کننده اعتماد 
دارند و هم تیم آگاهی هستند. اولویت کشور ما 
معلوم است و هم نتیجه این مذاکرات به رفع تحریم 

ها کمک می کند. 
آل اسحاق درباره نامه نمایندگان مجلس خطاب به 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام برای توقف 
بررسی لوایح مرتبط با FATF گقت: در کشور ما 
دیدگاه های مختلفی وجود دارد. در مجلس هم به 
این گونه نیست که همه اعضا با FATF مخالف 
باشند و احتمالا ۱۵۰ نفر دیگر موافق هستند. در 
رسانه ها هم موافق و مخالف وجود دارد. فضای 
هر  به  که  است  ای  گونه  به  اسلامی  جمهوری 
بیان دیدگاهش را می دهد  صاحب نظری اجازه 
و ساختاری وجود دارد تا همه حرف ها را بشوند. 
ان شاءالله در مجمع به یک جمع بندی برسند که 

به نفع مردم تصمیم بگیرند. 

به مرحله  و  پیدا کند  ادامه  در صورتی که مذاکرات 
ای برسد که سر دوراهی تصمیم به دستیابی به توافق 
یا دست نیافتن به آن قرار بگیریم، اسرائیل بار دیگر 
برای تخریب مذاکرات تلاش خواهد کرد.  و  مداخله 
در این لحظه ترامپ در یک موقعیت سرنوشت ساز 
قرار خواهد گرفت یا باید توافق را انتخاب کند و خطر 
رسیدن به تفاهم با اسرائیل را به جان بخرد یا حمله به 
ایران را انتخاب کند و تنش کنونی در جهان را به میزان 
قابل توجهی تشدید کند و میزان قابل توجهی از منافع 

آمریکا را به خطر بیندازد.
در  »ایران  عنوان  با  یادداشتی  در  ابراهیم  حسین 
در  نیست«  کم  قدرت  های  اهرم  عمان:  مذاکرات 
روزنامه الاخبار چاپ لبنان نوشت: زمانی که گفتگوهای 
هسته ای ایران و ایالات متحده در سایه تشدید تنش 
که  رسید  نظر  به  گونه  این  شد،  آغاز  منطقه  در  ها 
آخرین تلاش دو کشور برای سلب مسئولیت از هرگونه 
اوضاع فاجعه باری است که جنگ گسترده احتمالی 
به همراه خواهد داشت. در آن زمان تصور غالب این 
بود که احتمال رسیدن به توافق از طریق این گفتگوها 
بسیار کم اما فقط دو دور نشست میان هیئت های دو 
کشور و اظهارنظرهای پس از آن مبنی بر مثبت بودن 
فضای مذاکره کافی بود برای این که امیدی واقعی به 

امضای توافق جدید به وجود بیاید.
هدف  به  رسیدن  برای  ابزاری  صرفا  جنگ  واقع  به 
سیاسی است و هر یک از دو طرف هر زمان احساس 
کند بدون این ابزار می تواند به خواسته اش دست یابد، 
قطعا باری بر دوش کشوری خواهد شد که بر آن اصرار 
می ورزد. حال اگر منظور جنگی است که به این دو 
کشور محدود می شود، نزاعی که کشوری مانند ایران 
درگیر آن شود، چگونه خواهد بود؟ متوسل شدن ایران 
به گزینه نظامی می تواند تاثیر قابل توجهی بر سیاست 
های بین المللی بگذارد و به یکی از نزاع های بزرگی 
تبدیل شود که جهان از زمان جنگ جهانی دوم مشابه 
آن را ندیده است؛ البته اگر جنگ سال ۱۹۵۳ کره و 

جنگ کنونی روسیه و اوکراین را کنار بگذاریم.
در اینجا باید این نکته را مدنظر قرار دهیم چنین جنگی 
درصورت وقوع پس زمینه بحران اوکراین و تنش های 
روزافزون میان چین و ایالات متحده را به علت جنگ 
تجاری خواهد داشت. در سایه چنین اوضاعی حمله 
آمریکا و اسرائیل به ایران تنها خاورمیانه را تحت تاثیر 
قرار نخواهد داد و عواقب آن گریبانگیر تمام کشورهای 
جهان خواهد شد. همین یک نکته کافی است برای 
این که مردم ایران متقاعد شوند که در برابر دشمن 
سرسختی که می تواند آنان را بدون هیچ مانعی نابود 

کند، درمانده نیستند.
 

در چنین شرایطی اوضاع از کنترل اسرائیل خارج می 
شود. به همین علت اسرائیل نگرانی خود را از احتمال 
دستیابی تهران و واشنگتن به توافق پنهان نکرد. علاوه 
بر این هر چه قدر احتمال دستیابی به توافق بیشتر 
می شود، اسرائیل هم بیشتر به هم می ریزد. برهمین 
اساس اسرائیل دنبال تخریب مذاکرات است و فقط یک 
چیز می خواهد و آن این است که ایالات متحده به 
ایران حمله کند. حتی بنیامین نتانیاهو نخست وزیر 
دشمن چنین حمله ای را پروژه ای حیاتی برای خود 
می  برسرش  را  اسرائیل  پادشاهی  تاج  زیرا  داند  می 

گذارد و او را از هر نوع پرس و جو معاف می کند.
زمانی که بستر دستیابی به توافق فراهم شود، نتانیاهو 
قاعدتا نباید بتواند توافق احتمالی میان ایران و ایالات 
متحده را تخریب کند. تجربه ای وجود دارد که این 
تخمین را تایید می کند. این تجربه توافق سال ۲۰۱۵ 
است که نتانیاهو به شدت با آن مخالف بود و آن زمان 
به کنگره رفت تا مخالفتش را اعلام کند. او باراک اوباما 
گرفت  نادیده  کلی  به  را  آمریکا  وقت  رئیس جمهور 
با این وجود به رغم همه تلاش هایی که کرد، برسر 

»طرح جامع اقدام مشترک« }برجام{ توافق شد.
ترامپ پشت کند،  به  تواند  نمی  نتانیاهو  بار  این  اما 
به کنگره برود و علیه توافق احتمالی اظهارنظر کند؛ 
هرچند ترامپ روی قدرت اسرائیل در ایالات متحده 
حساب هایی باز کرده است. براین اساس دلایل فراوانی 
وجود دارد که ما را به این باور می رساند که امضای 
توافق به نفع رئیس جمهور آمریکا است. ترامپ سال 
۲۰۱۸ که »طرح جامع اقدام مشترک« را پاره کرد، 
برای آمریکا و  بهتر  توافقی  به  گفت دنبال دستیابی 
اسرائیل است. این درحالی است که با توجه به تنش 
به وجود آورده است،  اکنون در جهان  هایی که هم 
شعار  بتواند  تا  دارد  نیاز  تهران  با  توافق  به  احتمالا 
انتخاباتی اش را که »پایان دادن به جنگ ها نه شعله 

ور کردن آن ها« بود، عملی کند.
در عین حال توافق با ایران می تواند خلیج }فارس{ را 
از فاجعه ای که هیچ کس نمی تواند گستره آن را پیش 
بینی کند، دور کند. شتاب عربستان برای راهی کردن 
ایران برای  به  خالد بن سلمان وزیر دفاع این کشور 
اعلام مخالفت عربستان با حمله به جمهوری اسلامی 
ایران نشانه ترس و نگرانی کشورهای منطقه از تبعات 

وقوع جنگ است.
این توافق همچنین می تواند جلوی وقوع بحران عرضه 
جلوی  تواند  می  همچنین  بگیرد،  را  جهان  در  نفت 
گسترش درگیری ها در خاورمیانه را که غرق در خون 
است، بگیرد و چه بسا افقی برای متوقف شدن جنگ 
در نوار غزه ترسیم کند و واشنگتن - آنگونه که تا این 
لحظه به نظر می رسد- از مهلکه بی پایان در یمن 

خارج شود.
در همین حال ممکن است مقدمات ثبات بلندمدت در 
خاورمیانه نیز فراهم شود؛ خاورمیانه ای که واشنگتن 
تهران  و  داند  می  خود  انحصاری  نفوذ  حوزه  را  آن 
کلید حل بسیاری از مشکلات آن است. براساس همه 
مواردی که گفته شد، تهران می تواند از موضع قدرت 
گفتگو کند و برای خود و نیز همه متحدانش از جمله 

فلسطینی ها دستاوردهایی کسب کند.
به هرحال درصورتی که مذاکرات ادامه پیدا کند و به 
مرحله ای برسد که سر دوراهی تصمیم به دستیابی به 
توافق یا دست نیافتن به آن قرار بگیریم، اسرائیل بار 
دیگر مداخله و برای تخریب مذاکرات تلاش خواهد 
کرد. در این لحظه ترامپ در یک موقعیت سرنوشت 
ساز قرار خواهد گرفت یا باید توافق را انتخاب کند و 
خطر رسیدن به تفاهم با اسرائیل را به جان بخرد یا 
حمله به ایران را انتخاب کند و تنش کنونی در جهان را 
به میزان قابل توجهی تشدید کند و میزان قابل توجهی 

از منافع آمریکا را به خطر بیندازد./ ویستا
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صدای زنجان از مبالغ مربوط به اجاره بهای واحدهای تجاری
 سطح شهر و ارتباط آن با گرانی اقلام مصرفی مردم گزارش می دهد؛

برگزیده

وعده تکمیل پروژه های نیمه تمام
 تا پایان دولت چهاردهم

غفلت از لجستیک!

محسن صادقی: بهره برداری نامناسب از منابع آبی زنجان! در حال حاضر فقط ۵ درصد 
آبهای جاری در داخل استان مصرف می شود و مابقی به استان های همجوار می رود

امیدحسین ابیانه نظری: در کشورهای همسایه،  سهم اقتصاد لجستیک بالاتر است 
و تا ۲۱ درصد هم می رسد اما متاسفانه این بخش در اقتصاد کشور مغفول مانده است

استاندار زنجان در جریان سفر یکروزه به شهرستان طارم مطرح کرد؛

مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران
 سهم 8 درصدی سهم اقتصاد لجستیک در تولید ناخالص داخلی

 با توجه به ظرفیت های کشور، ناچیز دانست؛

 استاندار زنجان با بیان اینکه در حال حاضر فقط ۵ درصد آبهای جاری در داخل استان مصرف 
می شود و مابقی به استان های همجوار می رود، گفت: مدیریت این بحران نیازمند تغییر رویکرد و 
تکمیل سریع سدهای در حال ساخت است.محسن صادقی، استاندار زنجان )6 اردیبهشت ماه ۱۴۰۴( 
در قالب سفر یکروزه به شهرستان طارم ابتدا در گلزار شهدای گمنام آب بر حاضر شده و به مقام شامخ 
شهدا ادای احترام کرد و پس از آن در جلسه شورای اداری این شهرستان حضور یافت.سید محسن 

صادقی، استاندار زنجان از عزم جدی دولت برای تکمیل پروژه های نیمه تمام...

پیش از این فکر می کردیم چون موقعیت جغرافیایی ایران خاص و ژئوپلتیک است و به آب های آزاد 
دسترسی داریم، کشورهای دیگر باید پشت مرزهای ما منتظر بمانند تا ما کالای آنها را حمل کنیم، 
که همین امر موجب شده است تحرکات ما در حوزه لجستیک کاهش یابد! مصداق این جمله، 

اظهارات مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی..

صفحه   3

صفحه 2

 اصناف شاغل در واحدهای اجاره ای: نرخ اجاره بها تبعات اجتماعی دارد، مسئولان کاری کنند!    
 رئیس اتاق اصناف زنجان: بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در زنجان عامل افزایش قیمت اقلام در واحدهای صنفی است!

 یک منبع آگاه: صاحبان اغلب مغازه ها و واحدهای تجاری مرکز شهر، خارج نشین اند و ملک شان را نیز به نرخ های نجومی اجاره می دهند! قرار نیست صاحبان ملک خارج نشین، آرامش بازار را بر هم بزنند!

نــــــرخ های  فضـــــایی!نــــــرخ های  فضـــــایی!



روز�� یک شنبه  ۷  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۷ اقتصاد۲۲

لیلا محمدی: به اذعان مسئولان صنفی؛ بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در زنجان عامل 
افزایش قیمت اقلام در واحدهای صنفی است! برخی منابع آگاه نیز با اشاره به انجام 
وظیفه پلیس و مردم در قبال اموال عمومی و تلاش کسبه مستاجر برای صیانت از 
اموال مؤجران خارج نشین می گویند: چرا وقتی مردم تمامی تلاش خود را برای صیانت 
از اموال صاحبان ملک و مغازه های مرکز شهر که اغلب آن ها خارج نشین هستند، 
می کنند اما آن ها بدون در نظر گرفتن انصاف، با نرخ های فضایی و نجومی عامل افزایش 

قیمت اقلام فروشی در واحدهای صنفیِ اجاره ای می شوند!
هم اکنون ۵۸ هزار واحد صنفی در استان فعالیت می کند که از این تعداد ۲۹ هزار 

واحد در شهر زنجان قرار دارد.
مطابق آخرین آمارهای مرکز آمار ایران، در مناطق شهری با 6۹ درصد مالکیت و 
۲۳ درصد استیجار مواجهیم. این آمار در روستاها ۸۹ درصد مالکیت و ۴.۴ درصد 

استیجار است.
در سال های گذشته نرخ درصد افزایش اجاره بها به صورت دستوری بین ۲۰ تا ۲۵ 
درصد تعیین و به کل کشور ابلاغ می شد اما طبق مصوبات دومین جلسه شورای عالی 
مسکن در دولت چهاردهم )فروردین ماه ۱۴۰۴(، مقرر شد این موضوع استانی بوده و 
در شورای مسکن هر استان و مطابق نرخ تورم هر استان تصمیم گیری و تایید شود.

یکی از اصناف فعال در واحد اجاره ای با اشاره به افزایش دستوری اجاره بها در محدوده 
۲۵ درصد در سال های گذشته، معتقد است: دستورات باید قابل اجرا باشد و در این 

زمینه دولت باید بستر لازم را فراهم کند.
اصناف که معتقدند با دستور نمی شود قیمت های بازار را رام کرد، می گویند: نرخ های 
مربوط به اجاره بهای مغازه ها و واحدهای تجاری چرا بی محابا افزایش پیدا می کند؟ 
صاحبان مغازه ها و صاحبان کسب وکارهای مستاجر در این واحدها با استناد به کدام 
بخشنامه و ضابطه نسبت به ارائه نرخ های نامتعارف اقدام کرده و منجر به تلاطم بازار 

از اجاره گرفته تا افزایش نامتعارف اقلام اساسی می شوند؟ 
از  ناشی  که  مردم  روانی  آرامش  زننده  برهم  عاملان  با  نباید  آیا  می پرسند:  مردم 

گرانی هاست برخورد شود؟
نرخ اجاره بها تبعات اجتماعی دارد، مسئولان کاری کنند!

بر اساس گزارشات مرکز آمار ایران، یکی از اصلی ترین موارد موثر بر شاخص تورم، 
بخش املاک و اجاره  بها است بطوریکه در هر سال، سهم زیادی از درآمد افراد و 

خانوارهای ایرانی باید برای پرداخت اجاره و یا خرید مِلک هزینه شود.
طی یک دهه اخیر قیمت ها در بخش املاک و اجاره بها، با رشد زیادی همراه بوده و 
بعضاً حتی سریعتر از نرخ رشد تورم پیش گرفته است. این امر موجب ایجاد مشکلات 
فراوانی خصوصاً برای مستاجران چه در بخش مسکونی و چه در بخش تجاری شده 

است.
 هم  اکنون خرید ملک برای قشر متوسط و کم درآمد جامعه به رویایي دست  نیافتنی 
تبدیل شده است. برای اجاره نشینان نیز تنها راه باقی مانده، کم کردن سطح توقعشان 
از مساحت مغازه و یا کوچ کردن به سمت مناطق ضعیف تر و با قیمت پایین تر است 
و چه بسیار از مستاجرین مغازه ها که به خاطر اجاره های سنگین، ورشکست شده یا 

مجبور به تخلیه مغازه شده اند. 
در حال حاضر قسمت عمده ای از درآمد کسبه صَرف تأمین اجاره مغازه می شود که 

فشار اقتصادی بالایی محسوب شده و باید تعدیل شود.
اوج گرفتن نرخ اجاره بها در شرایطی است که طی سال های اخیر به دلیل کاهش قدرت 
خرید مردم، رکود اقتصادی افزایش یافته و درآمد کسبه نیز به حداقل رسیده است لذا 
افزایش اجاره بها، تنها فضا را برای کار و فعالیت سالم، ناامن می کند و مغازه داران برای 

تامین اجاره و سود، به دورشدن از روندسالم کار ترغیب می شوند. 
یکی از فعالان صنفی خیابان سعدی به صدای زنجان می گوید: مشخص است که 
اشتغال، موضوع اولیه تشکیل خانواده در هر فرهنگی به شمار می آید، لذا اگر مسئولان 
قصد دارند تا شاهد افزایش سنت حسنه ازدواج و جلوگیری از پیری جمعیت باشند 

بایستی در گام نخست، فکری به حال وضعیت اجاره بهای واحدهای مسکونی و صنفی 
در کشور و به تبع آن استان کنند در غیر این صورت، بار روانی و فشار روحی ناشی 
از قیمت های لجِام گسیخته مِلک و اجاره بها بر زندگی مردم، افزایش بیماری های 
عصبی و بروز انواع مسائل اجتماعی را در پی خواهد داشت لذا ضرورت دارد تا در 
سایه همدلی دولت و ملت، با عزمی ملیّ و مدیریتی جهادی، برای حل این موضوع، 

چاره اندیشی شود.
قرار نیست صاحبان ملک خارج نشین، آرامش بازار را بر هم بزنند!

با وجود اینکه مسئولان ذیربط ملی با توجه به تصمیم گیری در خصوص استانی شدن 
تعیین سقف اجاره بها، اعلام کردند که به نظر می رسد امسال شرایط مناسب تری در 
موضوع اجاره داشته باشیم اما هنوز وضعیت بازار اجاره بها اعم از مسکونی و تجاری 

اصلا تعریفی ندارد!
یک منبع آگاه که نامش نزد صدای زنجان محفوظ است، می گوید: صاحبان اغلب 
مغازه ها و واحدهای تجاری مرکز شهر از سبزه میدان تا میدان انقلاب گرفتا تا سعدی 
شمالی، چهارراه سعدی و سعدی وسط گرفته، خارج نشین اند و ملک شان را نیز به 

نرخ های نجومی اجاره می دهند! 
این منبع با اشاره به انجام وظیفه پلیس و مردم در قبال اموال عمومی و تلاش کسبه 
مستاجر برای صیانت از اموال مؤجران خارج نشین می گوید: چرا وقتی مردم تمامی 
تلاش خود را برای صیانت از اموال صاحبان ملک و مغازه های مرکز شهر که اغلب آن ها 
خارج نشین هستند، می کنند اما آن ها بدون در نظر گرفتن انصاف، با نرخ های فضایی 
و نجومی عامل افزایش قیمت اقلام فروشی در واحدهای صنفیِ اجاره ای می شوند و 
به این ترتیب مردم و خانواده ها )واحدهای صنفی اجاره ای و مصرف کنندگان( دچار 

مشکل می شوند. قرار نیست صاحبان ملک، آرامش بازار را بر هم بزنند!
 با بگیروببند موافق نیستم اما ضروری است تا صاحبان ملک منصف باشند

سجاد مقدمی، رئیس اتاق اصناف مرکز استان زنجان در گفت وگو با صدای زنجان 
اقدام برخی از موجران و صاحبان ملک تجاری در اعلام قیمت های نجومی را منطقی 
ندانسته و می گوید: اجاره ملک تابع مقرراتی است، درست است که ملک، صاحب دارد 

و صاحب ملک و مال نیز در خصوص اموالش حق و حقوقی دارد اما قرار نیست چون 
صاحب ملک است قیمت ها را بالا ببرد و بازار را متلاطم کند! 

البته رئیس اتاق اصناف که در انتظار منطقه ای و استانی شدن فرآیند اعلام نرخ های 
مربوط به اجاره است، این را هم می گوید که به هیچ عنوان با بگیروببند موافق نیست 
اما شایسته است در خصوص اجاره ملک تجاری، موجران با منطقی و انصاف اقدام 

کنند.
بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در زنجان عامل افزایش قیمت

 اقلام در واحدهای صنفی است!
وی با بیان اینکه بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در زنجان موجب افزایش قیمت اقلام در 
واحدهای صنفی است، عنوان می کند: با توجه به بررسی ها و آسیب شناسی های انجام 
شده بالا بودن اجاره بها ارتباط مستقیم با هزینه های جاری در واحدهای صنفی دارد. 

این مشکل بیش از همه در مناطق مرکزی شهر زنجان به چشم می خورد.
رییس اتاق اصناف زنجان تاکید می کند: حل مشکل بالا بودن اجاره بها مغازه ها می 
تواند تاثیر مهم و قابل ملاحظه ای در مناسب شدن قیمت اقلام داشته باشد از این رو 

مسئولان و نهادهای متولی باید به مسأله ورود جدید و اثرگذار داشته باشند.
به گزارش صدای زنجان؛ یکی از مهمترین دلایل تخلفات صنفی، گرانی املاک تجاری 

و میزان فوق  العاده بالای اجاره بهای آنها است. 
تخلفاتی از قبیل گران فروشی، کم فروشی، تقلب، فروش اجناس قاچاق و غیره که 
پیامدهای فاسدی از قبیل تضییع حقوق و نارضایتی مصرف کننده، گسترش قاچاق، 
واسطه  مشاغل  و  دلالی  به  تمایل  افزایش  بهره  وری،  افُت  ملی،  تولید  به  ضربه 
 ای، تعطیلی کسب و کار از سوی کسبه و تولیدکنندگان در عوض سپرده گذاری 
سرمایه شان در بانک ها، برگشت خوردن چک ها و عدم انجام تعهدات، ورشکستگی 
مالی کسبه و کاهش اشتغال، فرار مالیاتی، ایجاد تلاطم و موج  آفرینی سرمایه های 
سرگردان در اقتصاد )بازار طلا، ارز و غیره(، رشد نقدینگی در جامعه و افزایش تورم، 
رکود اقتصادی و عدم تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی، ایجاد انواع آسیب های اجتماعی 

و غیره را در پی دارد که امیدواریم مورد توجه مسئولان قرار گیرد.

صدای زنجان از مبالغ مربوط به اجاره بهای واحدهای تجاری سطح شهر و ارتباط آن با گرانی اقلام مصرفی مردم گزارش می دهد؛

نرخ های فضایی!
 اصناف شاغل در واحدهای اجاره ای: نرخ اجاره بها تبعات اجتماعی دارد، مسئولان کاری کنند!     رئیس اتاق اصناف زنجان: بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در زنجان عامل افزایش قیمت اقلام در واحدهای صنفی است!

 یک منبع آگاه: صاحبان اغلب مغازه ها و واحدهای تجاری مرکز شهر، خارج نشین اند و ملک شان را نیز به نرخ های نجومی اجاره می دهند! قرار نیست صاحبان ملک خارج نشین، آرامش بازار را بر هم بزنند!

لیلا محمدی: پیش از این فکر می کردیم چون موقعیت جغرافیایی ایران خاص و 
ژئوپلتیک است و به آب های آزاد دسترسی داریم، کشورهای دیگر باید پشت مرزهای 
ما منتظر بمانند تا ما کالای آنها را حمل کنیم، که همین امر موجب شده است 
تحرکات ما در حوزه لجستیک کاهش یابد! مصداق این جمله، اظهارات مدیرعامل 
شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران است که سهم ایران از لجستیک 

در مقایسه با سایر کشورها را ناچیز دانسته و از مغفول ماندش ابراز تاسف می کند.
همایش »پتانسیل ها و بسترهای ترانزیت و هاب لجستیکی در ایران و استان زنجان« 

)6 اردیبهشت ماه ۱۴۰۴(در سالن جلسات اتاق بازرگانی زنجان برگزار شد. 
لجستیک برای هرگونه تولید، صنعت و تجارتی، زیرساخت محسوب می شود، اما طبق 
اظهارات مسئولان حاضر در نشست مذکور ظاهرا اقتصاد لجستیک در کشور ما مغفول 

مانده است.
سهم اقتصاد لجستیک در تولید ناخالص داخلی کشور هشت درصد است

امیدحسین ابیانه نظری، مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران 
در این همایش گفت: سهم اقتصاد لجستیک در تولید ناخالص داخلی کشور هشت 
درصد است که بخشی از آن مربوط به حمل و نقل و بخشی هم شامل فعالیت جواری 

آن همچون نگهداری، بسته بندی، ارسال و رهگیری کالاها می شود.
این مسئول افزود: در کشورهای همسایه،  سهم اقتصاد لجستیک خیلی بالاتر است و 

تا ۲۱ درصد هم می رسد و متاسفانه این بخش در اقتصاد کشور مغفول مانده است.
وی بر لزوم بهره گیری از توان بخش خصوصی در اقتصاد لجستیک تاکید کرد و ادامه 
داد: متاسفانه بخش خصوصی در کشور ورود قابل توجهی به این حوزه نداشته است 
و از طرفی از سمت دولت نیز این تمایل چندان وجود ندارد ولی اکنون این تمنا برای 

ورود بخش خصوصی و نقش آفرینی آن در اقتصاد لجستیک وجود دارد.
ابیانه نظری با بیان اینکه لجستیک فقط حمل و نقل نیست بلکه حمل و نقل بخشی 
از مجموعه بزرگ لجستیک محسوب می شود، اظهار کرد: شرکت انبارهای عمومی 
و خدمات گمرکی ایران در زمان حاضر در ۸۸ نقطه کشور شعبه های فعال دارد که 
بخشی از این مراکز به عنوان هاب های لجستیک هستند و یا قسمت های عمده یک 

هاب لجستیک را دارند.
مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران گفت: ایران با این موقعیت 

استراتژیک، ظرفیت قابل توجهی برای کسب عایدی از اقتصاد لجستیک دارد.
وی با بیان اینکه افزایش سهم اقتصاد لجستیک در تولید ناخالص داخلی کشور نیازمند 
مشارکت بخش خصوصی است، گفت: بخش خصوصی باید نسبت به سرمایه گذاری 

در این حوزه توجه داشته باشد.
ابیانه نظری در بخش دیگری از سخنان خود به ظرفیت های استان زنجان برای تبدیل 

به هاب لجستیکی منطقه شمالغرب کشور اشاره کرد و افزود: این استان از لحاظ 
موقعیت و شرایط، این ظرفیت را دارد.

مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران به ظرفیت نگهداری ۱۰ 
میلیون تن کالا در انبارهای این شرکت در کشور اشاره کرد و گفت: این ظرفیت با 

ورود بخش خصوصی نیازمند توسعه است.
وی با بیان اینکه در حوزه لجستیک نیازمند کارهای نوینی هستیم، اظهار کرد: در 
این زمینه با بهره گیری از امکانات جدید و هوش مصنوعی می توان حرکت های 

خوبی انجام داد.
لجستیک به انتقال استراتژیک کالاها و خدمات از یک مکان به مکان دیگر اشاره دارد. 
این اصطلاح در ابتدا برای توصیف حمل ونقل تجهیزات نظامی به سربازان استفاده 
می شد اما با ظهور تجارت الکترونیک و خرید آنلاین، امروزه لجستیک به عنوان بخشی 
از فرایند زنجیره  تامین جهانی شامل تهیه، ذخیره سازی، خرید و توزیع موادی که 

اقتصاد را تقویت می کند، شناخته می شود.
 لزوم ورود هوش مصنوعی به بخش حمل و نقل

صمد یوسفی اصل افزود: چنین همایش هایی فرصتی را برای هم اندیشی جهت توسعه 
حمل و نقل که اساس همه کسب و کارها محسوب می شود، فراهم می کند.

وی خاطرنشان کرد: اگر برای توسعه صنعت حمل و نقل چاره اندیشی نکنیم در آینده 
با مشکل روبرو خواهیم شد.

یوسفی اصل به پیشرو بودن زنجانی ها در حوزه فناوری اطلاعات و آی تی اشاره کرد و 
گفت: از این ظرفیت باید در حوزه تجهیز حمل و نقل به تکنولوژی روز دنیا بهره گرفت.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی زنجان گفت: مشکلی که در تمام 
صنایع داریم وابستگی به نیروی انسانی است که این موضوع در صنعت حمل و نقل 

عدد بالایی است، باید به سمت هوش مصنوعی در این حوزه حرکت کنیم.
وی خاطرنشان کرد: بهره گیری از فناوری های جدید را در حمل و نقل باید جدی 

بگیریم و از ظرفیت های موجود در این زمینه بهره بگیریم.
امسال شهرک صنعتی »اشراق« به شبکه ریلی متصل می شود 

نرگس مرادخانی، معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان هم با بیان اینکه 
طرح اتصال شبکه راه آهن زنجان به شهرک صنعتی شماره یک )اشراق( این استان 
امسال به سرانجام می رسد، ابراز کرد: لجستیک حمل و نقل جزو اقدامات اولویت دار 

استان است.
وی به همسایگی استان زنجان با هفت استان کشور اشاره کرد و ادامه داد: ۵۰ درصد 
جمعیت کشور در شعاع ۳۰۰ کیلومتری استان زنجان و این ظرفیت قابل توجهی در 

توسعه صنعت حمل و نقل با محوریت زنجان است.

مرادخانی اظهار کرد: استان زنجان در کریدور اصلی شرق و غرب چه در حوزه جاده 
ای و چه ریلی قرار دارد و به راحتی می توانیم محل ترانزیت کشورهای اروپایی باشیم.

حمل و نقل پشتیبان بخش های اقتصادی است، سال گذشته ۳۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار استانی و 6۰۰ میلیارد تومان اعتبار ملی برای حوزه حمل و نقل اختصاص یافت.

وی با بیان اینکه حمل و نقل جزو بخش های گران است، خاطر نشان کرد: درسال 
جاری هدف ما تکمیل پروژه دو خطه کردن راه آهن زنجان قزوین و توسعه خدمات 

فرودگاهی است.
مرادخانی به لزوم افزایش کیفیت زیرساخت ها در حمل و نقل تاکید کرد و گفت: 

امسال شبکه راه آهن زنجان به شهرک صنعتی شماره یک متصل خواهد شد.
وی به لزوم بهره گیری از ظرفیت بخش خصوصی در توسعه خدمات فرودگاهی تاکید 
کرد و گفت: در بخشی دولتی اعتبار کافی نداریم و نیازمند توانمندی های بخش 

خصوصی هستیم.
مرادخانی به فعالیت یک شرکت حمل و نقل بین الملی در استان اشاره کرد و گفت: 

این موضوع پاسخگوی نیاز استان نیست و نیازمند توسعه در این حوزه هستیم.
وی به رویکرد مدیریت استان در توسعه حمل و نقل اشاره کرد و گفت: مکانیسم تامین 
مالی برای توسعه حمل و نقل در برنامه هفتم پیش بینی شده که می توان از این 

ظرفیت برای حمایت از بخش خصوصی بهره گرفت.

مدیرعامل شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران سهم 8 درصدی سهم اقتصاد لجستیک در تولید ناخالص داخلی با توجه به ظرفیت های کشور، ناچیز دانست؛

غفلت از لجستیک!
امیدحسین ابیانه نظری: در کشورهای همسایه،  سهم اقتصاد لجستیک بالاتر است و تا ۲۱ درصد هم می رسد اما متاسفانه این بخش در اقتصاد کشور مغفول مانده است

عصر ایران/ سخنگوی صنف جایگاهداران کشور گفت: دست به دست شدن کارت 
سوخت ها توسط مردم موضوع جدیدی نیست و برخی ها کارت خود را در اختیار 
دیگران قرار می دهند که برای جایگاه ها دردسرساز شده، ولی کارت سوخت فروشی 
گسترده مردم صحت ندارد. رضا نواز، سخنگوی صنف جایگاه داران کشور گفت: 
چون به صورت شفاف در مورد قانونی نبودن ارائه کارت سوخت هر خودرو به 
دیگری اطلاع رسانی نشده است و از طرفی به لحاظ شرعی نکاتی در این خصوص 
وجود دارد، طی سالیان گذشته مردم کارت های خود را در اختیار دیگران قرار 
می دهند. وی افزود: این مورد خصوصا در خودرو های عمومی بنزین سوز بیشتر 
مصداق دارد. سخنگوی صنف جایگاه دراران کشور تصریح کرد: در این حالت، چون 
جایگاه ها ضابط قضایی یا انتظامی نیستند و نیز امکان چک کردن کارت ها به 
لحاظ فنی و عملیاتی مقدور نیست، متاسفانه پس از سوختگیری، مالکان جایگاه ها 
نیز صرفا به دلیل سوختگیری کارت سوخت، به شعب تعزیرات احضار میشوند 
در حالیکه دخل و تصرفی در موضوع نداشته اند و برخی احکام در این خصوص 
منصفانه و قانونی نیست. وی ادامه داد: دست به دست شدن کارت سوخت ها 
توسط مردم موضوع جدیدی نیست و برخی ها کارت خود را در اختیار دیگران 
قرار میدهند که برای جایگاه ها دردسرساز شده ولی کارت سوخت فروشی گسترده 

مردم صحت ندارد. 

همشهری/ نرخ سود بین بانکی در هفته منتهی به هفته نخست اردیبهشت ماه با 
افزایش نسبت به هفته قبل از آن ۲۳.۹۸ درصد شد. این نرخ از ابتدای سال جاری در 

کانال ۲۳.۹ درصدی در نوسان بوده است.
نرخ سود بین بانکی یکی از ابزارهای مهم تنظیم سیاست پولی است که نشان دهنده 
هزینه تأمین نقدینگی کوتاه مدت بین بانک هاست. افزایش این نرخ اغلب به عنوان روشی 
برای کنترل نقدینگی و کاهش تقاضای سفته بازی در بازار پول مورد استفاده قرار 
می گیرد. برخی کارشناسان اقتصادی معتقدند: بانک مرکزی با هدف کنترل تورم و 
کاهش رشد نقدینگی این نرخ را افزایش داده است. این سیاست معمولاً به کاهش 
دسترسی بانک ها به نقدینگی ارزان قیمت و در نتیجه کاهش فشارهای تورمی کمک 
می کند. افزایش نرخ سود بین بانکی می تواند تأثیر قابل توجهی بر بازارهای مالی داشته 

باشد. مهم ترین تأثیرات این افزایش عبارت اند از:
افزایش نرخ سود سپرده ها: به دنبال افزایش نرخ سود بین بانکی، بانک ها ممکن است 

نرخ سود سپرده های خود را افزایش دهند تا نقدینگی مورد نیاز خود را جذب کنند.
کاهش تمایل برای دریافت تسهیلات بانکی: افزایش نرخ سود وام ها می تواند باعث 
کاهش تقاضا برای تسهیلات شود، که این موضوع در نهایت به کاهش رشد نقدینگی 
می انجامد. تأثیر بر بازار سرمایه: افزایش نرخ سود سپرده ممکن است موجب خروج 

سرمایه از بازار سهام و تمایل به سرمایه گذاری در ابزارهای مالی با سود ثابت شود.
با تداوم سیاست های کنترلی بانک مرکزی، احتمال می رود که نرخ سود بین بانکی در 
هفته های آینده نیز روند افزایشی یا تثبیت در سطح های بالا را تجربه کند. این سیاست 
اگرچه می تواند به کنترل تورم در کوتاه مدت کمک کند، اما کاهش نقدینگی در بازار 

ممکن است در بلندمدت فشارهایی بر بخش تولید و سرمایه گذاری وارد کند.

برای  که  باتری هایی  است  معتقد  ایران  مخابرات  صنعت  سندیکای  دبیر  ایسنا/ 
ایستگاه های موبایل درنظر گرفته اند، براساس ظرفیت روزی بوده که برای سایت طراحی 
شده است، اما اکنون هم قلمرو پوششی سایت ها بزرگ شده و ظرفیت مصرفی شان 
بالا رفته و هم سرویس های جدید به آن ها اضافه شده است؛ بنابراین آن طراحی دیگر 
جواب نمی دهد. فرامرز رستگار - دبیر و عضو هیات مدیره سندیکای صنعت مخابرات 
ایران- درباره تأثیر قطعی برق بر خطوط مخابراتی و اینترنتی اظهار کرد: طی روزهای 
گذشته شرکت توانیر در یکی از استان های کشور اعلام کردند حدود ۲۰ هزار مگاوات 
کمبود برق داریم که چندی پیش اعلام کردم این کمبود در روزهای تابستان بین ۲۰ 

تا ۲۵ درصد نیاز کل کشور می شود.  
وی افزود: این موضوع در ساعات شب که فعالیتی انجام نمی شود، مشکلی نیست اما 
در ساعت های مفید کاری روز اداری و صنعتی بین سه تا چهار ساعت میانگین قطعی 
برق خواهیم داشت. این موضوع از جنس بحران و تهدید محسوب می شود، بنابراین 
نیاز است سه وزارتخانه ارتباطات، صمت و نیرو برای این کمبود برق برنامه ریزی و اعلام 

کنند که چه اقداماتی می خواهند انجام دهند.
باتری  از  استفاده  داد:  ادامه  ایران  مخابرات  صنعت  سندیکای  هیات مدیره  عضو 
ایستگاه های بی تی اس برای زمانی بود که شرایط برق کشور نرمال بود و در قطعی یک 
الی دو ساعته این ایستگاه ها از باتری ها برای زمان محدودی استفاده می کردند اما اکنون 
چند اتفاق افتاده است. یکی این که ممکن است به خوبی از این باتری های تهیه و نصب 
شده نگهداری و حتی تعویض نشده باشد؛ بنابراین امروز برای سایت های بی تی اس باید 

تاب آوری چهار ساعته  در نظر گرفته شود.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان:
۱۸ واحد اقتصادی راکد زنجان احیا شد

سخنگوی صنف جایگاهداران: 

فروش گسترده کارت سوخت
 توسط مردم صحت ندارد 

نرخ جدید سود بانکی اعلام شد 

سایه خاموشی برق بر شبکه اینترنت

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

صدای زنجان/  مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان گفت: 1۸ واحد راکد 
اقتصادی در استان زنجان سال گذشته با تلاش مستمر کمیته تسهیلات تبصره 1۸ و 

پیگیری صاحبان واحدهای اقتصادی راکد احیا شد و به چرخه تولید بازگشت.
محمدرضا نادری افزود: با تزریق ۶1۶ میلیارد ریال تسهیلات، 1۸ طرح صنعتی به 
ارزش ۵۳۶ میلیارد ریال و سه طرح کشاورزی راکد به ارزش ۸0 میلیارد ریال به چرخه 
تولید و فعالیت بازگشتند. وی بیان کرد: برای امسال نیز حمایت تسهیلاتی تبصره 
1۸ برای صنایع و واحد های اقتصادی پیش بینی شده است که پس از واریز اعتبار 
مربوطه به این واحدها پرداخت خواهد شد. نادری در خصوص نحوه استفاده از این 
تسهیلات گفت: صاحبان واحدهای تولیدی کوچک، متوسط و بزرگ، واحدهای فناور و 
شرکت های دانش بنیان، واحدهای قابل احیا و همچنین صاحبان فعالیت های پیشران و 
صاحبان کسب و کارهای خانگی در سراسر استان متناسب با موضوع طرح، به سامانه 
اینترنتی دستگاه مربوطه مراجعه و پس از بارگذاری درخواست خود در آن سامانه، 

مراحل بررسی شدن طرح را از طریق سامانه آن دستگاه پیگیری کنند.
وی ادامه داد: مهم ترین دستگاه های اجرایی ارائه دهنده تسهیلات تبصره )1۸( در 
استان عبارتند از جهاد کشاورزی، صمت، راه و شهرسازی، میراث فرهنگی، صنایع 
دستی وگردشگری، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، ارتباطات و فناوری اطلاعات، راهداری 
و حمل و نقل جاده ای و معاونت  علمی و فناوری و ... همچنین برخی نهادهای حمایتی 
نظیر بنیاد برکت، کمیته امداد امام خمینی )ره( و بهزیستی، نیز بر حسب ضوابط، به 

ارائه تسهیلات تبصره )1۸( به متقاضیان تحت پوشش اقدام می کنند.



۳۳روز��یک شنبه   ۷   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۳۷ جامعه

متخصصان برای جلوگیری از توسعه
 بافت ناکارامد چه کرده اند؟

تاوان همه چیز را مردم خواهند داد!

آقای استاندار!
تعهدات سازمان همیاری شهرداریهای 

استان زنجان را تعیین تکلیف کنید 

خبر: فریدون بابایی اقدم، عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران در 
جلسه بازآفرینی شهری زنجان بر لزوم پیشگیری از زایش بافتهای ناکارآمد 
شهری در کل کشور تاکید کرد و گفت: باید این مهم مورد توجه جدی 

قرار گیرد.   
پی نوشت: آقای بابایی اقدم! بسم الله! با گفتن این جملات زیبا در پشت میز 
زایش بافت ناکارامد همچنان اتفاق خواهد افتاد، انتظار ندارید که مردم 
زیرساخت های شهری مانند خیابان ها، پل ها، فضای سبز، و شبکه های 
آب و فاضلاب، توسعه ی شهرها را بهسازی و نوسازی کنند. بفرمائید برای 

جلوگیری از توسعه بافت ناکارامد چه کرده اید؟

خبر: سجاد مقدمی رییس اتاق اصناف زنجان:بالا بودن اجاره بهای مغازه ها در 
زنجان موجب افزایش قیمت اقلام در واحدهای صنفی است. حل مشکل بالا 
بودن اجاره بها مغازه ها می تواند تاثیر مهم و قابل ملاحظه ای در مناسب شدن 
قیمت اقلام داشته باشد از این رو مسوولان و نهادهای متولی باید به مسأله ورود 

جدید و اثرگذار داشته باشند./ایرنا
پی نوشت: آنچه که واضح و مبرهن است انواع و اقسام دلایل)بخوانید بهانه ها( 
برای افزایش اقلام مختلف در زنجان وجود دارد اما آنچه روشن است، هزینه های 
بالا دستی هرچه باشد، باید از جیب مردم پرداخت شود، چرا که نه صاحب ملک 
و نه کسبه حاضر به کاهش حاشیه سود خود نیستند و در این شرایط ظاهرا تنها 

و تنها، فشار رو مشتری تحمل می کنند و تاوان همه چیز را مردم خواهد داد!

خبر: سیدمحسن صادقی استاندار زنجان: طی فعالیت سازمان )سازمان همیاری 
شهرداریهای استان زنجان(از زمان تأسیس تاکنون در برخی مقاطع کوتاه در 
سالیان گذشته به علت خارج شدن سازمان از حوزه اهداف و وظایف  سبب 
ضرر و زیان به سازمان و سهامداران آن شده است. مسئولان وقت نیز به جای 
پرداختن به راه حل های قانونی برای پایان دادن به مسائل و مشکلات سازمان، 
تعهدات ایجاد شده و مسائل و مشکلاتی بروز نموده است،  در طی این مدت 
اقدامی برای انحلال قانونی سازمان انجام نشده و فقط فعالیت سازمان متوقف 

شده است.
پی نوشت: آقای استاندار ضمن تشکر از شفاف سازی و توضیحات شما در مورد 
گذشته این مجموعه و اتفاقات روی داده در این سازمان بی در و پیکر که 
معمولا بعنوان حیاط خلوت مسئولان ارشد استان در مقاطع مختلف عمل می 
کرد! از شما درخواست داریم هر چه سریعتر نسبت به تعیین تکلیف تعهدات 
این سازمان ازجمله ۱۰۰ها قراردادیکه با افراد حقیقی و حقوقی منعقده کرده  
و بلاتکلیفی افرادیکه زمین از این مجموعه در گاوازنگ خریداری کرده اند، 

اقدام نمائید.

از پایگاه  خبری صدا نیوزاز پایگاه  خبری صدا نیوز

لیلا محمدی: استاندار زنجان با بیان اینکه در حال حاضر فقط ۵ درصد آبهای جاری در 
داخل استان مصرف می شود و مابقی به استان های همجوار می رود، گفت: مدیریت این 

بحران نیازمند تغییر رویکرد و تکمیل سریع سدهای در حال ساخت است.
محسن صادقی، استاندار زنجان )6 اردیبهشت ماه ۱۴۰۴( در قالب سفر یکروزه به 
شهرستان طارم ابتدا در گلزار شهدای گمنام آب بر حاضر شده و به مقام شامخ شهدا 

ادای احترام کرد و پس از آن در جلسه شورای اداری این شهرستان حضور یافت.
پروژه های  برای تکمیل  از عزم جدی دولت  زنجان  استاندار  سید محسن صادقی، 
نیمه تمام، ساماندهی آسیب های اجتماعی، تقویت زیرساخت های کشاورزی و آبرسانی، 

و توسعه بازارهای صادراتی به کشورهای حوزه خلیج فارس خبر داد.
وی با اشاره به ظرفیت های منحصربه فرد این منطقه در بخش کشاورزی، گفت: وجود 
۱۱ نوع اقلیم، خاک حاصلخیز و منابع آبی مناسب، طارم را به یکی از قطب های 
تولید محصولات باغی و زراعی تبدیل کرده است که باید با هدف گذاری صادراتی به 

کشورهای حوزه خلیج فارس، از این ظرفیت به درستی استفاده کنیم.
وی با تاکید بر اینکه دولت چهاردهم بر تکمیل پروژه های نیمه تمام توجه ویژه ای 
کرده است،تصریح کرد: پیگیری مصوبات در سفر بعدی به طارم، با رویکرد پاسخگویی 

عمومی خواهد بود.
استاندار زنجان با انتقاد از بهره برداری نامناسب از منابع آبی استان، گفت: در حال 
به  مابقی  و  می شود  مصرف  استان  داخل  در  جاری  آبهای  درصد   ۵ فقط  حاضر 

استان های همجوار می رود.
صادقی ادامه داد: مدیریت این بحران نیازمند تغییر رویکرد و تکمیل سریع سدهای 

در حال ساخت است.
گذشته  سال  به  نسبت  طلاق  آمار  درصدی   ۴ کاهش  به  اشاره  با  همچنین  وی 
گفت:بااینحال از هر سه ازدواج یک مورد منجر به طلاق می شود که  بررسی دقیق تر 

آسیب های اجتماعی در جلسات تخصصی ضروری است.
استاندار زنجان به برخی موضوعات مطرح شده در جلسه اشاره و خاطرنشان کرد: 
تکمیل راه بناب-منجیل تا پایان دولت،أمین ماشین آتش نشانی برای چورزق،استقرار 
ورودی  در  پلاک خوان  دوربین های  شهرستان،نصب  سلامت  مرکز  در  پزشک  دو 
شهر،پیگیری احداث ۲۰ استخر معیشتی توسط جهاد کشاورزی ،تسریع در مطالعات 
و اجرای سدهای کلوچ و جمال آباد،آبرسانی به روستاها و اجرای خط انتقال آب از 
از  تا پایان سال، روکش آسفالت ۲۰ کیلومتر  سد،تکمیل ۲۰۰ واحد مسکن ملی 
جاده های شهرستان،حمایت از ۸۰۰ هنرمند صنایع دستی فعال در ۲۲ رشته،اجرای 
طرح تخلیه اتباع خارجی از استان با تمدید یک  ماهه و افزایش سهم فضای آموزشی 

طارم و راه اندازی هنرستان های مهارتی برخی از مصوبات این جلسه بود.
ارتقاء  سازمان ها،  عملکرد  بر  مدیران  دقیق  نظارت  خواستار  پایان  در  صادقی   
رضایت مندی مردم، و پیگیری منظم پیشرفت مصوبات با ساختاری منسجم از سوی 

فرمانداری شد.
تکمیل بیمارستان شهدای طارم نیازمند اعتبار 4 هزار و ۱۶۰ میلیارد ریالی

سعید سرداری، رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان درخصوص تکمیل بخش 
الحاقی ۳۲ تختخوابی بیمارستان شهدای طارم، گفت: به ازای هر تخت باید ۱۳۰ 
میلیارد ریال هزینه کنیم که تکمیل این طرح با احتساب قیمت سال گذشته چهار 

هزار و ۱6۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.
وی با تاکید بر اینکه اولویت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تکمیل طرحهای 
با پیشرفت فیزیکی بالای ۸۵ درصد است، افزود: با این وضعیت، اجرای این طرح 

محقق نخواهد شد.
وی با بیان اینکه کل اعتبار برای تعمیر و تجهیز و بهبود استاندارد تجهیزات دانشگاه در 
سال جاری ۱۰ میلیارد ریال در نظر گرفته شده است، اضافه کرد: این در حالی است 
که دستگاهی در سال ۱۴۰۳ به مبلغ ۱۵ میلیارد ریال خریداری شده و هم اکنون 

برای تعویض یک قطعه آن ۵۰ میلیارد ریال نیاز است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی زنجان با بیان اینکه تلاش  می کنیم با توجه به وضعیت 
بیمارستان طارم توسعه اورژانس آن را مد نظر قرار دهیم، گفت: طبق اطلاعات آماری 
میانگین مراجعه مردم شهرستان در ماه به اورژانس هفت هزار نفر و بستری ۹۵ در 
آن نفر است و در صورت افزایش تخت بر اساس استاندارد، وزارت بهداشت مخالفت 

خواهد کرد.
افزود: دانشگاه علوم پزشکی زنجان تلاش می کند برای توسعه اورژانس  سرداری 

بیمارستان شهدای طارم رایزنی لازم را برای اخذ مجوز انجام دهد.
وی با تاکید بر اینکه در توسعه این بخش و تامین منابع مالی مشارکت خیرین بسیار 
ضروری است، خاطرنشان کرد: این طرح در مجموع به 6۰۰ میلیارد ریال منابع مالی 
نیاز دارد که می توان بخشی از آن را با مولدسازی پنج باب خانه بهداشت در شهرستان 

تامین کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان زنجان در ادامه با 
بیان اینکه هم اکنون این واحد دانشگاهی یک و نیم همت بدهی دارد و به میزان ۹ 
ماه نیز از مطالبات پرسنل عقب است، گفت: وزارت بهداشت، درمان و خدمات پزشکی 
سه محور را مورد توجه قرار داده که شامل پرداخت بدهی های پرسنل، بخش دارویی 

و پیمانکاران است.
سرداری با بیان اینکه پیش از این دانشگاه علوم پزشکی زنجان در پرداخت مطالبات 
میان استان ها وضعیت بدتری داشت، افزود: هم اکنون با همکاری استاندار و نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی به متوسط کشوری رسیده ایم.
 سه طرح ملی راهسازیِ طارم؛ در انتظار اعتبار!

جعفر قزوینیان، مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان نیز با بیان اینکه سه طرح ملی 
راهسازی در شهرستان طارم در دست اجراست، گفت: مشکل این پروژه ها، کمبود 
منابع مالی است که با تزریق به موقع و کافی اعتبارات شاهد تسریع در تکمیل آنها 

خواهیم بود.
وی افزود: برای تکمیل سه راهی طارم به منجیل امسال یک هزار و 6۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار برای دو استان در نظر گرفته شده است ولی با توجه به اینکه هزینه ساخت 

افزایش یافته برای احداث ۱6 کیلومتر به ۱۲ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز داریم.
وی اظهار داشت: اگر امسال هزار میلیار ریال به این طرح تزریق شود شاهد تکمیل آن 

ظرف مدت دو سال خواهیم بود.
مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان به پروژه احداث راه اصلی کلور - درام اشاره 

کرد و گفت:این طرح به طول حدود ۵۵ کیلومتر ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
قزوینیان با بیان اینکه عملیات اجرایی این طرح سال ۹۴ آغاز شده است، تاکید کرد: 
طول این طرح در حوزه استان ۱۵.۵ کیلومتر است که ۴.۵ کیلومتر آن تکمیل شده 
و 6.۵ کیلومتر در دست اجراست و اعتبار سال گذشته آن 6۱۰ میلیارد ریال بود که 

حدود ۳۰۰ میلیارد ریال جذب شد.
وی همچنین به پروژه بهسازی مسیر »ملاسرا - شفت« اشاره کرد و گفت: این طرح 
۴۰ کیلومتر با پروژه سه راهی طارم به منجیل اشتراک دارد و از نظر مالی پروژه بسیار 

ضعیفی است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان گفت: تزریق کم اعتبارات ملی چشم انداز خوبی 

را برای شهرستان در پی نخواهد داشت.
قزوینیان به اجرای طرح نهضت ملی مسکن در شهرستان طارم اشاره کرد و گفت: 
مراحل اداری الحاق ۳۹ هکتار از اراضی شهر آب بر به محدوده شهر انجام شده است 
و به زودی ۲ هزار واحد مسکن حمایتی در قالب نهضت ملی مسکن در آن ساخته 

می شود.
 بحران آب کشاورزی در طارم

سیدحنیف شفیعی، فرماندار طارم نیز با بیان اینکه اقتصاد شهرستان طارم به شدت به 
تولید زیتون وابسته است و ۴۸ درصد این نوع محصول کشور را تولید می کند، گفت: 
طارم با ۱۸ هزار هکتار زمین زراعی، بزرگترین تولیدکننده زیتون کشور محسوب 

می شود.  
در جلسه شورای اداری شهرستان طارم که با حضور استاندار برگزار شد افزود: بر اساس 
سرشماری نفوس و مسکن سال ۹۵، جمعیت شهرستان ۴6هزار و 6۴۲ نفر است. این 
شهرستان شامل سه بخش مرکزی و ۹۷ روستا بوده و حدود پنج درصد از جمعیت 
استان را به خود اختصاص داده است که در انتخابات اخیر، مردم شهرستان با مشارکت 

6۰ درصدی، ۷۲ درصد به برنامه های دکتر پزشکیان رأی مثبت دادند.
شفیعی  با بیان اینکه میانگین تولید زیتون در این شهرستان سالانه ۵۰ هزار تن است 
که در برخی سال ها به ۱۰۰ هزار تن نیز می رسد اضافه کرد: با این حال، شهرستان به 

آب پایدار و مطمئن برای کشاورزی نیاز دارد.
فرماندار طارم با بیان اینکه برای حل بحران آب کشاورزی، پیشنهاداتی ارائه شده 
است ادامه داد: اولین پیشنهاد، آبگیری سد شهریار است که با ظرفیت ۷۵۰ میلیون 

مترمکعب، می تواند ۱۰۰ میلیون متر مکعب آب برای شهرستان تامین کند.
وی اظهار داشت: گزینه دوم، رهاسازی آب از سد آیدوغموش از سال ۹۴ است که به 

طور میانگین ۲۰ میلیون مترمکعب آب در فصل تابستان برای زیتون تامین می کند.
شفیعی گفت: همچنین، ایجاد استخرهای معیشتی در روستاها برای ذخیره آب باران 

و استفاده از آب در فصل فراوانی آب نیز مطرح شده است.
وی تصریح کرد: برای پیشبرد این برنامه ها، نیاز به هماهنگی بین بخشی بین ادارات 
منابع آب، جهاد کشاورزی و منابع طبیعی وجود دارد تا مشکلات آب کشاورزی در 

شهرستان طارم حل شود.
شفیعی به بیان نیازهای اساسی شهرستان طارم در زمینه های مختلف اشاره کرد 
و افزود: یکی از مهم ترین مسائل مطرح شده، نیاز به ایمن سازی برای جلوگیری از 
رانش های احتمالی است که باید در دستور کار قرار گیرد تا از بروز مشکلات جدید 

جلوگیری شود.
وی اضافه کرد: در زمینه تامین آب شرب، ۳۴ روستا در برنامه تامین آب قرار دارند که 

ساماندهی آنها می تواند بخشی از مشکلات آب شرب را حل کند.
فرماندار زنجان، به طرحهای مواصلاتی شهرستان طارم اشاره کرد و افزود: طرح های 
ملی مانند زنجان، بناب - منجیل در حال احداث و طرح ملی ملا سرا - شفت- طارم 

به عنوان یکی از طرح های مهم مطرح است.
وی اظهار داشت: طرحی هم وجود دارد که طارم را به شهرک تاریخی ماسوله متصل 
می کند، با ۹۰ درصد خاک برداری انجام شده و امید است که با حمایت مسئولان، این 

پروژه به زودی به اتمام برسد.
شفیعی افزود: در بخش صنعتی، شهرک صنعتی و ناحیه صنعتی در شهر آببر مطر با 
کمبود زمین مواجه بوده و درخواست الحاق زمینی به این شهرک برای رفع مشکلات 

سرمایه گذاری مورد توجه قرار گیرد.
وی به مشکلات برق شهرستان نیز به عنوان یک چالش بزرگ اشاره کرد و گفت: قطع 
برق در ساعات مختلف به ویژه در حوزه کشاورزی، مشکلاتی را برای اهالی ایجاد کرده 

و درخواست ساماندهی وضعیت برق رسانی را داریم.
 مردم نظاره گر از دست رفتن آب های طارم هستند

حجت الاسلام مهدی منصوری، امام جمعه  طارم نیز در این جلسه به جمعیت ۵۰ هزار 
نفری شهرستان طارم اشاره کرد و گفت: وجود 6۵ نوع محصول کشاورزی و نیاز به 
کارگران فصلی در زمان برداشت محصولات، نیاز به تامین منابع آبی و استفاده بهینه 

از آب را ضروری می کند.

حجت الاسلام منصوری به مشکلات آب به ویژه در زمینه کشاورزی و آب شرب 
شهرستان اشاره کرد و افزود: با وجود ۲۲ رودخانه فصلی و 6۴۰ میلیون متر مکعب آب 
در شهرستان اما متاسفانه استفاده بهینه از این منابع صورت نمی گیرد. مردم نظاره گر 

از دست رفتن آب های طارم هستند.
وی همچنین به مشکلات زیرساختی از جمله وضعیت نامناسب جاده ها و کمبود 
امکانات بیمارستانی در شهرستان اشاره کرد و گفت: رفع کمبود پزشکان متخصص 
و نیاز به ارتقای خدمات بیمارستانی در این شهرستان مهم و ضروری است که از 

مسئولان استان درخواست می شود به این مسائل رسیدگی کنند.
امام جمعه طارم از استاندار و مسوولان خواست به مطالبات مردم پاسخگو باشند و 

خدمات رسانی به روستاهای سخت گذر را نیز مورد توجه قرار دهند.
 آب کشاورزی باید به موقع از سد آیدوغموش آزادسازی شود

نبی اله محمدی، نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی بر پیگیری 
راه اصلی منجیل و سه راهی درام تاکید کرد و گفت: اعتبارات لازم باید تخصیص 
یابد. اعتبارات عمرانی سال ۱۴۰۴ محدود است و ما نیازمند راهکارهای تامین مالی 

جایگزین هستیم.  
وی با اشاره به محدودیت اعتبارات پروژه های عمرانی در سال ۱۴۰۴، بر ضرورت یافتن 

راهکارهای تامین مالی جایگزین تاکید کرد. 
 نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی ضمن قدردانی از مدیران برای 
تلاش در جهت حل مشکلات مردم، افزود: منابع عمرانی محدود است و باید حسب 

اولویت ها هزینه شود.
وی با بیان اینکه به دلیل محدودیت اعتبارات، باید به دنبال راهکارهای تامین مالی 
دیگری باشیم، تصریح کرد: در بحث مولدسازی کار ویژه ای انجام بگیرد و پروژه های 
نیمه تمام به شهرداری ها و دهیاری ها با تخصیص منابع مالی واگذار شود، که این منابع 

باید به درستی مدیریت شوند. 
 محمدی به پروژه هایی نظیر جاده سه راهی بناب به طارم تا منجیل اشاره کرد و 
گفت: این پروژه ها می توانند از طریق ماده ۵6 تامین مالی شده و بانک ها تسهیلات 
لازم را ارائه دهند، در غیر این صورت با اعتبارات فعلی، این پروژه ها به کندی پیش 

خواهند رفت.
وی همچنین از پیگیری های استاندار زنجان در این زمینه قدردانی کرد.  

بیمارستان شهدای طارم  برای بهبود شرایط  ادامه به کمک های بودجه ای  وی در 
اشاره کرد و گفت: از منابع در اختیار نمایندگان، نزدیک به ۵ میلیارد تومان برای این 

بیمارستان کمک شده است.  
نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی بر پیگیری راه اصلی منجیل 

سه راهی درام تاکید کرد تا اعتبارات لازم به آن تخصیص یابد. 
 وی بر فعال سازی تمام اعتبارات و خودیاری ها برای حل مشکلات روستایی تاکید کرد 
و از مردم خواست تا منابع آب پایدار روستاهای دچار کمبود آب را شناسایی و اطلاع 
دهند تا پیگیری های لازم انجام شود.  محمدی اعلام آمادگی کرد در صورت وجود 
بحران آب شرب در روستاها، از منابع دیگر برای تامین آب در کوتاه مدت )تا یک ماه 

آینده( کمک کند و از اعتبارات محرومیت زدایی نیز برای این منظور استفاده شود.  
وی نقش خودیاری و خیران را در حل مشکلات موثر دانست و در خصوص آب 
کشاورزی، خواستار هماهنگی برای تامین سریع منابع مورد نیاز شد و تاکید کرد: آب 

کشاورزی باید به موقع از سد آیدوغموش آزادسازی شود.  
نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای اسلامی همچنین به حق آبه ۵/۹ 
میلیون مترمکعبی سد شهریار اشاره کرد و گفت: ما پیگیر مسئله تخصیص ها هستیم 

و درخواست داده ایم باید حق آبه ها تامین شود.
وی بر پیگیری سد کلوچ تاکید کرد و گفت: کارهای مقدماتی آن انجام شده و فعلًا 

عنوان آن در بودجه آمده است و مصوب شده که باید کارهای آن انجام شود.

استاندار زنجان در جریان سفر یکروزه به شهرستان طارم مطرح کرد؛

وعده تکمیل پروژه های نیمه تمام تا پایان دولت چهاردهم
محسن صادقی: بهره برداری نامناسب از منابع آبی زنجان! در حال حاضر فقط ۵ درصد آبهای جاری در داخل استان مصرف می شود و مابقی به استان های همجوار می رود

لیلا محمدی: سرهنگ عباس عباسی، فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان 
زنجان در گفت وگو با صدای زنجان از کشف محموله 10 تنی چوب قاچاق در زنجان 
خبر داد و گفت:  شنبه ۶ اردیبهشت 1۴0۴، ساعت ۷:۳0، مأموران یگان حفاظت 
منابع طبیعی استان با همکاری پلیس راه، موفق به توقیف یک دستگاه کامیون حامل 
چوب قاچاق از نوع جنگلی مشترک )درخت گردو( شدند. این کامیون که از یکی از 
استان های همجوار به صورت غیرمجاز اقدام به حمل محموله کرده بود، در یکی از 

محورهای اصلی ورودی به استان شناسایی و متوقف شد.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان زنجان اضافه کرد: »پس از انجام بررسی های 
اولیه، مشخص شد که چوب ها بدون مجوز قانونی و به قصد فروش غیرمجاز وارد استان 

شده اند. وزن تقریبی محموله حدود 10 تن برآورد می شود.«
وی افزود: »پرونده این تخلف پس از تنظیم صورتجلسه، جهت رسیدگی قانونی به 
مراجع ذی صلاح ارجاع شده و محموله نیز به اداره منابع طبیعی شهرستان منتقل 
گردیده است.« سرهنگ عباسی با هشدار نسبت به برخورد قاطع با قاچاقچیان منابع 
طبیعی، تأکید کرد: »یگان حفاظت منابع طبیعی با هرگونه تخلف در حوزه برداشت، 
حمل و فروش غیرمجاز چوب با جدیت برخورد خواهد کرد و حفظ جنگل ها و منابع 

طبیعی را وظیفه ای همگانی می داند.«

صدای زنجان/ احداث سدها یکی از راهکارهای جمع آوری آب های سطحی و استفاده 
هدفمند از آن ها، جلوگیری از طغیان رودخانه ها در هنگام وقوع سیلاب و کاهش 
برداشت و فشار بر منابع آب زیرزمینی است و بر همین اساس در استان زنجان چندین 

سد در حال بهره برداری بوده و تعدادی هم در دست احداث است.
استان های  مرز  مجاورت  در  که  است  احداث  در دست  از سدهای  یکی  تالوار  سد 
کردستان و زنجان و همدان واقع شده است و هدف از آن تأمین آب آشامیدنی شهر 
همدان و روستاهای در مسیر خط لوله، افزایش سطوح زیر کشت و تولید کشاورزی 
دشت خورخوره در شهرستان بیجار استان کردستان و همینطور تأمین آب شرب و 

کشاورزی برخی از نقاط استان زنجان از جمله شهرستان خدابنده است.
حجم مخزن سد تالوار ۵00 میلیون متر مکعب و سهم شهرستان خدابنده از این سد، 
حدود 10 میلیون متر مکعب است که تنش های آبی در سال های اخیر بهره برداری از 
آن و انتقال آب به مکان های هدفگذاری شده را بیش از پیش برجسته می سازد و در 

این بین هر کدام از استان ها به دنبال افزایش حق آبه خود هستند.
در مهرماه سال 1۴0۲، کلنگ  خط انتقال آب شرب شهرستان خدابنده به طول 1۶1 
کیلومتر از سد تالوار به پنج شهر شامل گرماب، زرین رود، کرسف، سهرورد و ۵0 درصد 

قیدار و 1۳۴ روستاهای شهرستان خدابنده بر زمین زده شد.
اکبر باقری، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان زنجان در مورد آخرین وضعیت سد 
تالوار گفت: سد تالوار حدود ۹1 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و عمده کارها انجام شده 

و بحث تکمیل نواقص سد در حال انجام است.
وی ادامه داد: ایجاد ساختمان بهره برداری، فنس کشی، ایجاد راه های دسترسی و تملک 
اراضی در برخی روستاها برای استقرار مخزن در دستور کار است و به محض تأمین 

اعتبار این موارد شتاب می گیرد و به پروژه اتمام خواهد رسید.

فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی استان زنجان:

چوب   های قاچاق درختان گردو در گلوگاه 
زنجان به دام افتادند

مدیرعامل شرکت آب  منطقه ای استان زنجان :

پیشرفت سد تالوار به ۹۱ درصد رسید

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 



روز�� یک شنبه  ۷  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۷ فرهنگ۴۴

رونق صنعت مسگری زنجان نیازمند سرمایه گذاری
ایرنا/  صنعت مس زنجان قدمت چندین هزار ساله دارد، در این میان هنرمندان و 
کارشناسان امر معتقدند سرمایه گذاری، حمایت دولتی و تامین مواد اولیه با کیفیت 

می تواند تحولی اساسی را در این صنعت کهن ایجاد کند.
هنرهای دستی ریشه، هویت و تمدن یک ملت را نشان می دهد، این حوزه از این 
جهت اهمیت داشته و دارد که مردمان سختکوش و فعالان این عرصه همواره و با 
تمامی محدودیت ها و موانع حاکم تلاش کرده اند، اثرهای ماندگار و بدیعی را برای 

نسل های آینده به ارمغان بگذارند.
از هنرهای خاص تاریخی استان زنجان نیز صنایع دستی مس است که  یکی 
مطالعات صورت گرفته نیز نشان می دهد قدمت آن به بیش از هزار سال قبل و 

دوره ساسانیان در زنجان باز می گردد.
بر اساس گواه تاریخی و به احتمال زیاد مهمترین مقطع رشد صنایع مس زنجان در 
دوره سلجوقیان بوده که صنعتگران زنجانی برای این اقوام تازه استقرار یافته ترک 

آفتابه و لگن های مسی با نقش حیوانات اساطیری می ساختند.
در دوره ایلخانان هم با ورود تعدادی هنرمند چینی توسط هولاکوخان به زنجان، 
صنعت مس استان تکامل بیشتری یافته و آفتابه و لگن های مسی برجسته و 
منقش این شهر با نقش هایی از گل و گیاه و با لگن های کنگره دار مزین و برای 

صدور به بلاد چین و کناره های مدیترانه آن روز مهیا شد.
این نشانه ها خود دلایل مستحکمی از ارزشمند بودن این هنر دستی در استان 
است، هنری که از سالیان سال تاکنون با مردمان این خطه عجین بوده و با فراز و 
نشیب های مختلف اکنون به فعالیت خود ادامه می دهد، هر چند فعالان این رشته 

با مشکلاتی مواجه هستند.
در این میان صنعتگران در رابطه با دسترسی به مواد اولیه، زیرساخت ها و واردات و 
صادرات با چالش ها و معضلاتی همراه هستند که مانع از توسعه صنایعی همچون 
مفتول سازی، مقاطع برنجی و مسی، تولید شمش مس و سایر صنایع پایین دستی 

شده اند.
با رفع مشکلات صنایع پایین دستی، رشد اشتغال و درآمدزایی در صنعت مس روی 
خواهد داد و بر همین اساس ضرورت دارد دولت، و مسوولان حمایت های لازم را از 

تولیدکنندگان این بخش به عمل آورند.
توسعه صنایع پایین دست مس، نیازمند تعادل قیمت ها 

و کاهش مداخلات غیرضروری
رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی شهرستان زنجان به تاثیر 
ایجاد زیرساخت های پایین دست تولیدات مس و ارزش افزوده و رونق آن اشاره کرد 
و گفت: ایجاد زیرساخت های پایین دست تولیدات مس تأثیرات مهم و چندجانبه ای 

بر ارزش افزوده و رونق صنایع دستی مس دارد.
مهدی باقری افزود: تاثیرات ایجاد زیرساخت های پایین دست تولیدات مس، افزایش 
ارزش افزوده محصولات مس، تولید محصولات پایین دست با خلوص بالاتر )مثلًا 
مس با خلوص ۹۹.۹۹ درصد( ارزش افزوده قابل توجهی ایجاد می کند و محصول 

نهایی را به قیمت بالاتری )بین ۱۵۱ تا ۲۵۱ دلار در کیلوگرم( می رساند.
وی با بیان اینکه این محصولات در صنایع استراتژیکی مانند هوافضا، مخابرات و 
نظامی کاربرد دارند که تقاضای پایداری را تضمین می کند، گفت: رشد اشتغال و 
درآمدزایی توسعه صنایع پایین دست مس موجب افزایش اشتغال و درآمدزایی در 

صنعت مس می شود.
به گفته باقری، این صنایع می توانند با ایجاد فرصت های شغلی و افزایش تولید 
داخلی، به رونق اقتصادی منطقه ای و ملی کمک کنند و از طرفی کاهش وابستگی 
به صادرات مواد خام با توسعه صنایع پایین دست، به جای صادرات مواد خام مس، 
محصولات فرآوری شده با ارزش افزوده بالاتر صادر می شود که موجب بهبود تراز 

تجاری و افزایش درآمدهای ارزی کشور می شود.
در  مناسب  زیرساخت های  مس  دستی  صنایع  تقویت  اینکه  بر  تاکید  با  وی 

پایین دست مس می تواند صنایع دستی مس را نیز تقویت کند اضافه کرد: زیرا مواد 
اولیه با کیفیت و قیمت مناسب تر در اختیار صنعتگران قرار می گیرد و امکان تولید 

محصولات متنوع تر و با کیفیت بالاتر فراهم می شود.
زیرساخت ها  و  اولیه  مواد  تامین  مشکلات  زیرساختی  نیازهای  و  چالش ها 
صنایع پایین دست مس با مشکلاتی مانند کمبود مواد اولیه، تأمین تجهیزات و 
ماشین آلات، کمبود گاز، برق و آب مواجه هستند که مانع از توسعه و افزایش 
بهره وری این صنایع می شود.باقری افزود: چالش ها و نیازهای زیرساختی مشکلات 
تامین مواد اولیه و زیرساخت ها صنایع پایین دست مس با مشکلاتی مانند کمبود 
مواد اولیه، تأمین تجهیزات و ماشین آلات، کمبود گاز، برق و آب مواجه هستند که 

مانع از توسعه و افزایش بهره وری این صنایع می شود.
رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی شهرستان زنجان ادامه 
داد: فرسودگی ماشین آلات و فناوری قدیمی عمر بالای ماشین آلات و استفاده 
از فناوری های قدیمی باعث کاهش بهره وری و افزایش مصرف انرژی می شود که 

نیازمند نوسازی و به روزرسانی تجهیزات است.
وی با بیان اینکه نیاز به حمایت های دولتی از جمله تسهیل صدور مجوزها، تامین 
توسعه  به  می تواند  غیرضروری  مداخلات  کاهش  و  قیمت ها  تعادل  اولیه،  مواد 
پایدار صنایع پایین دست کمک کند اظهار داشت: توسعه زیرساخت های مرتبط 
با انرژی و حمل ونقل اجرای طرح های توسعه ای مانند طرح کیمیا نیازمند تامین 
زیرساخت هایی از جمله برق، گاز، آب، جاده های دسترسی و تجهیزات معدنی بوده 

که برای افزایش ظرفیت تولید و توسعه زنجیره ارزش مس ضروری است.
باقری خاطرنشان کرد: ایجاد زیرساخت های پایین دست تولیدات مس نقش کلیدی 
در افزایش ارزش افزوده، توسعه اقتصادی، اشتغال زایی و رونق صنایع دستی مس 

دارد.
وی افزود: با این حال، تحقق این اهداف مستلزم رفع چالش های تامین مواد اولیه، 
بهبود زیرساخت ها، نوسازی ماشین آلات و حمایت های دولتی است، توجه به این 
موارد می تواند ظرفیت های بالقوه مس در ایران را به صورت بهینه به فرصت های 

اقتصادی تبدیل کند.
باقری با بیان اینکه تولیدات مسی نقش زنجان در ارزش افزوده تولیدات مسی بسیار 
برجسته و مهم است اظهار داشت: استان زنجان مرکز اصلی تولید صنایع دستی 

مسی در ایران محسوب و به عنوان قطب مسگری سنتی کشور شناخته می شود.
رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی شهرستان زنجان یادآور 
شد: در این استان، حدود پنج هزار نفر به صورت مستقیم و سه هزار نفر به صورت 
غیرمستقیم در صنعت مسگری مشغول به کار هستند و روزانه به طور میانگین ۱۵ 
تن ظروف مسی تولید می شود که گردش مالی ماهانه این صنعت حدود چهار هزار 

۳۹۰ میلیارد ریال برآورد شده است.
نادیده گرفتن شدن صنایع پایین دست آسیب جدی به اقتصاد محلی

رییس اتحادیه مسگران زنجان نیز با بیان اینکه در خصوص صنایع پایین دستی 
ظروف مسی می توان به هنر، هنرمندان اشاره کرد گفت: هنرمندان در حوزه 
قلمزنی برجسته، حکاکی، نقره کوبی روی ظروف مسی، فیروزه کوبی روی ظروف 
مسی، مس پرداز، مینا کاری، الماس تراش و تابلو معرق کاری شده و تابلو سازی 
مشبک بر روی ظروف مسی ساخته شده انجام می دهند تا افزایش ارزش افزوده 

بالایی داشته باشد.
سوی  از  حمایت ها  هم  خارجی  بازارهای  در  همچنین  افزود:  سلیمی  محسن 
ارگان های دولتی به خصوص اتاق بازرگانی می تواند در شناسایی و مطالعه بازار 
هدف کمک شایانی برای ایجاد تقاضا در بازارهای خارجی و عرضه محصولات 
صنایع دستی مسی که با هنرهایی از سوی استاد کاران زنجانی و ایرانی آمیخته 

است، در کشورهای دیگر فراهم کند.
وی اظهار داشت: در صنایع پایین دستی مرتبط در حوزه صنایع دستی مس می 

توان به سرمایه گذاری در طراحی بسته بندی زیبا صنایع دستی اشاره کرد که با این 
کار جذب بازارهای داخلی و صادراتی و همچنین سرمایه گذاری در حوزه بازاریابی 
صادراتی و یا فروشگاهی در بازار داخلی را به دنبال داشته باشد که می تواند برای 

صنایع دستی مفید باشد.
نادیده گرفتن صنایع پایین دستی در حوزه صنایع دستی می تواند پیامدهای منفی 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی داشته باشد، صنایع دستی اغلب به عنوان بخشی 
از هویت ملی و میراث فرهنگی یک کشور شناخته می شوند و حمایت از زنجیره 
ارزش کامل آن )از تولید مواد خام تا عرضه محصول نهایی( برای حفظ این هنرها 
ضروری است.سلیمی با تاکید بر اینکه نادیده گرفتن صنایع پایین دستی در حوزه 
صنایع دستی می تواند پیامدهای منفی اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی داشته باشد 
افزود: صنایع دستی اغلب به عنوان بخشی از هویت ملی و میراث فرهنگی یک 
کشور شناخته می شود و حمایت از زنجیره ارزش کامل آن ) از تولید مواد خام تا 

عرضه محصول نهایی( برای حفظ این هنرها ضروری است.
وی پیامدهای نادیده گرفتن صنایع پایین دستی صنایع دستی مس را یادآور شد 
و گفت: اگر مواد اولیه باکیفیت )کاتد یا ضایعات کابل مسی( به درستی تامین 
نشود، کیفیت محصول نهایی کاهش می یابد. به گفته این فعال حوزه صنایع دستی 
مس، از بین رفتن مشاغل سنتی بسیاری از صنایع وابسته )همانند انواع رسته 
های مسگری( ممکن است به دلیل عدم حمایت از بین بروند و دانش فنی آنها 
منسوخ شود. وی با بیان اینکه مشکلات زیست محیطی مس یک ماده قابل بازیافت 
است و صنایع دستی مسی معمولا دوستدار محیط زیست هستند گفت: جایگزینی 
این محصولات با کالاهای پلاستیکی یا فلزات غیرقابل بازیافت می تواند آسیب 

زیست محیطی بیشتری ایجاد کند.
سلیمی به راهکارهای پیشنهادی برای حمایت از صنایع پایین دستی مسی اشاره 
کرد و افزود: حمایت دولتی، ارائه تسهیلات مالی و بیمه ای به صنعتگران، در حوزه 
تبلیغات و بازاریابی معرفی این محصولات در بازارهای داخلی و بین المللی می تواند 
اثرگذار باشد. وی خاطرنشان کرد: آموزش و نوآوری، ترکیب طرح های سنتی با 
سلیقه های مدرن برای جذب نسل جوان، توسعه گردشگری، ایجاد کارگاه های 
در  تواند  نیز می  مناطق گردشگری  در  فروشگاه های صنایع دستی  و  نمایشی 

حمایت از این صنعت اثر گذار استان مفید واقع شود.

ایسکانیوز/ با حضور رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور تلویزیون اینترنتی مرکز 
آموزش مدیریت دولتی افتتاح شد و اولین محتوای آموزشی برنامه اصلاح نظام اداری، 
در شبکه کارمند کلید خورد. علاءالدین رفیع زاده - رئیس سازمان اداری و استخدامی 
- ضمن بازدید از تجهیزات استودیویی مرکز آموزش مدیریت دولتی، شبکه اینترنتی 
کارمند را که با هدف پخش شبانه روزی برنامه های متنوع در حوزه نظام اداری و 
علوم مدیریتی طراحی و راه اندازی شده است، افتتاح کرد. رئیس سازمان اداری و 
استخدامی کشور در بازدید از استودیوی مرکز آموزش مدیریت دولتی گفت: رسانه و 
تولید محتوای تخصصی، بال های اصلی در مسیر تبیین اهداف، اسناد و برنامه اصلاح 
نظام اداری است. این شبکه چهارشنبه ۳ اردیبهشت ۱۴۰۴ کار خود را آغاز کرد و 

نشانی آن AroTv.wevideo.ir است.

»رها«  اکران  پایان  از  پس  گفت:  »پیرپسر«  سینمایی  فیلم  پخش کننده  ویستا/ 
فیلم دیگری جایگزین می شود و بعد از آن نوبت به اکران »پیرپسر« خواهد رسید، 

»پیرپسر« پروانه نمایش دارد و برای اکران هیچ حذفیات و ممیزی نخواهد داشت. 
سیدابراهیم عامریان  درباره اکران »پیرپسر« گفت: این فیلم در سومین بسته اکران 
امسال، به روی پرده خواهد رفت. با این اوصاف، پس از »رها« فیلم دیگری اکران 

می شود و بعد از آن، نوبت به اکران »پیرپسر« خواهد رسید.
وی درباره دریافت پروانه نمایش برای این فیلم گفت: »پیرپسر« پروانه نمایش دارد و 
برای اکران، هیچ حذفیاتی نخواهد داشت. تهیه کننده »هفتادسی« پایانِ زمانِ اکران 
این فیلم را تایید کرد و افزود: اکران »هفتادسی« از یکم اردیبهشت ماه پس از حدود 
۵ ماه نمایش، در تهران تمام شد و اکران آن فقط در شهرستان ها ادامه دارد. این فیلم 

تا جمعه گذشته نزدیک به ۱ میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان فروش داشت.
عامریان عنوان کرد: همواره این مشکل وجود داشته که فیلم هایی با فروش بالا، بعد 
از مدت زمان قانونی، باید از چرخه اکران خارج شوند و این، ظلم به کسی است که 
روی فیلم ها سرمایه گذاری می کند. به نظر می رسد امسال پس از تعطیلات نیمه 
خردادماه و یا پس از دهه اول محرم فیلم  های سومین بسته اکران، به روی پرده روند. 
نحوه استقبال مخاطبان از بسته دوم اکران که از اردیبهشت ماه روی پرده رفته اند، 
تاریخ اکران بسته سوم را مشخص می کند. »پیرپسر« به کارگردانی اکتای براهنی، 
نخستین بار در بخش ویژه جشنواره چهل وسوم فجر نمایش داده شد و مورد استقبال 
گسترده منتقدان و اهالی رسانه قرار گرفت. فیلمی ۱۹۰ دقیقه ای که ۴ سال پس 
از تولید به روی پرده خواهد رفت و احتمالا یکی از شگفتی های اکران ۱۴۰۴ لقب 

خواهد گرفت.
در این فیلم، حسن پورشیرازی، حامد بهداد، لیلا حاتمی و محمد ولی زادگان به ایفای 

نقش پرداخته اند.

برنا/  با گذشت بیش از یک ماه از اکران نوروزی، هنوز فیلم جدیدی روی پرده نرفته 
است. در حالی  که چرخه اکران باید با ورود آثار تازه زنده بماند، تکرار فیلم های قدیمی 
و نبود تنوع ژانری، مخاطبان را از سالن ها دور کرده و سینما را به رکود کشانده 
است. همه چیز از عصر یک پنج شنبه شروع شد. روز های شلوغ و پرتنشی را پشت 
سر گذاشته بودم و تصمیم گرفتم به خودم کمی استراحت بدهم. هیچ چیز برایم 

آرام بخش تر از تماشای یک فیلم خوب در سینما نبود.
لپ تاپم را باز کردم و سراغ یکی از سایت های خرید بلیت سینما رفتم. با هیجان وارد 
لیست فیلم ها شدم تا یکی از آنها را برای آخر هفته انتخاب کنم؛ اما هر چه بیشتر 
اسکرول می کردم، کمتر به نتیجه می رسیدم. تمام فیلم هایی که به چشمم می خوردند 
یا چند هفته قبل دیده بودم یا اصلًا رغبتی به تماشایشان نداشتم. همه چیز تکراری 

بود؛ نه نشانی از فیلم های تازه و نه حتی تنوعی که بشود به آن دل بست.
در آن لحظه، یک سوال اساسی ذهنم را درگیر کرد: چرا هیچ فیلم جدیدی روی پرده 
نیست؟ سینمای ایران که همیشه در حال تولید و نمایش آثار مختلف بود، حالا چرا 

چنین ایستایی عجیبی را تجربه می کند؟
چرخه ای که نمی چرخد

در نظام اکران سینمای ایران، هر فیلمی پس از گرفتن پروانه نمایش، در یک سینمای 
سرگروه روی پرده می رود. اگر بتواند به سقف فروش تعیین شده برسد، موظف است 
جای خود را به فیلم بعدی بدهد تا سایر آثار نیز فرصت دیده شدن داشته باشند. این 
سیاست قرار است یک چرخه سالم و عادلانه برای همه فیلم ها ایجاد کند. اما آنچه 
در هفته های اخیر اتفاق افتاده، نشان می دهد که این چرخه دچار اخلال شده است. 
از اواسط اسفند ماه ۱۴۰۳ و با شروع اکران نوروزی، هشت فیلم شامل »دایناسور«، 
»موسی کلیم الله )ع(«، »کوکتل مولوتف«، »رها«، »پسر دلفینی ۲«، »بامبولک«، 
»پیشمرگ« و »عینک قرمز« روی پرده رفتند. تا اینجای کار همه چیز طبیعی بود. 
حتی برخی از این فیلم ها، به ویژه آثار کمدی، به فروش قابل قبولی هم دست پیدا 
کردند. اما نکته اینجاست که تا امروز، در اوایل اردیبهشت، همان فیلم ها همچنان در 

حال اکران اند و خبری از آثار جدید نیست.
در واقع، برخلاف آنچه انتظار می رود، فیلم هایی که باید جای خود را به تولیدات تازه 
بدهند، همچنان بر پرده باقی مانده اند. این یعنی، یا فیلم های جدیدی برای اکران 
آماده نشده اند، یا شرایطی وجود دارد که اجازه نمی دهد این فیلم ها وارد چرخه 

نمایش شوند.
اکران در سایه ترس و ممیزی

بررسی دقیق تر ماجرا نشان می دهد که ترکیبی از دلایل، دست به دست هم داده اند تا 
سالن های سینما، در غیاب فیلم های تازه، به سکوت و رخوت کشیده شوند.

اولین دلیل، نبود فیلم آماده برای اکران است. بسیاری از تولیدکنندگان، به دلیل 
فروش  پیش بینی  و  مخاطبان  خرید  قدرت  کاهش  اقتصادی،  ناپایدار  شرایط 
پایین، رغبتی به عرضه آثارشان در این بازه زمانی ندارند. برای برخی، نمایش در 
پلتفرم های آنلاین با تمام محدودیت هایش حتی جذاب تر از اکران عمومی است، چون 

دردسرهایش کمتر و بازگشت سرمایه اش سریع تر است.
اما مشکل اصلی، چیزی عمیق تر از یک تصمیم اقتصادی است؛ که آن هم ممیزی 
است! در سال های اخیر، فرآیند دریافت پروانه نمایش پیچیده تر و سخت گیرانه تر 
شده، بسیاری از فیلم ها پس از گذراندن مرحله تولید، در آستانه اکران با ممیزی هایی 
روبه رو می شوند که تغییرات عمده در روایت، حذف سکانس های مهم و یا حتی تعویق 
کامل نمایش را به دنبال دارد. برای برخی فیلمسازان، این ممیزی ها چنان سنگین 
است که ترجیح می دهند پروژه را فعلًا در کمد بگذارند تا شرایط مناسب تری پیش 

بیاید؛ شرایطی که شاید هیچ وقت نرسد.

شبکه تلویزیونی کارمند افتتاح شد

»پیرپسر« بدون هیچ ممیزی روی پرده می رود

سیاست های اکران زیر ذره بین رکود

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣۶٠۶١ مورخه ١۴٠٣/١١/٠۴ کلاسه شماره ٣٨٢٣-١۴٠٣ و۴۴۴٨-١۴٠٣ 
هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضیان ١-محرمعلی بهرامی فرزند برجعلی به شماره شناسنامه ٣ صادره از ابهر )نسبت به چهار دانگ( ٢-اعظم احمدی فرزند غلامحسین به شماره 
شناسنامه ۵ صادره از قزوین )نسب به دو دانگ( در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ١١۶/١٠ مترمربع از پلاک ٣۶ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان 
)شهرک اداره برق( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی 
می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود 

را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١٣٧۶ مورخه ١۴٠٣/١٢/١۴ 
کلاسه ٢۶٩٨-١۴٠٣ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
از  به شماره شناسنامه ۴٩٣١ صادره  ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم مهین خیری فرزند کرمعلی  حوزه ثبت ملک 
ابهردرششدانگ یک باب ساختمان به ۶٢/۵٩ مترمربع از پلاک ٢۵٧۶ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )شناط طالقانی 
شمالی کوچه شهید معصومی پ ٣٣( خریداری از مالک رسمی )رجب عسگری( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب 
دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠٢/٠٧* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١١٩۶ مورخه ١۴٠٣/١٢/١۴ 
کلاسه ٣۶٩٩-١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای قربانعلی مقصودی فرزند نظرعلی به شماره شناسنامه ١٨٠۶٨ صادره از 
ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵٣۴/۵٣ مترمربع از ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )ابهر 
شناط روبروی پارکینگ آرمان قدیم( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب 
دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠٢/٠٧* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٢٩۶٣۴مورخه ١۴٠٣/١١/٣٠ کلاسه ۴٠١١- ١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم نرگس 
کاظمی فرزند رمضان به شماره شناسنامه ١۴۶٧٩ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ١٣٩۶/٠٢ مترمربع از پلاک ١٩٠٢ فرعی 
از ١٢٢ اصلی واقع در زنجان بخش سه )ابهر خیابان کشاورز غربی بالاتر از استادیوم سه هزار متری شناط( خریداری از مالک رسمی )سید مصطفی تبریزی دانا 
وسایر مالکین مشاعی( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠٢/٠٧* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٧٨۶٨ مورخه ١۴٠٣/١١/١۵ 
کلاسه ٢۴۶٣-١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم سیده زهرا قاسمی فرزند سید کاظم به شماره شناسنامه ١١١۵٩ صادره از 
ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٢٢٣٨/۴٣ مترمربع از پلاک ١٨٣٠فرعی از ١اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان 
)باغات ابهر( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز 
آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠٢/٠٧* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای . وحید بدرخانی فرزند رحمن و فاطمه حدادی فرزند روح اله نسبت به ششدانگ 
دو قطعه باغ در پلاک ٣۵ اصلی روستای دیزج آّباد بخش  ٧  زنجان خریداری از آقای ........ به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت 

مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
١-پلاک ٣٩۴٨ فرعی به مساحت ۶۵١/٣۴ مترمربع        * ٢-پلاک ٣٩۴٧ فرعی به مساحت ١٠٣٨/٩٧ مترمربع

تاریخ انتشار نوبت اول:٠٢/٠٧/١۴٠۴
تاریخ انتشار نوبت دوم:٠٢/٢٢/١۴٠۴

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تت

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تت

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید حسنی رئیس ثبت اسناد منطقه یک زنجان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب 
دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. ١-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵٢۵ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ مالکیت آقای مهدی گهواربند فرزند 
لطف آله به شماره شناسنامه ۶٨٣٠ صادره از خرمدره در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٢٢٣۶/۵١ مترمربع از پلاک ۴١٧ فرعی 
از ۶٩ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اراضی کشاورزی شهر صایین قلعه( مالکیت )ولی محمد واعظی( کلاسه ٣۶٧٨-١۴٠٣* ٢-برابر رای 
شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵٢۶ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ مالکیت مهدی گهواربند فرزند لطف آله ش ش ۶٨٣٠ صادره از خرمدره در ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی ۴١۶۴/٣٠ مترمربع از پلاک ۴١٧ فرعی از ۶٩ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )اراضی کشاورزی شهر صایین( مالکیت )ولی محمد 

واعظی( کلاسه ٣۶٧٧-١۴٠٣* تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٨٣۴٩ مورخه 
١۴٠٣/١١/٢١ کلاسه ٣١٧٠-١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای محمد حافظ اسدی فرزند انعام اله به شماره 
شناسنامه ٧۶٩ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٢۵٧٧۶/٧۶مترمربع از پلاک ١١٩ اصلی واقع در ابهر 
بخش سه زنجان )ابهر روستای حصار قاجار ( خریداری از مالک رسمی )کلیه مالکین مشاعی ( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع 
عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

موتور  شماره  به   ،١٣٨٩ مدل   ،٢ تیپ   ٢٠۶ پژو  سواری  خودرو  سبز  برگه 
١۴١٨٩٠۴٠٨٧٨ شماره شاسی NAAP03ED2AJ145395 شماره پلاک 
١٠ - ۵١۴ د ۵۴ به نام آقای فرزاد رحمانی مفقود گردیده واز درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

آگهی  مفقودی



یک شنبه   ۷   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۳۷

ایلنا/ وزیر آموزش و پرورش در دوران جنگ در واکنش به خشونت هایی که علیه دانش 
آموزان توسط برخی معلمان اعمال می شود، گفت: اصل در تعلیم و تربیت، تذکر، ارشاد 
و برانگیختن تعقل و تفکر دانش آموزان است. خشونت های بدنی و زبانی با اصول تعلیم 

و تربیت هم خوانی ندارد.
در یک ماه گذشته اخباری مربوط به اعمال خشونت معلمان علیه دانش آموزان در 
برخی استان های کشور منتشر شده است. گزارشی از یک معلم در روستای کرجو در 
استان کردستان که به علت گم شدن شارژر گوشی اش با دو چوب ۱۳ دانش آموز 
کلاسش را کتک می زند. همچنین ویدیویی از یک معلم کرمانشاهی که نشان می دهد 
آن معلم، دانش آموزی را با سیلی و لگد مورد ضرب و شتم قرار می دهد. تعدد و 
تکرار این خشونت ها نشان ازعدم بازدارندگی لازم قوانین برای جلوگیری از چنین 
خشونت هایی و همچنین عدم توجه لازم به موضوع سلامت روانی معلم در فرآیند 
جذب دارد. در این راستا »سید کاظم اکرمی« پنجمین وزیر آموزش و پرورش پس از 
انقلاب در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در واکنش به اعمال خشونت معلمان علیه دانش 
آموزان در برخی مدارس کشور گفت: خشونت در حد این که گاهی اوقات یک معلمی 
عصبانی بشود و یک تندی به دانش آموزی کند که کار اشتباهی کرده و تقصیری دارد، 
بوده، هست و خواهد بود. اما یک موقع خشونت در حدی است که دانش آموز را با 
چوب بزنند یا اهانت های بی جا به او کنند که در این صورت این برخورد با اصول تعلیم 
و تربیت نمی خواند و صحیح نیست. مدیران مدارس موظف اند در این شرایط به آن 

معلم تذکر بدهند و او را آرام کنند.
خشونت های بدنی و زبانی با اصول تعلیم و تربیت هم خوانی ندارد

وی ادامه داد: باید توجه داشت که دانش آموزان در مقطع دبستان بسیاری از چیزها 
را نمی دانند و به آن توجه لازم را ندارند. لذا در برخورد با آن ها خشونت لازم نیست، 
بلکه باید از طریق زبان نرم و تذکر به آن ها پیش رفت، چرا که با خشونت چیزی 
حل نمی شود؛ یعنی اصل در تعلیم و تربیت، تذکر، ارشاد، و برانگیختن تعقل و تفکر 
دانش آموزان است. خشونت های بدنی و زبانی با اصول تعلیم و تربیت هم خوانی ندارد.

او در پاسخ به این سوال که اعمال خشونت های این چنینی در زمان تحصیل دانش 
آموز، چه اثراتی در بزرگسالی برای آن فرد به همراه خواهد داشت؟ بیان کرد: تاثیر که 
دارد. اما در نظر بگیرید که در گذشته معلمان کلا کارشان خشونت بود، به طور مثال 
خود من زمانی که دانش آموز بودم، به یاد دارم که معلم با من یک برخورد تندی کرد، 

اما نمی توان گفت که آن برخورد یک عمر بر من اثر گذاشته باشد.
من تحقیقی ندیده ام که بررسی کرده باشد، خشونت بر روی دانش آموزان، تاثیرات 
بلند مدت داشته باشد. اکرمی افزود: لذا این طور نیست که یکی مورد خشونت، تندی 
زبانی یا حتی سیلی آهسته ای که یک معلم در موقع عصبانیت ممکن است به دانش 
آموز بزند، تا آخر عمر همراه آن فرد باشد. همچنین من تحقیقی ندیدم که بررسی 
کرده باشد، خشونت بر روی دانش آموزان تاثیرات بلند مدت داشته باشد. از این رو من 
به عنوان کسی که خود مورد خشونت معلم در دوران کودکی واقع شدم، می گویم نه، 

خشونت های کم تا بزرگسالی نمی توان اثر داشته باشد.
در حال حاضر در مدارسِ کمتر کشوری، تنبیه  اتفاق می افتد

وی در پاسخ به سوالی درباره سنجش سلامت روان معلمان در زمان استخدام توضیح 
داد: باید به موضوع سلامت روان معلمان توجه کافی شود. اولا دانشگاه فرهنگیان 
باید مطالعاتی جهانی که در این زمینه شده است را ترجمه کرده و در اختیار معلمان 
قرار دهد. در حال حاضر شاید کمتر کشوری باشد که این گونه تنبیه ها در مدارس 
آن اتفاق می افتد، مگر در کشورهای جهان سوم. اگر مطالعاتی در این زمینه صورت 

نگرفته است، این وظیفه آموزش و پرورش است که از استادان علوم تربیتی بخواهد تا 
در این زمینه تحقیق کنند.

»دانشگاه فرهنگیان« نام گذاری غلطی است که یک وزیر در دوران ریاست جمهوری 
محمود احمدی نژاد آن را گذاشت و پس از آن یک وزیر بر روی کار نیامد که آنقدر 

قدرت داشته باشد تا این نام را بردارد. »دانشگاه تربیت معلم« عنوان درست است.
پنجمین وزیر آموزش و پرورش پس از انقلاب اضافه کرد: ناگفته نماند که دانشگاه 
فرهنگیان نام گذاری غلطی است که یک وزیر در دوران ریاست جمهوری محمود 
احمدی نژاد آن را گذاشت و پس از آن یک وزیر بر روی کار نیامد که آنقدر قدرت 
داشته باشد تا این نام را بردارد. بلکه دانشگاه تربیت معلم عنوان درست است و در 
همه جای دنیا )TeACher TrAining UniversiTy( وجود دارد، ولی دانشگاهی به 

نام فرهنگیان وجود ندارد.
سلامتِ روان معلمان باید توسط دانشگاه فرهنگیان مورد بررسی قرار گیرد

او تصریح کرد: از طرف دیگر وضعیت روانی معلمان، باید توسط دانشگاه مورد بررسی 
قرار گیرد. نرُم های روانشناسی ای وجود دارد که معلمان بر اساس آن ها پیش از این که 
انتخاب شوند، باید بررسی گردند که آیا از نظر روانی، شایستگی معلمی را دارند یا خیر؟

آموزش و پرورش باید مدارسی که در آن ها خشونت زیاد است را بررسی کند و معلمان 
و مدیران آن مدارس را در صورت نیاز عوض کند. اکرمی در واکنش به این پیشنهاد که 
همان طور که انتظار می رود ساختمان ها و بیمارستان های ناایمن در سطح شهر، اعلام 
شوند، آیا مدارس ناایمن که خشونت در آن ها رخ می دهد، نباید معرفی شوند؟ گفت: 
آموزش و پرورش باید مدارسی که در آن ها خشونت زیاد است را بررسی کند، معلمان 
و مدیران آن مدارس را در صورت نیاز عوض کند، اما این که نام این مدارس اعلام شود، 
چندان راه درستی نیست. چرا که ساختمان و تشکیلات آن مدرسه باعث بروز خشونت 

نشده اند، بلکه نیروی انسانی آن مدرسه عامل بروز چنین خشونت هایی هستند. 
اعلام نام مدارسی که در آن خشونت رخ می دهد، فایده ای ندارد

وی ادامه داد: البته مدارسی که از نظر ساختمانی استحکام لازم را ندارند و قدیمی 
هستند و امکان خرابی سقف آن ها وجود دارد، باید مورد توجه و تعمیر قرار گیرند. 
لذا با این که نام مدارسی که در آن خشونت رخ می دهد، اعلام شود چندان موافق 

نیستم و فایده ای ندارد.
وی در پاسخ به این سوال که کمبود مشاور در مدارس کشور تا چه حد در بروز 
چنین خشونت هایی تاثیر دارد؟ اظهار داشت: این کمبودهای مشاور در مدارس را باید 
وزارتخانه بررسی کند و کمبود مشاورش را با دولت مطرح کند. دولت نیز بودجه برای 
اضافه کردن مشاوران در نظر بگیرد. حال اگر تامین مشاور برای هر مدرسه از نظر 
بودجه برای دولت سخت است، باید به گونه ای برنامه ریزی شود که اگر قرار است یک 
مشاور در چند مدرسه حضور داشته باشد و بتواند مدت زمان مناسبی را در هر مدرسه 
حضور پیدا کند. دانش آموزانی که متعلق به خانواده هایی اند که خوب تربیت شده اند، 

خشونتی از خود نشان نمی دهند.
اکرمی خاطرنشان کرد: دانش آموزانی که متعلق به خانواده هایی اند که خوب تربیت 
شده اند، اولا خشونتی نشان نمی دهند و ثانیا در مواجهه با تندی معلم، چندان توجهی 
نمی کنند و لزومی ندارد که در مورد آن بحث و صحبت شود. اما یک دانش آموزی که 
خشونت زیادی دارد و از آن طرف با معلمی که خیلی خشونت دارد مواجه می شود، در 
این شرایط مشاورین باید بررسی کنند و به دانش آموز و معلم کمک کنند. همچنین 

اگر نیاز به دارو و مراجعه به روان پزشک باشد، به ایشان ارجاع دهند.
وی در پایان در پاسخ به این سوال که آیا معلمانّ پرخاشگر جرات دارند، کودکان 
مسئولان و مردم پولدار را مورد خشونت قرار دهند یا تنها برای مردم کم بضاعت و 
فقیر این اتفاق می افتد؟ خاطرنشان کرد: باید در نظر داشت که مدارس غیرانتفاعی 
در انتخاب معلم توجه بیشتری دارند و حقوق خوبی هم به آن ها می دهند. آن روزگار 
را  این ها  بودم،  انتفاعی مخالف  تأسیس مدارس  با  بنده  حدود ۴۰ سال پیش که 

می فهمیدم، چرا که معلمی کرده بودم و رشته ام تعلیم و تربیت بوده است. 
امیدوارم سال بعد مدرسه ای نباشد که در آن خشونت ملاحظه شود

وی تصریح کرد: بنده سخت معتقد هستم وزیر آموزش و پرورش باید از استادان تعلیم 
و تربیت که با فرهنگ شعر و ادبیات فارسی آشنایی داشته باشد، انتخاب گردد. البته 
اگر این فرد کتاب های تعلیم و تربیت اسلامی را خوانده باشد خیلی بهتر می تواند موفق 
شود. بنده در چند سال پیش کتابی به نام »فلسفه تعلیم و تربیت اسلامی« نوشته ام که 

سازمان صمت آن را چاپ کرده است و اکنون به چاپ چهارم رسیده است. 

۵۵آموزشروز��
وزیر آموزش و پرورش :

در کمتر کشوری تنبیه بدنی در مدارس اتفاق می افتد
عضوهیات مدیره باشگاه دانش آموزی؛

قرار نیست »پلیس« در مدارس حضور 
فیزیکی و استقرار داشته باشد 

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

برنا/  انتشار خبری مبنی بر عقد تفاهم نامه ای میان وزارت آموزش وپرورش و نیروی 
انتظامی در هفته گذشته، به سرعت با واکنش های متفاوتی از سوی منتقدان و طرفداران 
آن همراه بود.  منتقدان این طرح مدعی اند که این تفاهم نامه به دنبال آن است تا 
نقش پلیس را در مدرسه های ایران بیشترو پررنگ تر کند. گروهی دیگر از منتقدان این 
تفاهم نامه نیز آن را بهانه ای برای حضور ماموران نیرو های انتظامی و کنترل حجاب 
دختران و پوشش پسران دانش آموز عنوان می کنند و گروهی دیگر نیز از آن به عنوان 
تلاش برای تبدیل مدارس به حیاط خلوت پلیس یاد می کنند. با این حال سید سعید 
کاتبی، قائم مقام ناجی هنر و عضوهیات مدیر باشگاه دانش آموزی پلیس معتقد است 
که این موضع گیری ها ناشی از ناآگاهی از و سوء تعبیری است که نسبت به این تفاهم 
نامه شده است.  وی می گوید: من از اینهمه هجمه ای که به راه افتاده تعجب می کنم. 
چون این طرح چیز تازه و جدیدی نیست. ما از سال ها قبل – یعنی حدود سال های 
1۳۸۵- شاهد اجرای طرح »همیارپلیس« بوده ایم.  در آن طرح ماموران راهنمایی و 
رانندگی تلاش می کردند تا با حضور در مدارس، دانش آموزان را با قوانین راهنمایی 
و رانندگی و چالش هایی که ممکن بود در این زمینه برایشان پیش بیاید، آشنا کنند.  
حالا، اما با توجه به اینکه نوع مخاطراتی که دانش آموزان را تهدید می کنند، متنوع تر 
و بیشتر شده است، مقرر شده تا پلیس در سایر بخش ها نیز ورود پیدا کند و برای 
دانش آموزان کارگاه ها و دوره های آموزشی برقرار کند. وی با ذکر اینکه در طرح جدید، 
کلانتری ها، آگاهی، پلیس فتا، پلیس مبارزه با مواد مخدر و... حضور خواهند داشت 
می افزاید:دلیل این امر نیز واضح است. مثلا قبلا دانش آموزان در کیف خود فقط کتاب 
و خودکار و... داشتند ولی حالا تقریبا همه دانش آموزان گوشی و تبلت دارند که قیمت 
آن حداقل ۲0 میلیون تومان است. یا مثلا الان بحث مواد مخدر دانش آموزان ما را به 
شکل بسیار جدی تری تهدید می کند.  برای همین دانش آموز باید بداند که اگر گوشی 
وی را سرقت کردند یا اگر کسی به وی پیشنهاد مصرف مواد را داد چگونه باید با این 
رخداد ها مواجه شوند و به کجا مراجعه کنند. پلیس قرار است این موارد را به دانش 
آموزان آموزش دهد نه اینکه حضور فیزیکی و استقرار در مدارس داشته باشد!این مقام 
مسئول با ذکر اینکه این تفاهم نامه به درخواست آموزش و پرورش منعقد شده است 
می گوید: در حقیقت در این تفاهم نامه به دنبال آگاهی بخشی به دانش آموزان در 
حوزه های مختلف مرتبط با پلیس و آسیب های اجتماعی و. هستیم نه حضور فیزیکی. 
وی با ذکر اینکه جای تعجب است که چنین تفاهم نامه ای اینچنین حاشیه ساز 
شده است می گوید: به نظر می رسد که این حاشیه ها یا ناشی از یکسری ملاحظات و 
نگاه های سیاسی است و یا ناشی از برخی اختلافات صنفی داخلی در درون آموزش و 
پرورش است. وگرنه هیچ دلیلی ندارد که چنین تفاهم نامه ای اینهمه حاشیه ساز باشد.

کاتبی تصریح می کند: اینکه گفته می شود پلیس با این تفاهم نامه به دنبال حضورو 
استقرار دایمی در مدارس است اصلا شدنی نیست.  چرا؟ چون کل نیرو های پلیس در 
کشور حدود ۳00 هزار نفر هستند و کل مدارس ما، به حدود 110 هزار باب می رسد؛ 
بنابراین حتی اگر بخواهیم تمام وظایف نیروی پلیس را هم تعطیل کرده و همکاران 
را در مدارس تقسیم کنیم باز هم نشدنی است! وی با ذکر اینکه مسئول پیگیری این 
تفاهم نامه و اجرایی شدن آن باشگاه تازه تاسیس دانش آموزی پلیس است می گوید: 
این باشگاه با هدف آموزش دانش آموزان برای تولید محتوا های چند رسانه ای )مانند 
تولید محتوا های تصویری، تدوین و.( است تا این دانش آموزان پیام آوران و مروج 
مباحث فرهنگی در بین هم دوره ای ها و همکلاسی های خود باشند چرا که اصولا تجربه 
ثابت کرده که هر محتوایی که توسط خود بچه ها تولید شود، از سوی دوستان و هم 

مدرسی هایشان بهتر پذیرفته خواهد شد.
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠۴۶٠٣٢٧٠٠٢٠٠٠٧٨٩ مورخه ٠١/١٨/١۴٠۴ 
کلاسه ۵٢۴١-١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 
٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای سعید رسولی فرزند رمضانعلی به شماره شناسنامه ١۵٩ صادره از ابهردرششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ١٣۴/٠٧ مترمربع از پلاک ١۶٩۴ فرعی از ١اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر انتهای خیابان ١۵ خرداد( 
خریداری از مالک رسمی )مهسا خدابنده( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود 
درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه 
اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادرخواهد شد.*تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵٣٠ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ 
کلاسه ٢۴٧۴-١۴٠٣ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای شکیب رمضانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۶٩ صادره از 
ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ١٨١۶٧/٩۵ مترمربع از پلاک ١٠٩٨ فرعی از ١١٨ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان 
)اراضی روستای قمچ آباد( خریداری از مالک رسمی خودمتقاضی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به 
فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب 
دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.* ١-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩٣٧٢ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٨ مالکیت آقای عیسی نوروزی 
فرزند ابراهیم به ش ش ٣٣۵٩ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ١١٠٣٨/٣٢ مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع 
ابهر بخش سه زنجان )ابهر باغات شناط( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ۴١٢٠-١۴٠٣* ٢-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩٣٧٣ مورخه 
١۴٠٣/١١/٢٨ مالکیت آقای عیسی نوروزی فرزند ابراهیم به ش ش ٣٣۵٩ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ١٧٢۵٠/١۵ 

مترمربع از پلاک ١٢٣ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )ابهر باغات شناط( مالکیت )خود متقاضی(* کلاسه ۴١٢١-١۴٠٣*
 تاریخ انتشار اول ٠١/٢٣ /١۴٠۴* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده 
است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
١-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٨٠۵١ مورخه١۴٠٣/١١/١۶ مالکیت خانم زهرا جعفربیکی فرزند حمزه علی به ش ش 
١٢٨٣۴ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ٨٣۶/۶۵ مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع ابهر بخش 

سه زنجان )شناط اراضی کشاورزی( خریداری از مالک رسمی )صفرورجبعلی مسعودی( کلاسه ٣٠٩٢-١۴٠٣
٢-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٧٧١۵ مورخه١۴٠٣/١١/١۴ مالکیت آقای حسین صالحی فرزند غلامرضا به ش ش ١٣٠ 
صادره از خرمدره در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ٨۴٠/٠٨مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع ابهر بخش سه 

زنجان )اراضی باغات شناط( خریداری از مالک رسمی )صفرورجبعلی مسعودی( کلاسه ٣٠٩١-١۴٠٣
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 

باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
١-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵١۴ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٢٠۵٠مترمربع پلاک ١٢١ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )شریف آباد( مالکیت )خود متقاضی( 
کلاسه ٣٧۵٨-١۴٠٣* ٢-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵١٢ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٣٠٠/٠۵ مترمربع از پلاک ١٢١ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )شریف 
آباد( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ٣٧۵٧-١۴٠٣* ٣-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٨٢٨٧ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٠ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٢٣٨٣/۶٨ مترمربع از پلاک ١٢١ اصلی واقع ابهر 
بخش سه زنجان )شریف آباد( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ٣٧۶١-١۴٠٣ * ۴-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵١٣ مورخه ١١/٢٩ /١۴٠٣ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۶٧٠/٢٨ مترمربع 
از پلاک ١٢١ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )شریف آباد( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ٣۶۵۶-١۴٠٣ * ۵-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٩۵١١ مورخه ١۴٠٣/١١/٢٩ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ١١٠٠ مترمربع از پلاک ١٢١ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )شریف آباد( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ٣٧۶٠-١۴٠٣ * ۶- برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٨١٢۴ مورخه ١۴٠٣/١١/١٧ مالکیت آقای محمد داداشی ش ش ١٧٢۵ صادره از ابهردرششدانگ 

یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٣۵٠ مترمربع از پلاک ١٢١ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )شریف آباد( مالکیت )خود متقاضی( کلاسه ٣٧۵٩-١۴٠٣ 
تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاک

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 
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برابر رای هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک سلطانیه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سلطانعلی جلیلی فرزند محمد علی بشماره شناسنامه ۶ در ١- ششدانگ))یک 
قطعه زمین زراعی کاداستری((به مساحت ۴۴١٢٧.۴۴ متر مربع پلاک شماره ٧۶۴ فرعی از ۶٣ اصلی٢-ششدانگ ))یک قطعه زمین 
زراعی کاداستری((به مساحت ٢۴٣٠٢.٢١ متر مربع پلاک شماره ٧۵٣ فرعی از ۶٣ اصلی٣-ششدانگ))یک قطعه زمین زراعی 
کاداستری((به مساحت ٣۶٨٢٣.٧۶ متر مربع پلاک شماره ٨٠٢ فرعی از ۶٣ اصلی ۴- ششدانگ))یک قطعه زمین زراعی کاداستری((

به مساحت ۵٨٩٩٧.٣٢ متر مربع پلاک شماره ٨٠١ فرعی از ۶٣ اصلی 
آقای ابوالفضل جلیلی به شناسنامه شماره ٢٠ کدملی ١٣٨٠٨٨۵۶١٢ صادره فرزند سلطانعلی در ششدانگ))یک قطعه زمین زراعی 
کاداستری(( به مساحت ٣٣۵٢١/١٩متر مربع پلاک شماره ٧٩۵ فرعی از ۶٣ اصلی خریداری از مالک رسمی آقای محمد علی جلیلی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :١۴٠۴/٠١/٢٣  تاریخ انتشار نوبت دوم :٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات اول /دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
حوزه ثبت ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز 
گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی 
می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
کلاسه   ١۴٠٣/١٢/١٨ مورخه  شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١٩۶٢  رای  ١-برابر 
۴۵۶١-١۴٠٣ مالکیت آقای رجبعلی قارداشخانی فرزند رمضان به شماره شناسنامه 
۶۶ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵٣۵٩/١٠ 
مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر 

اراضی دیمی شناط( خریداری از مالک رسمی )خود متقاضی(
کلاسه   ١۴٠٣/١٢/١٨ مورخه  شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١٩۶٣  رای  ٢-برابر 
۴۵۶٢-١۴٠٣ مالکیت آقای رجبعلی قارداشخانی فرزند رمضان به شماره شناسنامه 
۶۶ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٩٨/٨۴۵۴ 
مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر 
اراضی دیمی شناط( خریداری از مالک رسمی خودمتقاضی)حقوق ارتفاقی:مساحت 

١٩٣ مترمربع درحریم کمی نهر عمومی قرار دارد(
کلاسه   ١۴٠٣/١٢/١٨ مورخه  شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١٩۶١  رای  ٣-برابر 
۴۵۵۶-١۴٠٣ مالکیت آقای رجبعلی قارداشخانی فرزند رمضان به شماره شناسنامه 
۶۶ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ٧١/۶۶٢۶ 
مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر 
اراضی دیمی شناط( خریداری از مالک رسمی خودمتقاضی )حقوق ارتفاقی :مساحت 

١٠ مترمربع در حریم کمی نهر عمومی قرار دارد(
تاریخ انتشار اول ٠٢/٠٧/١۴٠۴
تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
تعیین  قانون  /دوم موضوع  اول  هیات  آرا صادره  برابر  فاقد سندرسمی  وساختمانهای 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت 
ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است 
لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مورخه  شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴٠٩٧۶  رای  ١-برابر  شد.*  صادرخواهد  مالکیت 
١۴٠٣/١٢/١٢ کلاسه ۴٢٩٣-١۴٠٣ مالکیت خانم زینت خدابنده فرزند محمد علی به 
شماره شناسنامه ١٣۶٠٣ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
۴٠۴٠/١٢ مترمربع از پلاک ١٨٣٠فرعی از ١اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر 

ساسکین( خریداری از مالک رسمی )ایرج واحمد حاجی قربانی(
٢-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠۴١٠١٣ مورخه ١۴٠٣/١٢/١٢ کلاسه ۴٢٩٢-

١۴٠٣ مالکیت خانم زینت خدابنده فرزند محمد علی به شماره شناسنامه ١٣۶٠٣صادره 
از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵٨٧٧/١٢ مترمربع از پلاک 
١٨٣٠فرعی از١اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر مزرعه ساسکین( خریداری از 

مالک رسمی )محمد علی خدابنده وعفت پیری(
تاریخ انتشار اول ٠٢/٠٧/١۴٠۴
تاریخ انتشار دوم ٠٢/٢٢/١۴٠۴

سعید بهرامی_رئیس اداره ثبت اسنادواملاک حمید بابائی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سلطانیه

سعید بهرامی- یس اداره ثبت اسنادواملاک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره ١٣٩٩۶٠٣٢٧٠٠۶٠٠١١٢٠ – ١٣٩٩/١١/٢٧ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی جعفری فرزند بگ میرزا بشماره 
شناسنامه ٣۴٨٣ صادره از طارم به شماره ملی ۵٣٩٩٨٨۵٩۶۴ در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ١۴/٩٣ متر مربع از مالکیت 
رسمی اصغر اصغری واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم شهر آببر مفروز و مجزا از پلاک ١۴۶ اصلی را نموده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
سیدرضا شفیعی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم تاریخ انتشار نوبت اول:١۴٠۴/٠١/٢٣ تاریخ انتشار نوبت دوم:٠٢/٠٧/١۴٠۴



روز�� یک شنبه  ۷  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۷ خانواده۶۶

همشهری/  مدتی است برخی تحلیل ها در خصوص آمارهای منتشر شده از سوی ثبت 
احوال در فضای مجازی منتشر می شود که توجه بسیاری به خود جلب می کند. در 
واقع آمارهای ازدواج و طلاق یکی از پربسامدترین اخبار در سال های اخیر به شمار 

می روند.
افزایش طلاق، بالارفتن سن ازدواج و کاهش ازدواج جوانان و دیگر مسائل موجب 
شده است که بازار آمارهای ضد و نقیض در این زمینه داغ شود و اخباری در خصوص 
ازدواج های غیر متعارف مانند کودک همسری، چندهمسری و ازدواج با افراد بالای ۵۰ 
سال تحت عنوان »شوگرددی« و »شوگرمامی« بازخورد زیادی دریافت کند و این 
موضوع فارغ از صحت آمارها خوراک خوبی برای رسانه های غیر رسمی برای توجه 

بیشتر فراهم می کند.
مثلا چند وقت پیش خبری در خصوص ازدواج ۲۵ هزار دختر و پسر جوان با افراد 
بالای ۵۰ سال منتشر شد. این در حالی است که در خبرها آمده بود از اول فروردین تا 
پایان دی ماه پارسال ۱۷ هزار و ۳۴۷ فقره ازدواج برای مردان بالای ۵۰ سال و 6۷۸۳ 
فقره ازدواج برای بانوان در همین گروه سنی ثبت شده است. همین موضوع به ثبت 
۲۵ هزار ازدواج جوانان با افراد بالای ۵۰ سال تعبیر شده بود، در حالی که در خبر از 

تفاوت سنی در این ازدواج ها سخنی به میان نیامده بود.
از سوی دیگر خبری مبنی بر ۳۰۰ هزار چندهمسری در ایران نیز پر بازدید شد و 
برخی مسئولین امر نیز این آمار را تکرار کردند. از طرفی آمارهایی هم در خصوص 
ازدواج و طلاق منتشر می شود و مثلا عنوان می شود که به ازای هر ۳ ازدواج یک طلاق 
یا به ازای هر ۵ ازدواج ۲ طلاق اتفاق می افتد در حالی که کارشناسان بر این باورند 
که آمارهای ازدواج یک سال با آمار طلاق در همان سال ارتباطی به هم ندارد و نباید 
با هم مقایسه شود زیرا طلاق ها بیشتر در ازدواج های سال های قبل اتفاق افتاده است.

این آمارهای عجیب و ضد و نقیض ما را بر آن داشت که به بررسی ماجرا بپردازیم.
۲۵ هزار ازدواج بالای ۵۰ سال

علیرضا لاور کارشناس خانواده و مدرس دانشگاه در خصوص خبر ازدواج ۲۵ هزار 
ازدواج با افراد بالای ۵۰ سال گفت: این امر در ابتدا بستگی به تعریف از جوانی دارد و 
اینکه چه بازه سنی را جوان در نظر بگیریم. مثلا در بعضی تعاریف رسمی تا سن ۳۹ 
سال را جوان در نظر می گیرند. بنابراین ازدواج یک خانم ۳۹ ساله با یک آقای ۵۰ ساله 

عجیب نیست و تفاوت سنی در این ازدواج ۱۲ سال و متعارف است.
وی افزود: بنابراین تفاوت سنی در این ازدواج ها بسیار اهمیت دارد. اگر در ازدواج 
اختلاف سنی زوجین مثلا بالای ۲۵ سال باشد، می توان گفت چنین آماری درست 
است. مثلا اگر یک دختر ۱۸ یا ۲۵ ساله با کسی که با پدرش همسال است و لااقل 
۲۰ سال از او بزرگ تر است ازدواج کند یا یک پسر ۲۵ ساله با خانمی که سن مادرش 

را دارد ازدواج کند، در تعریف این پدیده قرار می گیرد.
ثبت احوال آمار ازدواج  با تفاوت سنی بالای ۲۰ سال را اعلام کند

لاور درخصوص آمار ۲۵ هزار ازدواج بالای ۵۰ سال که ۱۷ هزار نفر از آنان مرد و 6 
هزار نفر زن بودند، گفت: افرادی که در جوانی با افراد بالای ۵۰ سال ازدواج می کنند 
معمولا انگیزه مالی دارند. آن افراد بالای ۵۰ سال نیز به دلیل تعامل عاطفی وارد 

چنین رابطه ای می شوند و معمولا تصویر یک رابطه پایدار ندارند و تن به ازدواج 
رسمی هم نمی دهند تا شناسنامه شان سفید بماند. اگر آماری هم وجود داشته باشد، 

باید ثبت احوال آمار ازدواج ها با تفاوت سنی بالای ۲۰ سال یا ۲۵ سال را اعلام کند.
وی همچنین بیان کرد: آمار ازدواج بالای ۵۰ سال یکی ناشی از افزایش سن ازدواج 
است. بسیاری از افراد تا شرایط مادی در زندگی شان به یک شرایط ثابتی نرسد و به 
لحاظ تأمین هزینه ها اطمینان حاصل نکنند، ازدواج نمی کنند. از سوی دیگر، بحث 
ازدواج مجدد هم مطرح است. یعنی فردی که سابقه طلاق دارد یا همسرش فوت کرده 

احتمالا دوباره ازدواج می کند و این جزو آمار ازدواج در این سنین حساب می شود.
آمار زنان متأهل کمتر از مردان متأهل؟!

همچنین، علی اکبر محزون کارشناس حوزه آمار و جمعیت شناسی در خصوص وجود 
۳۰۰ هزار مرد دارای چند همسر در کشور گفت: طبق آمار سرشماری سال ۱۳۹۵، ما 

حدود ۲۱ میلیون و ۲6۰ هزار مرد متأهل در کشور داشته ایم. 
طبق آمار سرشماری همان سال ۲۱ میلیون و ۱۴۰ هزار زن متأهل وجود داشته که 
کمتر از تعداد مردان متأهل است و فقط زمانی می شود به آمار مردان دارای چندهمسر 
رسید که تعداد مردان در مقایسه با تعداد زنان متأهل کمتر باشد و سرانه بیش از یک 

همسر به ازای هر مرد حاصل شود.
وی در ادامه در پاسخ به این سوال که چگونه ممکن است تعداد مردان متأهل از 
زنان متأهل بیشتر باشد، گفت: این مسئله احتمالا به تعداد اتباع در زمان سرشماری 
در ایران مربوط است. عمدتا اتباعی که به ایران آمده بودند و خانواده شان هنوز در 
افغانستان بودند، باعث این نوع اختلاف شده اند که مردان متأهل مقیم کشور بیشتر 
از زنان متأهل شده بود. سرشماری نفوس شامل جمعیت مقیم کشور اعم از ایرانی و 

غیرایرانی می شود.
پای اتباع در میان است

لاور نیز در این خصوص بیان کرد: این آمار هم محل چالش است. این آمار باید بر 
اساس تعداد مردان متأهل و زنان متأهل باشد و به تعدادی که تعداد زنان متأهل بیشتر 

باشد، می توان آن را جزو آمار چندهمسری به حساب آورد.
وی در ادامه در خصوص علت بیشتر بودن تعداد مردان متأهل از زنان متأهل در 
آمارهای سرشماری گفت: چگونه ممکن است مرد متاهلی در ایران باشد که زن 

متاهلی به ازای آن در سرشماری نباشد. ا
ین مسئله ممکن است به دلیل ازدواج ایرانیان با اتباع یا افراد غیر ایرانی باشد که 

همسرانشان در جمعیت افراد متأهل ثبت نشده اند.
تحلیل های غلط مراجع غیررسمی به سازمان ثبت احوال ارتباطی ندارد

هاشم کارگر رئیس سازمان ثبت احوال در خصوص نشر اخبار ضد و نقیض و آمارهای 
غلط گفت: سازمان ثبت احوال متولی تولید و انتشار آمارهای جمعیتی است. به این 
منظور، مطابق قانون، ما در سال ۱۴۰۲ مرکز رصد جمعیت کشور را راه اندازی کردیم.

وی ادامه داد: در مرکز رصد جمعیت داشبوردهای جمعیتی و در آن یکسری اطلاعاتی 
وجود دارد که ما برخی از آن اطلاعات را که مورد نیاز عموم جامعه بوده در پرتال مان 
گذاشته ایم. بنابراین هر آمار و اطلاعاتی که اعلام می شود، اگر در پورتال سازمان ثبت 

احوال باشد، ما قبول داریم.
رئیس سازمان ثبت احوال اظهار کرد: اگر چنین آماری از مرجع رسمی نقل نشود یا 
به غلط از سوی سازمان ثبت احوال بیان شود، غیرقابل اعتماد است و قطعا پیگیری 
می کنیم. اما تحلیل های غلط مراجع غیررسمی به سازمان ثبت احوال ارتباطی ندارد.

آمار عجیب ازدواج در ایران ؛

زنان متأهل کمتر از مردان! 

طلاجات  عنف  به  سارقان  گفت:  ابهر  شهرستان  انتظامی  فرمانده  رسا/  موج 
سالخوردگان در ابهر در یکی از روستاهای استان همجوار شناسایی و دستگیر 

شدند.
هادی نوروزی گفت: سارقان به عنف طلاجات سالخوردگان در ابهر دستگیر شدند.

وی افزود: در پی کسب وقوع سرقت به عنف طلاجات از افراد سالخورده توسط 
افرادی ناشناس با توجه به اهمیت آن و ایجاد جو نگرانی در خانواده ها موضوع به 

صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت.
فرمانده انتظامی شهرستان ابهر تصریح کرد: کارآگاهان اقدامات خود را در خصوص 
این پرونده آغاز و در بررسی های اولیه پی بردند افرادی پس از شناسایی و نزدیک 

شدن به افراد سالخورده طلاهای آنان را سرقت و از محل متواری می شدند.
وی خاطرنشان کرد: تلاش بی وفقه کارآگاهان در خصوص شناسایی و دستگیری 
متهمان موصوف ادامه داشت تا اینکه پس از کسب هماهنگی و تعامل مناسب با 
دستگاه قضائی، نهایتاً سارقان در یک عملیات پلیسی در یکی از روستاهای استان 
همجوار شناسایی و دستگیر و در بازجویی به عمل آمده به دو فقره بزه انتسابی 
اعتراف کردند که پرونده مقدماتی در این خصوص جهت رسیدگی به دادسرا 

ارسال شد.
نوروزی بیان کرد: به سارقان هشدار می دهم پلیس سارقان را با رصد اطلاعاتی و 
عملیاتی در کم ترین زمان ممکن و در هر کجا که باشند دستگیر و تحویل قانون 

می دهد.
وی عنوان کرد: از شهروندان درخواست می شود در صورت مشاهده هر گونه موارد 

مشکوک با شماره تلفن ۱۱۰ موضوع را به پلیس گزارش دهند.
فرمانده انتظامی شهرستان ابهر تأکید کرد: پلیس با تقویت گشت های شبانه روزی و 

استفاده از فناوری های نوین نظارتی، امنیت عمومی را افزایش داده است.
ارائه اطلاعات  به موقع و  از همکاری مؤثر مردم در گزارش دهی  وی همچنین 
این مشارکت شهروندی نقش کلیدی در  یادآور شد:  ارزشمند قدردانی کرد و 

کاهش جرائم و دستگیری سریع مجرمان دارد.
نوروزی اظهار داشت: پلیس ابهر با تمام توان در خدمت مردم است و هرگونه 

بی قانونی را با قاطعیت پیگیری می کند.
 

اعتماد/ شینا انصاری تاکید کرد: آنچه امسال در جزیره هرمز شاهد آن بودیم، 
یک اتفاق یا حادثه ناگهانی نبود، بلکه روندی بود که طی سال ها و در غیاب یک 
برنامه ریزی صحیح و ضعف در آموزش و اطلاع رسانی به وقوع پیوسته است؛ با این 

تفاوت که امسال در شبکه های اجتماعی بیشتر مورد توجه قرار گرفت.
بخش های مهم این گفت وگو را در ادامه می خوانید:

تصاویر تلخ سواحل هرمز را نتیجه سال ها نبود برنامه و آموزش و آگاهی بخشی 
عمومی است.

 اگرچه بخشی از این مسائل ریشه در ناآگاهی دارد، اما بخش دیگری از ماجرا 
به نبود برنامه ریزی صحیح و نبود طرح های حساب شده گردشگری برمی گردد. 
منظورم از برنامه ریزی صحیح، رویکردی است که در آن هم محیط زیست منطقه 
حفظ شود، هم گردشگران از سفر خود لذت ببرند و هم جامعه محلی از منافع 

گردشگری بهره مند شود. 
آنچه امسال در جزیره هرمز شاهد آن بودیم، یک اتفاق یا حادثه ناگهانی نبود، بلکه 
روندی بود که طی سال ها و در غیاب یک برنامه ریزی صحیح و ضعف در آموزش و 
اطلاع رسانی به وقوع پیوسته است؛ با این تفاوت که امسال در شبکه های اجتماعی 

بیشتر مورد توجه قرار گرفت.
متأسفانه طی سالیان گذشته، در این زمینه در بسیاری از نقاط کشور، کوتاهی ها و 
سهل انگاری هایی صورت گرفته است که قطعا به یک باره قابل رفع نیستند. هر مساله 

در هر نقطه، نیازمند راه حل ویژه و مختص به خود است.
پویش بازگرداندن خاک جزیره هرمز شاید از نگاه بسیاری از مردم بی تأثیر به نظر 

برسد، اما همین پویش، باب گفت وگو در این زمینه را باز کرد.
 زمانی که مردم و گروه های محلی به میدان بیایند، خودشان بهترین راهکارها را 
ارایه می دهند و با کمترین هزینه و بیشترین کیفیت، امور را پیش می برند؛ چرا که 
آن کار را متعلق به خود می دانند. وظیفه نهادهای دولتی نیز تسهیل این فرآیند 

همکاری است.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی :
زنجان مشکل کمبود دارو ندارد

فرمانده انتظامی شهرستان ابهر خبر داد:

دستگیری سارقان به عنف در ابهر 

رییس سازمان حفاظت محیط زیست ؛
چند درصد مردم نسبت به آینده ایران

 امیدوار هستند؟

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

فارس/  سعید سرداری، رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی 
استان زنجان ظهر امروز در سخنان پیش از خطبه های نمازجمعه زنجان در مورد 
کمبود برخی داروها و گلایه شهروندان در این زمینه اظهار داشت: به لحاظ دارویی 
کمبود نداریم، ولی به لحاظ برند کمبود داریم.رئیس،دانشگاه علوم پزشکی استان 
زنجان در مورد کمبود شیرخشک گفت: در مورد شیرخشک هم در مقاطعی 
مشکلاتی وجود دارد ولی کمبودی نداریم و احساس کمبود به دلیل برندهای 
خاص است .وی در مورد تاخیر در برخی پرداختی ها در بدنه دانشگاه علوم پزشکی 
گفت: تلاش ما این است که بتوانیم بدهی ها را پرداخت کنیم و در این زمینه 

مجلس و دولت تلاش دارند که این بدهی ها به زودی پرداخت شود.
سرداری در پاسخ به سؤال شهروندی در مورد خدمات دانشگاه علوم پزشکی در 
ماهنشان و دندی گفت: در این دو شهر خدمات برای ۶ هزار نفر است و سرانه هم 
برای همین تعداد است درحالی که ما برای 1۸ هزار نفر در این منطقه خدمات ارائه 
می کنیم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان در مورد پرداخت طلب های 
دانشگاه گفت: اولویت دانشگاه پرداخت طلب پرستاران، پزشکان و کارکنان، سپس 
مطالبات دارویی و پس از آن هم پروژه های نیمه تمام است.وی با اشاره به چند 
پروژه ناتمام در استان مانند بیمارستان قیدار گفت: در این زمینه و در مورد اتمام 
پروژه های نیمه تمام، تلاش ما استفاده از مولدسازی است تا بتوانیم این پروژه ها را 

به سرانجام برسانیم.
سرداری با اشاره به اینکه شهر زنجان با وجود مرکز استان وضعیت خوبی در 
در  که  خوبی  همکاری  بر خلاف  گفت:  ندارد،  درمانی  و  بهداشتی  مراکز  مورد 
شهرستان های مختلف استان اتفاق افتاد این اتفاق در مرکز استان محقق نشد و 
امیدواریم در این زمینه شاهد همکاری شهرداری با دانشگاه علوم پزشکی در بحث 

مراکز بهداشتی و درمانی باشیم. 

ایسنا/ عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور با بیان اینکه آلودگی هوا به 
خطری جدی برای سلامت و اقتصاد بدل شده است، با استناد به داده های سال ۱۴۰۰، 
گفت: آلودگی هوا جان ۵۱ هزار ایرانی را گرفته، امید زندگی را برای زنان و مردان به ترتیب 
۱.۴ و ۱.۷ سال کاهش داده و منجر به از دست رفتن بیش از ۴۱۴ هزار سال عمر مفید 
افراد در کشور شده؛ این در حالیست که بار اقتصادی و اجتماعی این مرگ های خاموش، 
نه تنها سلامت عمومی بلکه بهره وری نیروی کار را نیز به شدت تحت تأثیر قرار داده است.

دکتر محمد ساسانی پور با اشاره به آلودگی هوا و پیامدهای زیان بار آن، به عنوان یکی از 
ملموس ترین معضلات محیط زیستی در بیشتر کشورهای جهان، اظهار کرد: مطابق آمار 
ارائه شده توسط مطالعه جهانی بیماری ها، آلودگی هوای آزاد پس از فشار خون بالا،  دومین 
عامل خطر مرگ ومیر در جهان بوده، به طوریکه فقط در سال ۲۰۲۱ منجر به مرگ بیش 
از ۸ میلیون نفر و از دست دادن ۲۱6 میلیون سال زندگی از دست رفته زودرس در جهان 
شده است و از همین رو، امروزه آلودگی هوا بزرگترین عامل خطر محیط زیستی برای 
سلامت بشر بوده و به دلیل سرعت زیاد افزایش نسبت شهرنشینی، چالشی است که به 

سرعت در حال گستردگی است.
هزینه ۲.۹ تریلیون دلاری آلودگی هوا بر اقتصاد جهانی

این عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور با تاکید بر اینکه مقداری از آلودگی 
هوا از منابع طبیعی مانند فعالیت آتشفشان ها و بیشتر آن ناشی از فعالیت های انسانی مانند 
سوزاندن سوخت های فسیلی یا فعالیت های کشاورزی است، گفت: در سال ۲۰۱۸، آلودگی 
هوا هزینه ۲.۹ تریلیون دلاری را برای اقتصاد جهانی به همراه داشت که معادل ۳.۳ درصد 
از تولید ناخالص داخلی جهان است. در همان سال کیفیت هوای ناسالم باعث ۱.۸ میلیارد 
روز غیبت کاری در سراسر جهان شد. اما در کنار تأثیرات منفی روی سلامت و افزایش 
مرگ ومیر، این موضوع هم بر روی نظام اقتصادی معاصر و بیشتر فعالیت های انسانی و هم 
بر روی، پیامدهای جمعیتی – اقتصادی مهمی به ویژه در کلان شهرها اثر گذاشته است.

آلودگی هوا عامل مرگ سالانه ۸ میلیون انسان در جهان
ساسانی پور با اشاره به اینکه آلودگی هوای انسانی یکی از بزرگترین خطرات بهداشت 
عمومی در سرتاسر جهان است و سالانه حدود ۸ میلیون مرگ و میر را شامل می شود، 
خاطرنشان کرد: اگر بتوان داده های بهداشتی جامع تری تولید کرد، به ویژه اگر همه عوامل 
خطر مواد شیمیایی در محیط شناسایی و تجزیه و تحلیل شوند، بدون شک کل اثرات 
آلودگی هوا بر سلامت جمعیت بیشتر خواهد بود. به علاوه، تقریباً ۹۰ درصد از جمعیت 
جهان در معرض خطر آلودگی هوا هستند و بار بیماری ناشی از آلودگی هوا همچنان در 

حال رشد است و تهدیدی جدی برای سلامت جهانی است.
وی یادآور شد: براساس گزارش جدید موسسه سیاست انرژی در دانشگاه شیکاگو، آلودگی 
هوا که عمدتاً نتیجه سوزاندن سوخت های فسیلی است، ۲.۲ سال از میانگین امید زندگی 
در بدو تولد جهانی کم می کند. بر اساس این گزارش، دود سیگار دست اول به طور متوسط 
۱.۹ سال امید زندگی را کاهش می دهد. مصرف الکل و مواد مخدر به طور متوسط ۹ ماه، 
آب و فاضلاب ناسالم ۷ ماه، آی وی و ایدز ۴ ماه، درگیری و تروریسم ۷ ماه امید زندگی 
در بدو تولد را کاهش می دهد. در همین راستا ساسانی پور تاکید کرد: مرگ های ناشی 
از آلودگی هوا منجر به از دست دادن درآمد و همچنین پیامدهای نامطلوب اجتماعی - 
اقتصادی مختلف می شود و این اثرات هم در کشورهای توسعه یافته و هم در کشورهای در 
حال توسعه وجود دارد، بنابراین آلودگی هوا نه تنها یک خطر بزرگ برای سلامتی است، 
بلکه هزینه اقتصادی قابل توجهی به دنبال دارد. این هزینه ها شامل هزینه های مستقیم 
و غیرمستقیم پزشکی و همچنین کاهش بهره وری ناشی از عوارض ناشی از آلودگی هوا و 
مرگ و میر زودرس است. وی خاطرنشان کرد: ارزش گذاری پولی سال های مختلف زندگی 
انسان یکی از مهم ترین عوامل موردنیاز در ارزیابی اقتصادی سیاست ها و مداخلات سلامت 
است. پذیرش این دیدگاه غالب که ارزش جان انسان ها را نمی توان با پول محاسبه کرد، 
تحلیل دقیق سیاست های تأثیرگذار بر زندگی افراد را غیرممکن خواهد کرد. ارزش گذاری 
بار اقتصادی مرگ و میرهای زودرس ناشی از آلودگی هوا می تواند مزایای بالقوه سلامتی 
و اقتصادی کاهش آلودگی هوا، شدت مشکل و هزینه های تحمیل شده بر جامعه و کشور 
را بیشتر نشان دهد. مطالعات هزینه مرگ به عنوان یک تکنیک ارزیابی ضروری در بخش 

بهداشت در نظر گرفته می شود.

غلظت برخی آلاینده ها در کلانشهرهای ایران ۳ برابر بیشتر از استانداردهای 
ملی و دستورالعمل کیفیت هوای سازمان جهانی بهداشت 

این عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور در ادامه به وضعیت آلودگی هوا در 
ایران پرداخت و تصریح کرد: ایران نیز همانند سایر کشورهای در حال توسعه با مشکلات 
ناشی از آلودگی هوا مواجه است. آلودگی هوا در بسیاری از شهرهای ایران به سطوح 
خطرناکی رسیده، به طوری که غلظت برخی از آلاینده ها در کلان شهرهای ایران سه برابر 
بیشتر از استانداردهای ملی و دستورالعمل کیفیت هوای سازمان جهانی بهداشت است. 
برخی از مطالعات ملی، اثرات نامطلوب آلودگی هوا بر سلامتی در ایران را ارزیابی و چند 
مطالعه بار اقتصادی آلودگی هوا در ایران را برآورد کرده اند. با این حال، این مطالعات عمدتاً 

محدود به کلان شهرها به ویژه شهر تهران بوده است.
آلودگی هوا، عامل ۱۲ درصد از کل مرگ و میر مردان و زنان ایران در سال ۱4۰۰ 
ساسانی پور خاطرنشان کرد: براساس به روزترین داده های مطالعه جهانی بار بیماری ها، 
۵۱ هزار مورد از کل مرگ و میر رخ داده در کشور در سال ۱۴۰۰، منتسب به آلودگی 
هوا است. از این تعداد، حدود ۲۸ هزار مرگ مربوط به مردان است؛ به این معنی که ۵۵ 
درصد مرگ های ناشی از آلودگی هوا در مردان و ۴۵ درصد در زنان رخ داده است، میزان 
مرگ ناشی از آلودگی هوا در کشور 6۰ در ۱۰۰ هزار نفر جمعیت محاسبه شده است. 
همچنین آلودگی هوا، عامل ۱۲ درصد از کل مرگ و میر مردان و زنان کشور در سال 

۱۴۰۰ بوده است.
درصد مرگ ناشی از آلودگی هوا از 4۵ سالگی به بعد به شدت افزایش می یابد

وی بیان کرد: الگوی سنی مرگ های ناشی از آلودگی هوا در کشور و در هر دو جنس 
تفاوت قابل توجهی با الگوی سنی کل مرگ ندارد. درصد مرگ ناشی از آلودگی هوا همانند 
کل مرگ در زیر یک سالگی بالاتر از سنین بعدی است. از سوی دیگر، درصد مرگ ناشی 
از آلودگی هوا به ویژه از ۴۵ سالگی به بعد به شدت افزایش می یابد و در سنین پایانی 
به بالاترین رقم می رسد که این موضوع می تواند منشعب از کاهش میزان ایمنی بدن با 

افزایش سن باشد.
الگوی سنی مرگ ناشی از آلودگی هوا در مردان و زنان

این عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور با اشاره به الگوی سنی مرگ ناشی 
از آلودگی هوا مردان و زنان، گفت: به ترتیب، ۲۳.۵ درصد و ۲۲.۳ درصد از مرگ و میر 
ناشی از بیماری های قلبی و عروقی در مردان و زنان کشور در سال ۱۴۰۰ ناشی از آلودگی 
هوا بوده است. همچنین ۳۱ درصد از مرگ های ناشی از بیماری های تنفسی مزمن، حدود 
۱۰ درصد از مرگ ناشی از دیابت، ۳.۵ درصد از مرگ های ناشی از سرطان و ۲۳ درصد از 
مرگ های ناشی از عفونت های تنفسی در مردان بر اثر آلودگی هوا اتفاق افتاده است. مقادیر 
مربوط به علل مرگ در زنان نیز برای بیماری های تنفسی مزمن ۲۹ درصد، دیابت ۱۰.6 

درصد، سرطان ها ۲.۲ درصد و عفونت های تنفسی ۲۳ درصد بوده است.
مرگ های ناشی از آلودگی هوا باعث کاهش ۱.۵ سال از امید زندگی در بدو تولد 

زنان ایرانی در سال ۱4۰۰ شده است
ساسانی پور ضمن محاسبه میزان مرگ به ویژه سن امید زندگی در بدو تولد برای زنان 
کشور را ۷۷.۲ سال محاسبه کرد و گفت: طبق مطالعات انجام شده در سال ۱۴۰۰، امید 
زندگی زنان ایرانی در 6۰ سالگی، ۲۱ سال است. طبق محاسبات انجام شده، با فرض حذف 
مرگ های ناشی از آلودگی هوا، احتمال مرگ در سنین مختلف کاهش می یابد و بالعکس، 
تعداد بازماندگان نسل و شمار نفر- سال های عمر در سنین مختلف افزایش یافته است. 
بنابراین، با فرض نبود مرگ های ناشی از آلودگی هوا، امید زندگی زنان ایرانی به ۷۸.۷ سال 
افزایش می یابد. این ارقام نشان می دهد که مرگ های ناشی از آلودگی هوا باعث کاهش ۱.۵ 

سال از امید زندگی در بدو تولد زنان ایرانی در سال ۱۴۰۰ شده است.
آلودگی هوا باعث کاهش ۱.۸ سال در شاخص امید زندگی در بدو تولد مردان 

ایرانی در سال ۱4۰۰ شده است
این جمعیت شناس ادامه داد: شاخص امید زندگی در بدو تولد و در 6۰ سالگیِ برای مردان 
۷۲ سال و ۱۸ سال بوده است که مقایسه این رقم با شاخص امید زندگی در بدو تولد 
زنان کشور نشان می دهد که در سال مورد مطالعه زنان ایرانی ۵ سال بیشتر از مردان عمر 
می کنند. از سوی دیگر، با حذف مرگ های ناشی از آلودگی هوا در سطح مردان، شاخص 

امید زندگی در بدو تولد به ۷۳.۸ سال افزایش می یابد. بنابراین می توان گفت که آلودگی 
هوا باعث کاهش ۱.۸ سال در شاخص امید زندگی در بدو تولد مردان ایرانی در سال 

۱۴۰۰ شده است.
4۲۰ هزار سال عمر از دست رفته زودرس ناشی از مرگ های منتسب

 به آلودگی هوا در کشور
وی بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ حدود ۴۲۰ هزار سال عمر از دست رفته زودرس ناشی از 
مرگ های منتسب به آلودگی هوا در کشور رخ داده است که از این تعداد ۲66 هزار سال 
آن مربوط به مردان کشور است؛ این بدین معنی است که نسبت جنسی سال های عمر از 
دست رفته زودرس ناشی از این عامل مرگ ۱.۸ است. میزان سال های عمر از دست رفته 
زودرس ناشی از آلودگی هوا در کشور برای مردان و زنان به ترتیب 6۳۰ و ۳6۰ در ۱۰۰ 
هزار نفر جمعیت محاسبه شده است. این ارقام نشان می دهد که هم در سطح مردان و 
هم زنان، ۸.۵ درصد از کل سال های عمر از دست رفته زودرس ناشی از مرگ ها به علت 

آلودگی هواست.
ساسانی پور یادآور شد: هرم سنی سال های عمر از دست رفته زودرس ناشی از آلودگی هوا 
در کشور نیز بیانگر این است که بیشترین سال های عمر از دست رفته در هر دو جنس، 
مربوط به سنین زیر ۵ سال است. مقدار این شاخص در سنین بعدی تا سن ۲۵ سالگی 
ناچیز است. از ۲۵ سالگی و با افزایش سن، تعداد سال های عمر از دست رفته به شدت 
افزایش می یابد تا اینکه در سنین اوایل سالمندی به اوج خود می رسد. همچنین، تفاوت 
قابل توجهی در ارقام این شاخص تقریبا در تمامی سنین )به جز ۵ تا ۲۴ سالگی( بین 
زنان و مردان وجود دارد و تعداد سال های عمر از دست رفته زودرس ناشی از آلودگی هوا 
در مردان به مراتب بیشتر از زنان است که احتمالا به دلیل مشارکت بالاتر مردان در بازار 
نیروی کار و حضور طولانی مدت تر آنان در محیط های آلوده است. تفاوت جنسی مشاهده 
شده در سالهای عمر از دست رفته بالقوه ناشی از آلودگی هوا به ویژه در سنین میانسالی 
و اوایل سالمندی مشهودتر است. این عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور 
با اشاره به سال های از دست رفته عمر بالقوه تولیدی )دامنه سنی جمعیت نیروی کار( 
ناشی از الگوی هوا، خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۰، آلودگی هوا، عامل ۱۵۰ هزار سال عمر 
از دست رفته بالقوه تولیدی در هر دو جنس در کشور بوده است. تفاوت معنی داری بین 
دو جنس در شاخص مذکور وجود دارد. آلودگی هوا به ترتیب حدود ۱۰۰ هزار و  و ۵۰ 
هزار سال عمر از دست رفته تولیدی در مردان و زنان کشور ایجاد کرده است. به علاوه، در 
هر دو جنس، حدود ۷ درصد از کل سال های عمر از دست رفته تولیدی بر اثر مرگ های 
منتسب به آلودگی هوا بوده است که با توجه به اینکه شاخص سالهای از دست رفته عمر 
بالقوه تولیدی در مقایسه با سالهای عمر از دست رفته بالقوه، دامنه سنی کوتاه تری را 
شامل می شود، مقدار این شاخص نیز کمتر از شاخص سال عمر از دست رفته بالقوه است.

الگوی سنی سال های عمر از دست رفته ناشی از آلودگی هوا در کشور
وی با اشاره به الگوی سنی سال های عمر از دست رفته تولیدی ناشی از آلودگی هوا در 
کشور، گفت: گروه های سنی ۱۹-۱۵ سال و ۲۴-۲۰ سال، سهم اندکی از سال های تولیدی 
از دست رفته را شامل شده است. در هر دو جنس بیشترین سالهای عمر از دست رفته 
تولیدی مربوط به گروه سنی ۵۴-۵۰ سال است و پس از آن کاهش می یابد. همچنین در 
تمامی گروه های سنی، ارقام شاخص محاسبه شده برای آلودگی هوا در مردان بیشتر از 
زنان کشور است. به طور مثال، درحالی که تعداد سالهای از دست رفته عمر بالقوه تولیدی 
مردان در گروه سنی ۵۴-۵۰ سال، حدود ۲۰ هزار سال بود، این مقدار برای زنان کمتر از 

۹ هزار سال بود، بنابراین مقدار این شاخص در مردان حدود ۲.۵ برابر زنان بود.
بهره وری از دست رفته ناشی از آلودگی هوا در ایران

این عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جمعیت کشور در ادامه به هزینه بهره  وری از 
دست رفته ناشی از الگوی هوا پرداخت و افزود: مطالعه گروه بانک جهانی، در رابطه با 
بهره وری از دست رفته ناشی از آلودگی هوا در ایران نشان می دهد که خروجی نیروی کار از 
دست رفته به دلیل مرگ و میر زودرس قابل انتساب به آلودگی هوا در ایران ۱.۴۷۱ میلیون 
و ۲۷6 دلار )معادل ۰.۱۲ درصد تولید ناخالص داخلی( در سال ۲۰۱۳ است. همچنین، با 
در نظر گرفتن نرخ تنزیل ۳ درصد، امروزه هزینه بهره وری از دست رفته ناشی از آلودگی 

در سطح مردان و زنان کشور ۰.۰۷ درصد و ۰.۰۳ درصد از تولید ناخاص داخلی است.

۴۲۰ هزار سال عمر از دست رفته زودرس بدلیل آلودگی هوا در ایران
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همشهری/  رضا درویش پس از یک فصل بدون جام از مدیرعاملی پرسپولیس استعفا 
کرد؛ اتفاقی که هواداران پرسپولیس از ماه ها قبل دنبال آن بودند. هرچند خیلی زود 
مشخص شد این استعفا نمایشی بیش نبوده و قرار نیست آقای مدیر صندلی اش را ترک 
کند. حالا که جناب مدیرعامل پس از ۳ سال و ۳ ماه حداقل تصمیم گرفت به طور نمایشی 
قید نشستن روی صندلی مدیریت پرافتخارترین تیم سال های اخیر را بزند، این سؤال 
پیش می آید که تحفه درویش برای پرسپولیس چه بوده است؟ درست مثل هر مدیری، 
عملکرد درویش هم در پرسپولیس جنبه های سفید و سیاه داشته اما به نظر می رسد 
میراث اصلی او برای تیمی که تا همین سال گذشته همه جام ها را درو می کرد، یک  تیم 
پیر و شکست خورده است. دیگر همه می دانند که غفلت از جوانگرایی طی این سال ها، 
چه بر سر سرخپوشان آورده و چگونه تیمی بالای ۳۰ سال را به جا گذاشته که احیا و 
بازسازی آن بسیار دشوار است. کاش اما مشکل پرسپولیس فقط پیری بود. این تیم که 
سال ها به یکدستی خود مباهات می کرد، حالا در دام تفرقه و باندبازی گرفتار شده و به 
هیچ وجه نشانی از آن وحدت پیشین ندارد. بی گمان بخشی از امتیاز منفی این داستان 
هم متوجه مدیریت رضا درویش است که نتوانست اوضاع را به خوبی کنترل کند. با رضا 
خدادادی و وحید نمازی، از روزنامه نگاران قدیمی نگاهی دقیق تر به این ماجرا داشته ایم.

مدیری در ساختار غلط
وحید نمازی: عرض کنم که من مقداری می خواهم مسئله را فراتر از شخص ببینم. در 
کل فوتبال ایران  وضعیت نابسامانی از نظر اقتصادی دارد. بخش عمده ای از مشکلات 
این فوتبال، مشکلات ساختاری است که آقای درویش یا هر مدیر دیگری که در این 
ساختار غلط درواقع سکان کار را بر عهده بگیرد، محصولی از همان وضعیت نابسامان 
است. از طرف دیگر، نکته ای را هم باید درنظر بگیریم که شما در هیچ شرکت تجاری یا 
سازمان اقتصادی، این را نمی توانید ببینید که شرکت همواره بتواند در اوج باشد. اینها 
همه مسائلی است که درواقع وجود دارد. اما از همه اینها مهم تر، عدم ثبات مدیریتی و 
اصلا یک جورهایی بی صاحب بودن باشگاه های بزرگ ماست که آن هم ناشی از وضعیت 
مالکیت شان و بازنبودن اقتصاد باشگاهی است. ما اقتصاد فوتبال مان اصلا یک اقتصاد 
مرده است و عملا می شود گفت که براساس رانت و مسائل این چنینی می گذرد. فکر 
می کنم که حالا علاوه بر آقای درویش، مدیران دیگری هم اگر بودند، این اتفاق می افتاد.

تغییر همراه با درد و خونریزی
نمازی: من فکر می کنم وقتی شما یک مربی مقتدر را از دست می دهی و کسی که 
پایه های یک تیم خوب را گذاشته، بعد از مدت ها آن اثرش پاک می شود؛ اتفاقی که مثلا 
حالا بلاتشبیه در مورد منچستریونایتد و سر الکس فرگوسن هم افتاده، آن جدا شدن و 
آن تغییر،  مقداری همراه با درد و خونریزی است، اما مدیریت خوب می تواند این موارد 

را کنترل کند.
نابودی یک میراث

رضا خدادادی: من معتقدم که درویش میراث نسبتا خوبی را در عصر مدیریتش دریافت 
کرد؛ یعنی تیمی که ثبات داشت، شاکله قهرمانی داشت، مهم تر از آن روحیه و اقتدار یک 
تیم قهرمان را نشان می داد. در دی ان ای پرسپولیس از نظر من  توانایی هایی می جوشید 
که این دیگر هر کسی هم می آمد در آن قالب قرار می گرفت، خودش را نشان می داد. اما 
یواش یواش به نظر من آقای درویش خواسته یا ناخواسته درواقع این میراث را به سمت 
نابودی کشاند. بله ایشان هم قهرمانی آورده، سوپرجام، جام حذفی. اما نکته اینجاست که 
هر قدم که جلو آمد، با انتخاب هایش و تصمیم های استراتژیکش، درواقع گامی برداشت به 
سمت این جایگاهی که امروز درگیرش است. البته از برآیند حرف های ایشان در روزهای 

اخیر مشخص است که فعلا ابقا شده اند و قرار است بمانند.
مشروعیت ازدست رفته

خدادادی: از نظر من آقای درویش در مقطعی مشروعیت خودش را بین هوادارهای 
پرسپولیس از دست داد. آن چیزهایی که در ذهن خود من است که چگونه مشروعیت 
یک مدیر به نظر من از دست می رود. یک؛ همراهی شان با علی پروین. خیلی بی تعارف 
بگویم علی پروین برای هوادارهای پرسپولیس به سمبل فوتبال سنتی تبدیل شده. کار 
رسید به آنجا که یک هوادار نابینا یک حرف زشتی هم زد و... و. شما قداست علی پروین 
را از بین بردید. آقای پروین باید جایگاهش مشخص باشد؛ به دور از تصمیم گیری. حالا 
هی هرچه که خودشان و شما هم بیایید زور بزنید که آقا نه، علی پروین هیچی... وقتی 
همه جا کنار شماست، وقتی خودتان می گویید که به او اقتدا می کنید... مثالی دیگر 
می گویم. تیم النصر آمده تهران، یک خانمی در مراسم استقبال هست. من اولین بار این 
را در پیج خودم به ضرس قاطع می گویم. عکس را که دیدم برایم بسیار تعجب برانگیز 
بود. هنوز هم در آرشیو صفحه ام هست. رفتم دور این خانم خط کشیدم چون عوامل 
باشگاه را می شناختم، مدیر روابط بین الملل را می شناختم، مترجم ها را می شناختم. 
این خانم را من تا حالا ندیده بودم. دورش را خط کشیدم و عکسش را منتشر کردم 
گفتم ایشان کین؟ چین؟ نمی دانستم تازه. خیلی پربازخورد شد، از آنجا همه گفتند این 
کیه؟ این کیه؟ این کیه؟ متوجه شدیم که دخترخانم آقای درویش است. چرا باید یک 
مدیری از یک موقعیتی استفاده کند در مراسم استقبال از رونالدو، دختر خودش را بیاورد 
کنارش قرار بدهد. برای چی؟ مدیر روابط بین الملل داریم در باشگاه به زبان مسلط است. 
مصداق هایی از این دست زیاد است. ازجمله انتخاب هایی که ایشان کردند و من برای دانه 
به دانه اش و اینکه هر قدم این مشروعیت چگونه از بین رفت، برایش مثال و دلیل دارم.

انتخاب های حاشیه ساز
نمازی: درویش طی این چند سال ارتباط بسیار خوبی با هیأت مدیره داشته، عملا حرفش 
در هیأت مدیره برو داشته، هیچ تصمیم خلاف خواسته هایش گرفته نشده و حتی حمایت 
مالکیت جدید را هم داشته است. درویش هر چیزی را که یک مدیر باید داشته باشد، 
داشته. ولی شما وقتی این ثبات مطمئن را داری و برای آینده ات هیچ برنامه ریزی حداقل 
میان مدتی نمی کنی، قطعا یک جایی به مشکل می خوری. الان داشتم فکر می کردم و به 
جدول ۲تا لیگ پایه های تهران نگاه می کردم. رده های پرسپولیس فکر می کنم جزو ۳تای 
اول بودند. خب این الان خودش یک موضوع مهم است. شما الان یک فرصتی داری که 
می توانی از آن فرصت استفاده کنی، حداقل وقتی تیمت آنجا آن آمادگی را دارد، حداقل 
چهار، پنج تا بازیکن می توانی داشته باشی. بعد می آییم می بینیم که خروجی آن تیم ها 
عملا دیده نمی شوند یا به دلیل مسائلی که وجود دارد در فوتبال ایران و عملا نتیجه گرایی 
و صددرصد نتیجه گرایی حکمفرماست، حتی از این نظر هم ایشان موفق عمل نکردند. 
مثلا واقعا متعجبم محمد عمری را پرسپولیس خیلی ساده از دست داد درحالی که در 
ترکیب تیم می درخشید. باز می آییم در رده کادر فنی، مگر یحیی گل محمدی عملکرد 
بدی داشت؟ مشکلاتی که ایشان و آقای درویش داشتند، حالا شاید بخشی اش هم تقصیر 
یحیی گل محمدی باشد، نمی خواهیم بگوییم که او بی تقصیر است. ولی بالاخره یک مدیر 
نتوانست داستان را مدیریت کند. از یک جایی به بعد ایشان عملکردش به هیچ وجه جای 
دفاع ندارد و همه اش شبهه ایجاد کرده. شما عملا قافیه را برای گرفتن بازیکن ها باختی. 
انتخاب هایت در مشاوران و معاونان باشگاه هم  انتخاب های حاشیه داری بوده. در همه 
دنیا باشگاه ها می روند دنبال این می گردند که افرادی را به عنوان مدیر ورزشی انتخاب 
کنند که بتوانند مسائل را رفع کنند. شما یکی مثل افشین پیروانی را در پست خودش 
ببینید. او بارها گفته آقا من به خاطر اینکه تیمم نتیجه بگیرد هر کاری می کنم. اتفاقا این 
خیلی جرأت می خواهد که شما این حرف را بزنی. این آدم آنقدر این توانایی را دارد که 
می آید این حرف را می زند. این اتفاقا انتخاب خوبی بوده. شما می بینید در آن زمینه شاید 
پرسپولیس کمتر مسئله داشته. ولی در کنار آقای درویش در حوزه مدیریتی و راهبری 
باشگاه، شما چنین آدمی را نمی بینید که ضعف های ایشان را بپوشاند و بتواند به هر حال 

کاری کند که پرسپولیس رو به جلو برود.
دوران پسابرانکو

نمازی: از زمانی که برانکو رفته، همین جوری این تیم افول کرده و از آن شخصیتی که در 
تیم بوده، هی دور شده؛ یعنی این باوری بوده که برانکو توانسته بوده در این تیم به وجود 
بیاورد که شما شخصیت تان، شخصیت برنده ای است. آن مدل ذهنی پرسپولیس، مدل 
ذهنی بازنده را بعد از سال ها، بعد از آن گرفتاری ها از پرسپولیس گرفت. بعد از اینکه تیم 
دوازدهم و سیزدهم جدول بوده، برانکو زحمت کشیده در آن دوره اینها رفته کنار. دوباره 
به آن راحتی شما به آن قله رسیدی، بله نمی توانی همیشه در قله باشی، ولی حداقل 
باید آن هسته را حفظ کنی. این را از دست دادی. به خاطر این حاشیه ها، به خاطر این 
انتخاب ها، به خاطر بازیکن هایی که اصلا شما می بینی همه اش می آید می رود صحبت 

می کند.
عذرخواهی عجیب

این مملکت  آنتن زنده در  قانون روی  برای رعایت  ایشان  اینکه  بعد  خدادادی: نکته 
عذرخواهی می کند و می گوید من غلط کردم. یعنی شما ببینید فاجعه تا کجاست که 
یک نفر برای ایستادن پای قانون می آید و آنقدر علنی عذرخواهی می کند. ایشان  ادعایی 
را مطرح کرده اصلا جایش است چون به سرنوشت آقای درویش هم مربوط می شود. 
می گوید که رئیس فدراسیون به استاندار یک استان گفته که آقا تو نگران سقف قرارداد 
نباش، من روز آخر درستش می کنم. برو قراردادهای سنگین ات را ببند. اصلا تا حالا 
هیچ کس این را پیگیری نکرده. هیچ کس نمی گوید که آقای فدراسیون چرا یک جواب 
نمی دهی؟ یعنی شما از یک رانت اطلاعاتی در اختیار یک استان و یک تیم خاص قرار 

دادی؟ بقیه تیم ها اجازه نداشتند اما آن تیم اجازه داشته؟ این یعنی به همان سقفی هم 
که خودشان درنظر گرفته بودند پایبند نماندند. سقف ها روی سر فوتبال ایران خراب شد. 
دو، سه تا آجرش هم وسط کله آقای درویش فرود آمد. چرا؟ چون واقعا ایشان تصور 
می کرد که با رعایت آن، درواقع امتیازی ازش کسر نمی شود. ۳ تا از بهترین ستاره های 
برد کرد که  از نظر من در آن جمع پرسپولیس  اگرچه که  از دست داد.  را  خودش 
بیرانوند را به آن شکل داد رفت. چرا؟ چون از نظر من بیرانوند آدمی نبود که درواقع 
بر چارچوب های حاکم بر فوتبال که یک قرارداد کاملا مشخص است، پایبند بماند و 
می خواست این بازی درواقع موش و گربه را هر سال تکرار کند و به یک اعصاب خردی 

برای پرسپولیسی ها تبدیل شده بود.
فسفر نسوزاندن برای انتخاب ها

خدادادی: اصلا من قدم به قدم می شمارم می آیم جلو. ایشان وقتی آمده یحیی بوده، یک 
مربی کاربلد؛ تیم هم قهرمان کرده بوده، سر جایش. یحیی را از دست می دهد، در آن 
پنجره نقل وانتقالاتی دعوا سر این است که یحیی می گوید من بازیکن می خواهم، امکانات 
می خواهم. آن رد می شود، اتفاقا می رود بازیکن می گیرد. بعد از این اتفاقات نخستین 
انتخاب آقای درویش اوسمار است. چطوری انتخابش می کند؟ می رود در رختکن را 
باز می کند دو، سه تا را می کشد کنار ازجمله سروش رفیعی که همین الان یک بخشی 
از فشاری که روی سروش است، به واسطه مدیریت ضعیف همین آقای درویش است. 
می رود اینها را می کشد کنار ازشان می پرسد که آقا من با این ببندم یا نبندم؟ درواقع 
آنها می گویند اوکی. اوسمار دم دستی ترین گزینه برای آقای درویش است؛ یعنی هیچ 
فسفری ایشان برای انتخاب نسوزانده. آن زمان از لپ لپ چیز خوبی درآمد بیرون. همان 
را هم نتوانسته حفظ کند. می رود سراغ انتخاب بعدی؛ آقای گاریدو. من روزی که رزومه 
ایشان را دیدم، کامل به این نتیجه رسیدم که آقای گاریدو امکان موفقیت در ایران ندارد. 
یک مربی دسته دومی است که نتوانسته هم نتیجه بگیرد. می رود جلو، می رسد به اینجا 
که گاریدو هم باید کنار برود. کریم باقری را یک جایی خود آقای درویش از دست داده، 
پشتش نایستاده، سیدجلال را آورده. حالا می رود با مکافات کریم را برمی گرداند. بعد الا 
و بلا پایش را می کند توی کفش دوباره حکایت پارسال است؛ دم دستی ترین انتخاب. 
اما این دفعه کریم باقری زرنگ است، دم به تله ایشان نمی دهد. می گوید آقا الا و بلا من 
سرمربی نمی ایستم، چون فضا را می شناسد. آقای درویش... اینکه می گویم مشروعیت 
چگونه از دست می رود، ایشان ۴۰ روز زمان را می سوزاند. ۴۰ روز آزگار. یک جمله ای 
هست می گوید که خسیس مجبور می شود که چندبار هزینه کند، خب آقای درویش 
هم با تصمیم هایی که گرفت مجبور شد که چندبار هزینه کند. درصورتی که اگر انتخاب 
اولش پارسال درست بود یا حداقل با اوسمار جوری می بست که ایشان را موظف می کرد 
که در تیم باقی بماند؛ یا حتی اول فصل می رفت سراغ واقعا یک مربی در کلاس برانکو 
یا همین آقای کارتال، مجبور نبود آنقدر خودش را اذیت کند. خودش هم می گوید که با 
اسکوچیچ نشستم توافق نکردم، رفتم با ماتزاری عکس گرفتم. خروجی اینها اگر رسیده به 

گاریدو، پس ایشان به هیچ عنوان انتخاب کردن در مقاطع حساس را بلد نیست.
پایان بندی؛ چاقوی تیز پرسپولیس

خدادادی: شما اگر می خواهید تیمی را که هر روز کانون حادثه است مدیریت کنی، باید 
مدیریت بحران بلد باشی. آقای درویش مدیریت بحران بلد نیست. بسیاری از مدیرهای 
ما بلد نیستند. کاش می شد ما به جای بازیکن های خارجی می توانستیم مدیر خارجی 
خوب وارد فوتبال مان کنیم. شاید خیلی از این مشکلاتی که امروز به آن مبتلا  هستیم، 
الان نداشتیم. پرسپولیس مثل یک چاقوی بسیار تیز است؛ دست هر کسی نباید باشد. 
می تواند آن چاقو دست بسیاری از آدم ها را زخمی کند، قلب شان را بشکافد. باید حتما 
دست یک بلدکار باشد؛ کسی که  ارزش این برند را بشناسد و فضایش را بداند. صرف 
اینکه آقا ما هوادار بودیم، نمی دانم فلان جا مدیریت کردیم، اینها از نظر من فایده ندارد. 

باید آدم کاربلد بالای این کار باشد. 

فاجعه در فوتبال ایران؛ عذرخواهی برای رعایت قانون!
قهرمانی  مسابقات  گفت:  زنجان  استان  شمشیربازی  هیأت  دبیر  رسا/  موج 
شمشیربازی بانوان از روز پنجم تا هشتم اردیبهشت ماه آغاز می شود و تیم استان 

زنجان با هشت شمشیرباز در دو اسلحه به رقابت می پردازند.
رضا کاظم زاده با بیان اینکه مسابقات قهرمانی شمشیربازی بانوان از روز پنجم تا 
هشتم اردیبهشت ماه در سالن شهید شیرودی تهران آغاز می شود، گفت: تیم 

استان زنجان با هشت شمشیرباز در دو اسلحه به رقابت می پردازند.
وی افزود: مسابقات در دو بخش اپه و فلوره برگزار می شود. در روزهای جمعه و 
شنبه رقابت ها در اسلحه اپه به صورت انفرادی و تیمی انجام می شود. سپس در 
روزهای یکشنبه و دوشنبه شمشیربازان استان زنجان در اسلحه فلوره به رقابت 

خواهند پرداخت که این نیز به صورت تیمی برگزار می شود. 
دبیر هیأت شمشیربازی استان زنجان با اشاره به اینکه هدایت و سرپرستی این 
ورزشکاران بر عهده فرزانه بیات است، عنوان کرد: وی یکی از مربیان توانمند استان 
و کشور است که تجربه و دانشش می تواند تأثیر به سزایی در عملکرد تیم داشته 
باشد.  وی ادامه داد: وجود سه بازیکن رده سنی نونهالان در ترکیب تیم اعزامی 
نشان دهنده افتخارآفرینی و استعدادهای جوانان شمشیربازان زنجانی است. تیم 
زنجان با ترکیب جوانان خود به این مسابقات اعزام شده است و امیدواری زیادی 

برای کسب مدال دارد.
کاظم زاده ابراز امیدواری کرد و گفت: امیدواریم بازیکنان بتوانند رنکینگ خود را 

ارتقاء دهند و به اردوهای تیم ملی دعوت شوند.
وی با اشاره به اعضای تیم استان زنجان در اسلحه اپه تصریح کرد: عسل علی یاری، 
رباب رستمی، سید ستایا یگانگی و مهسا جعفری هستند. همچنین در اسلحه فلوره 
فاطمه جلیلی، یلدا میرزایی، تینا احمدی و هلیا حدیدیان به نمایندگی از استان 

زنجان به میدان نبرد می روند.

برنا/  نشست های تخصصی برای بررسی وضعیت رشته هنرهای رزمی )MMA( و 
فدراسیون اسکی اکنون در محل وزارت ورزش در حال برگزاری است.

کمیسیون تخصصی نظارت بر عملکرد فدراسیون های ورزشی در ادامه سلسله 
نشست های کارشناسی خود با فدراسیون ها، وضعیت تیم های ملی ایران را در 
رشته هنرهای رزمی یا ام ام ای )MMA( برای شرکت در بازی های آسیایی 
۲0۲۵ جوانان بحرین و بازی های آسیایی ۲0۲۶ ناگویا بررسی می کند. ام ام ای 
ترکیبی از چند رشته رزمی است که در قالب انجمن و زیر نظر فدراسیون انجمن 

های ورزش های رزمی در کشور فعالیت می کند.
این جلسه اکنون به ریاست احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان در محل این 
و  آغاز شده است. در نشست های کارشناسی فدراسیون ها، معاونان  وزارتخانه 

مشاوران وزیر و نماینده کمیته ملی المپیک نیز حاضر هستند. 
نوبت دوم نشست های تخصصی امروز به فدراسیون اسکی برای حضور تیم های 
ملی این رشته در المپیک زمستانی ۲0۲۶ میلان و کورتینا دامپتزو اختصاص دارد.

مهر/  سالن آمفی تئاتر اردوی تیم های ملی فوتبال، میزبان دیدار صمیمانه معاون 
رئیس جمهور در امور زنان و خانواده بود. در این دیدار که در آستانه اعزام تیم ملی 
فوتسال بانوان به مسابقات آسیایی و با هدف حمایت و تقویت روحیه بانوان ورزشکار، 
بررسی وضعیت آمادگی این ورزشکاران، شنیدن دغدغه ها و مطالبات، افزایش هم 
افزایی و برنامه ریزی بهتر در حوزه سیاستگذاری ورزش بانوان برگزارشد؛ مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال، فریبا محمدیان معاون توسعه امور ورزش بانوان وزارت 
ورزش و جوانان و فریده شجاعی نایب رئیس سوم )بانوان( فدراسیون فوتبال نیز حضور 
داشتند. زهرا بهروزآذر در این دیدار، با تأکید بر اهمیت حضور زنان در عرصه های 
ورزشی گفت: شما برای ایران بسیار مهم هستید، نه فقط به خاطر مقام هایی که 
کسب کردید، بلکه به خاطر تمام سختی ها و مسیر پر فراز و نشیبی که طی کردید. 
امروز اینجا هستم تا بگویم کنار شما و قدردان زحمات تان هستم. حرکت پیشروی 
شما باعث شده تیم های بیشتری در آسیا شکل بگیرند و برای نخستین بار جام جهانی 
فوتسال زنان پیشنهاد شود. معاون رئیس جمهور با اشاره به اینکه بسیاری از افراد 
دغدغه مند در حوزه ورزش زنان به دلیل بی اطلاعی از وضعیت موجود نگران هستند، 
اظهار داشت: ما نتوانسته ایم به درستی خدمات، زیرساخت ها و حتی مشکلات این 
حوزه را به صورت شفاف و صریح منتقل کنیم و همین موضوع باعث شده برخی تصور 
کنند مسئولان در این زمینه اقدامی نمی کنند، اما حضور میدانی و مشاهده از نزدیک 
می تواند اطمینان خاطر ایجاد کند که حرکت در مسیر توسعه ورزش زنان به صورت 
جدی در حال انجام است و نگاه علمی و حرفه ای به ورزش بانوان بسیار امیدوارکننده 
است. بهروزآذر با اشاره به اصل ۲0 قانون اساسی و برابری حقوق اجتماعی و فرهنگی 
زنان و مردان تصریح کرد: ما خود را مجری این اصل می دانیم و تمام اقدامات ما در 
راستای اجرای آن است، نه تقلید از کشورهای دیگر. بهروزآذر در پاسخ به رفع چالش 
عادلانه و منصفانه حقوق و دستمزد میان بازیکنان، مربیان و کادر فنی زن و مرد در 
عرصه ورزش، گفت: این موضوع ریشه در تفاوت های عمیق در اکوسیستم ورزش 
زنان دارد، برای رسیدن به عدالت در این حوزه، باید زنجیره ورزش زنان را به صورت 
هدفمند توسعه دهیم؛ از افزایش حضور تماشاگران و گسترش حق پخش رقابت ها 
تا جذب اسپانسرها و تقویت سایر شیوه های درآمدزایی. تنها با تقویت این زنجیره و 
فراهم کردن بسترهای اقتصادی و رسانه ای برابر، می توان به نقطه ای رسید که زنان 
ورزشکار نیز از فرصت ها و مزایای برابر با مردان بهره مند شوند. ما باید در اکوسیستم 
ورزش زنان سرمایه گذاری کنیم، اسپانسر جذب کنیم و مسیر دیده شدن را هموار 
کنیم. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در بخش دیگری از سخنان خود، 
به دستاوردهای مثبت در زمینه حضور زنان در ورزشگاه ها اشاره کرد و ابراز داشت: 
این حق طبیعی زنان است و خوشبختانه با تدابیر اندیشیده شده، این مسیر به خوبی 

مدیریت شد. امیدوارم این روند در استان هایی مانند خوزستان نیز ادامه پیدا کند.
بهروز آذر در سخنانی با اشاره به چالش های خانواده در عصر تکنولوژی گفت: یکی 
از ابربحران های حوزه خانواده در روزگار ما، تأثیر فناوری های نوین بر روابط انسانی 
است. این فناوری ها با وجود مزایای فراوان، باعث شده اند اعضای خانواده زمان کمتری 
را کنار یکدیگر بگذرانند و فاصله های عاطفی افزایش یابد. برای کاهش این فاصله، 
باید فرصت های جدیدی برای باهم بودن خانواده ها خلق کنیم؛ خاطرات مشترک 
عنصر حیاتی حفظ انسجام خانوادگی است. وی بیان داشت: یکی از این فرصت ها 
در کشور ما، تماشای مسابقات ورزشی است که به یک کنش خانوادگی تبدیل شده 
است، تصاویر زیبایی داریم از خانواده هایی با رده های سنی مختلف که کنار هم 
پای تلویزیون این مسابقات را تماشا می کنند و دعای خیر خود را بدرقه ورزشکاران 
می کنند و شایسته است این فرصت فراهم شود که خانواده ها در استادیوم ها بازی های 

ورزشی را تماشا کنند.

دبیر هیأت شمشیربازی زنجان مطرح کرد:

حضور شمشیربازان زنجانی در مسابقات 
قهرمانی کشور

برگزاری نشست های تخصصی رشته هنرهای 
رزمی )MMA( و فدراسیون اسکی

بهروز آذر: اکوسیستم ورزش بانوان نیازمند 
توسعه است

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک سلطانیه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جعفر رحمانی فرزند فیاض بشماره شناسنامه ٣٧٠٣ صادره از در ششدانگ))یک 
قطعه زمین زراعی کاداستری(( به مساحت ١٨٠١/٩٣ مترمربع پلاک شماره ۴٩٣ فرعی از ۵٣ اصلی خریداری از مالک رسمی آقای 
رمضانعلی رحمانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول 

:١۴٠۴/٠١/٢٣  تاریخ انتشار نوبت دوم :٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٧۵٠٣ مورخه ١۴٠٣/١١/١٣ کلاسه ١۴٠٢-

٣٧٣۶ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای حسین ملکی فرزند سلطانعلی به شماره شناسنامه ٢۵ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
٧۶٨/۴٧ مترمربع از پلاک ١٩٠٢ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )باغات شناط ( خریداری از مالک رسمی )خود متقاضی ( 
محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.تاریخ انتشار اول ٠١/٢٣/١۴٠۴
تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ٣قانون وماده١٣ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی 
مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 
١۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادرخواهد شد.* ١-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٧٠١۵ مورخه ١۴٠٣/١١/١٠ مالکیت آقای امیر امیرتیموری فرزند رحمت اله به ش ش 
١٧٠٢ صادره از خرمدره در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ١۴٣٩/٢٠ مترمربع از پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع ابهر بخش 
از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ١۵٩٩-١۴٠٣* ٢-برابر رای شماره١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠٢٠٣٧٠١۴  )اراضی شناط( خریداری  سه زنجان 
مورخه ١۴٠٣/١١/١٠ مالکیت آقای امیر امیرتیموری فرزند رحمت اله به ش ش ١٧٠٢ صادره از خرمدره در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ١۴٣٩/٢مترمربع پلاک ١٩۵٠ فرعی از ١٢٢ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اراضی شناط( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی 

کلاسه١۵٩٨-١۴٠٣* تاریخ انتشار اول ١۴٠۴/٠١/٢٣* تاریخ انتشار دوم ٠٢/٠٧/١۴٠۴

برابر رای هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک سلطانیه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حبیب اله رحمانی فرزند فیاض بشماره شناسنامه ٣۴٠ صادره از در 
ششدانگ))یک قطعه زمین زراعی کاداستری(( به مساحت ۵٧١۴/٢٩ متر مربع پلاک شماره ۴٩٢ فرعی از ۵٣ اصلی خریداری از 
مالک رسمی آقای حبیب اله رحمانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول :١۴٠۴/٠١/٢٣  تاریخ انتشار نوبت دوم :٠٢/٠٧/١۴٠۴

برابر رای هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک سلطانیه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید رحمانی فرزند فیاض بشماره شناسنامه ٢۴۴ در ششدانگ))یک قطعه 
زمین زراعی کاداستری(( به مساحت ٣٨٢۶/۵۴ مترمربع پلاک شماره ۴٩۶ فرعی از ۵٣ اصلی خریداری از مالک رسمی آقای حمید 
رحمانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت 

اول :١۴٠۴/٠١/٢٣  تاریخ انتشار نوبت دوم :٠٢/٠٧/١۴٠۴ حمید بابائی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سلطانیه

حمید بابائی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سلطانیه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره ١۴٠٣۶٠٣٢٧٠٠۶٠٠۴٨۶٣-١۴٠٣/١٢/٠٢ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا حیدری فرزند محمد علی بشماره 
شناسنامه ١٨ صادره از طارم به شماره ملی ۵٣٩٩٩١١٠٧٨ در ششدانگ یکباب مغازه به مساحت ٣٠/١۴ متر مربع از مالکیت رسمی 
غلامحسین عمارلو واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم شهر آببر مفروز و مجزا از پلاک ١٢٣ فرعی از ١۴۶- اصلی را نموده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١۵ روزآگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. * تاریخ انتشار نوبت اول:١۴٠۴/٠١/٢٣*تاریخ انتشار نوبت دوم:٠٢/٠٧/١۴٠۴

سید مظاهر محمدی معاون و بازرس دفترخانه های اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم  سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 
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ایران۸۸

اعمال محدودیت های شدید 
برای ورود به مکه در ایام حج ۲۰۲۵

هشدار معصومه ابتکار: 

مراقب تخریب کنندگان مذاکرات باشید
خنده تلخ ایرانی ها در مواجهه
 با مسائل سیاسی اجتماعی

در تماس با استاندار هرمزگان و رئیس جمعیت
 هلال احمر انجام شد؛

دستور معاون اول رئیس جمهور نسبت به پیگیری 
جامع علت انفجار در اسکله شهید رجایی 

خبر 

کوتاه 

باشید«  اسپویلر ها  »مراقب  عنوان  با  یادداشتی  در  ابتکار  معصومه  رویداد۲۴/  
 )emmA Bonini( نوشت: سال ۹۳ با خانم امِا بونینی، وزیر امور خارجه ایتالیا
دیداری در تهران داشتم. او درباره برجام که آن روز ها بحثی داغ در همه جا 
بود، به احتمال ناخوشایندی اشاره کرد و گفت در جریان این مذاکرات، مراقب 
تخریب کنندگان یا به قول او »اسپویلر« ها، هم در سطح بین المللی و هم در داخل 
باشید؛ یعنی کسانی که تحت تاثیر لابی صهیونیست ها به دنبال آسیب زدن به 
مذاکرات و تقویت دیوار بی اعتمادی بین ایران و غرب هستند. خانم بونینی فعالیت 
صهیونیست ها در سطح بین المللی را از ابعاد مختلف تحلیل کرد و اعتقاد داشت 
اگر ایران و امریکا بدون واسطه به مفهوم دو به دو مذاکره می کردند، شاید این 

مشکلات کمتر بود.
حالا پس از حدود یک دهه این اتفاق رخ داده است. به این معنی که روند گفت و گو 
با امریکا برای حل و فصل مسائل و اعتمادسازی در مورد برنامه های صلح آمیز 
هسته ای ایران و رفع تحریم ها که تاکنون طی دو مرحله انجام شده، با خوشبینی 
محتاطانه از دو طرف همراه بوده و به نظر می رسد این سرآغاز خوبی برای اصلاح 
مناسبات فیمابین باشد. البته تلاش های زیادی طی سال های بعد از انقلاب و در 
فراز و نشیب دولت های مختلف برای حل و فصل این تنش ها، مشخصا در دوران 
مرحوم آقای هاشمی رفسنجانی، در دوران اصلاحات و آقای خاتمی و نیز دوره آقای 
روحانی صورت گرفت. حتی در دوران آقای احمدی نژاد و مرحوم آقای رییسی 
هم اقداماتی به این منظور دنبال شد، ولی هر بار موانع و عواملی مانند سوداگران 
تحریم یا کسانی که از تحریم ها منفعت می برند، همچنین جریانات خارجی که 

سودشان در تنش هاست، مواجه شدند.
حالا اگرچه لزوما مذاکرات جاری هم به برقراری مناسبات دوستانه و حل و فصل 
همه مسائل منجر نشود، ولی دست کم تنش های جدی بین ایران و امریکا که 
خیلی از مناسبات دیگر جهانی را نیز تحت تاثیر قرار داده، می تواند حل کند. از 
جمله بحث تحریم های ظالمانه ای که سال هاست نه تنها اقتصاد ایران، بلکه منطقه 
و بسیاری مناسبات را در سطح جهان مختل کرده است. همین طور این مذاکرات 
می تواند اطمینان بخشی به برنامه های صلح آمیز هسته ای کشور که سال هاست از 

طرف ایران مورد تاکید قرار گرفته را محقق سازد...
محفوظ  را  هسته ای  صلح آمیز  فناوری های  بحث  در  خود  اینکه حق  عین  در 
می داریم و روشن می شود که حاضر نیستیم در ارتباط با حقوق اساسی ملی کوتاه 
بیاییم. از سوی دیگر اینکه مذاکرات محدود به بحث مسائل هسته ای بوده و ابعاد 

دفاعی و مسائل منطقه ای را در بر نگرفته است، نقطه قوت محسوب می شود.
گام های مثبت در هفته های اخیر و رسیدن به مرحله مذاکرات کارشناسی به 
و سپس  اعتمادسازی  برای  تدریجی  و  گام  به  گام  چارچوب طرحی  پی ریزی 
این مطالبه اکثریت  یاد آوری کرد  باید  پیشرفت در مذاکره منجر شده است. 
جامعه ایران بوده و در تبلیغات انتخاب ریاست جمهوری در سال گذشته، یکی 
از ویژگی های متمایز دکتر مسعود پزشکیان، برنامه تنش زدایی و بهبود روابط با 
جهان بود؛ او اکنون رییس جمهور مردم است. این وضعیت می تواند فرصتی برای 
اقتصاد ایران باشد که تا الان بعضی از علایم آن را در بورس یا در نوسانات ارز و 

طلا مشاهده می کنیم.
همچنین علامت خوبی به دنیا که از نقش کلیدی ایران در حوزه انرژی، در مناسبات 
ژئوپلیتیک، ترانزیت و حمل و نقل و تجارت و حتی در مناسبات توریستی منطقه 
آگاه هستند و می تواند معادلات زیادی را تغییر دهد. بسیاری معتقدند که ایران 
به دلیل شرایط بسته بودن و تحریم ها در سال های اخیر، اکنون ظرفیتی دست 
نخورده و بسیار مورد توجه از نظر اقتصادی و گردشگری برای دنیا دارد که می تواند 
امید های زیادی ایجاد کند. در ادامه این مذاکرات حتما طرفین از بهبود مناسبات 
بهره خواهند برد و این شرایط به نفع هر دو خواهد بود. امید می رود به نفع مردم 
منطقه، برقراری صلح و آرامش، رفع اشغالگری و جنایت و نسل کشی در منطقه به 

خصوص در غزه نیز باشد و خاورمیانه به صلح و آرامش نزدیک شود.

ایسکانیوز/ براساس دستورالعمل های صادر شده از سوی مقامات عربستان سعودی 
از ۲۳ آوریل تنها افرادی که دارای ویزای حج هستند می توانند وارد شهر مکه 

شوند.
آوریل  تاریخ ۲۹  از  عربستان سعودی،  وزارت کشور  طبق دستورالعمل جدید 
۲۰۲۵، فقط افرادی که ویزای حج معتبر یا اقامت رسمی در مکه دارند، مجاز به 
ورود به این شهر مقدس خواهند بود. این تصمیم به منظور تنظیم و مدیریت ایام 
حج اتخاذ شده است. این دستورالعمل جدید به ویژه برای افرادی که قصد سفر 
تجاری به مکه را دارند، محدودیت هایی به همراه خواهد داشت. به طور خاص، 
از تاریخ ۲۳ آوریل، افرادی که قصد ورود به مکه را دارند باید مجوزهای رسمی 
برای ورود دریافت کنند. این محدودیت ها تأثیر قابل توجهی بر سفرهای تجاری 
خواهد داشت. مکه به عنوان یکی از مناطق اقتصادی حیاتی، با رشد قابل توجهی 
در سرمایه گذاری های املاک، هتل داری و زیرساخت ها مواجه است. با این حال، 
دسترسی به شهر در ایام حج به ویژه برای مدیران اجرایی، مشاوران و نمایندگان 
یا تورهای  بازدیدهای میدانی، جلسات  منطقه ای که پیش تر برنامه ریزی برای 

سرمایه گذاری در مکه کرده بودند، پیچیده تر خواهد شد.
محدودیت های جدید همچنین تأثیرات زیادی بر صنایع هواپیمایی و مهمان نوازی 
خواهند داشت. فرودگاه هایی مانند فرودگاه بین المللی ملک عبدالعزیز در جده و 
فرودگاه منطقه ای طائف معمولاً در ایام حج با افزایش ترافیک مسافران مواجه 
می شوند. اما تغییر در شرایط ورود مسافران ممکن است منجر به لغو یا تغییرات 
لحظه ای در رزرو بلیت، تغییر رفتار مسافران و حتی تغییر در برنامه ریزی مسیرهای 

پروازی شود.

که  است  روشی  آن ها،  مهم ترین  حتی  مسائل،  با  طنزگونه  برخورد  آنلاین/  خبر 
اگرچه از قبل هم وجود داشته، اما به نظر می رسد با گسترده شدن فضای تعاملی 
مانند شبکه های اجتماعی روند رو به رشد داشته است، وضعیتی که به تعبیر برخی 
کارشناسان علوم اجتماعی سمت وسوی افراطی آن نگران کننده است، چراکه ممکن 
است سبب ساز انفعال در برابر جدی ترین مسائل یک جامعه شود. »نگو«، »حرف 
نزن«، »سکوت کن«، »خویشتن دار باش«، آموزه هایی اند که از دل نهادهای تاریخی 
به ما ارث رسیده اند، آموزه هایی که اگرچه قصد دارند شرایط را بدتر از چیزی که 
هست نکنند، اما انگار نوعی همزیستی با تلخ ترین مسائل را به ما تحمیل می کنند؛ 
تداوم این تحمیل در شرایطی که بیانگریِ آشکار در عرصه عمومی امکان ظهور و بروز 
نداشته باشد نیاز به یک واکنش پنهان دارد، برای لفافه گویی چه چیزی بهتر از طنز و 
شوخی؟ اما گاهی این واکنش پنهان در برابر محدودیت ها چنان با فرهنگ یک جامعه 
گره می خورد که نوعی از افراطی گری به نمایش گذاشته می شود، هر چیزی دستاویز 
شوخی و خنده می شود، در برابر جدی ترین مسائل نه گفت وگو برای حل کردن بلکه 
خنده برای تحمل کردن جایگزین می شود. به تعبیر محمد سعید ذکایی، »نوعی 
آشفتگی و وادادگی« ایجاد می شود. این جامعه شناس در گفت وگو با خبرآنلاین چنین 
وضعیتی را حاصل فضای »منقبض« سیاسی اجتماعی دو دوران تاریخی می داند که 
معتقد است استفاده افراطی از آن نوعی دعوت به سکوت است و دور شدن جامعه 

از اهداف متعالی است.
چرا مردم از گونه های مختلف شوخی در مواجه شدن با مسائل استفاده 

می کنند؟
کلیت این ماجرا منحصر به جامعه ایرانی نیست، چنین ظرفیتی را فرهنگ های دیگر 
هم نمایش می دهند چراکه طنز همیشه یک تظاهر کلامی و عاطفی بوده که کمک 
می کرده با دشواری ها و سختی ها هم زیستی برقرار کرد. همچنین یک روش برای 
تلطیف کردن قدرت و آماده کردن شرایط برای چانه زنی با قدرت است، یک امکان 

روانی برای تحمل کردن و دوام آوردن در برابر سختی ها محسوب می شود.
درخصوص جامعه ایرانی چه طور؟

این ظرفیت در جامعه ایرانی صورت قدرتمندی دارد، این قدرت از حیث تاریخی 
برآمده از یک حوزه عمومی منقبض و بیانگری محدود است که مردم در آن زیست 

می کردند.
یعنی ما میراث دار این وضعیت هستیم از دل تاریخ هستیم؟

بله، دلایل زیادی می شود برای آن آورد که مهم ترین آن همین ظرفیت های اجتماعی 
و سیاسی است که دائم یک فضای کدر و منقبض را برای ما تداعی کرده است. ما 
حتی در آموزش های اجتماعی اخلاقی تربیتی، به جای بیانگری دائم به خویشتنداری 
و محافظه کاری دعوت شدیم، احتیاط در بیانگری جزئی از فرهنگ ما شده که ریشه 

تاریخی دارد و تحت شرایطی حتی تقویت هم شده است.
در ایرانِ این روزها چه طور؟

در دوران معاصر هم این روش کارکرد خودش را حفظ کرده است، پناه بردن به طنز 
در برابر مسائل با جلوه های مختلف آن مانند »میم«های موجود در فضای مجازی و 

نمونه های سنتی تر آن وجود دارند.
ولی این نوع مواجهه با مسائل در موارد بسیار جدی که گاهی با کیفیت 
زندگی مردم در ارتباط است مانند همین مذاکرات ایران و ایالات متحده هم 

خودنمایی می کند؟
بله، تنوع موضوعی این نوع واکنش گسترده شده و به جدی ترین عرصه ها که گاهی 
گفتن درباره آن ممنوع است ورود می کند؛ به تعبیری کارناوالی کردن مسائل علاوه بر 
این که روشی برا تلطیف فضا است نشان از محدویت ها و سختی ها و البته نوستالوژی ها 

و آرزوها دارد.

ایرنا/  معاون اول رئیس جمهور در پی وقوع انفجار شدید در محدوده اسکله شهید 
رجایی بندرعباس، طی تماس های تلفنی جداگانه با استاندار هرمزگان و رئیس 
جمعیت هلال احمر، آخرین وضعیت شهر بندرعباس را جویا شد و دستورات لازم 

را صادر کرد.
»محمدرضا عارف«  شنبه 6 اردیبهشت ۱۴۰۴ در تماس  تلفنی با »محمد آشوری 
تازیانی« استاندار هرمزگان، دستور داد تا بررسی های فوری و جامعی برای تعیین 

علت دقیق حادثه و میزان خسارات انجام شود.
و  مجروحان  وضعیت  به  رسیدگی  لزوم  بر  همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 

خانواده های کشته شدگان احتمالی تأکید کرد.
وی همچنین دستور داد تا برای جلوگیری از تکرار چنین حوادثی، تمهیدات ایمنی 

در کلیه تأسیسات بندری و صنعتی استان تشدید شود.
استاندار هرمزگان در این گفت وگو گزارشی از اقدامات اولیه شامل اعزام نیروهای 
امدادی، انتظامی و کارشناسان فنی به محل حادثه ارائه داد و اطمینان داد که 

تمامی دستگاه های مربوطه در حالت آماده باش قرار دارند.
در ادامه معاون اول رئیس جمهور در تماس تلفنی با رئیس جمعیت هلال احمر 
کشور، دستور داد امکانات امدادی این نهاد برای کمک رسانی به آسیب دیدگان و 

انتقال مجروحان به مراکز درمانی بسیج شود.
کولیوند نیز از آمادگی کامل هلال احمر برای ارائه خدمات امدادی و درمانی خبر 

داد.

مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  سخنگوی  انتخاب/ 
ضمن اشاره به جلسه این کمیسیون با معاون امنیتی 
و انتظامی وزارت کشور، رئیس مرکز امور اتباع این 
وزارتخانه و همچنین استاندار خراسان رضوی گفت: 
در این جلسه گفته شد که ۶ میلیون و ۱۰۰ هزار نفر 

تبعه خارجی در کشور هستند.
ابراهیم رضائی نماینده دشتستان در مجلس شورای 
اسلامی گفت: جلسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی با حضور اعضای این 
کمیسیون و علی اکبر پورجمشیدیان معاون امنیتی 
و انتظامی وزارت کشور و دبیر شورای امنیت کشور، 
و مهاجرین  اتباع  امور  رئیس مرکز  یاراحمدی  نادر 
خارجی وزارت کشور و غلامحسین مظفری استاندار 

خراسان رضوی برگزار شد.
وی گفت: در این جلسه ابتدا استاندار خراسان رضوی 
گزارشی از وضعیت این استان بیان و آمارهایی هم در 

این زمینه ارائه کرد.
این نماینده مجلس بیان داشت: مظفری اشاره کرد 
به منظور زیارت  زائر  که سالانه حدود ۳۰ میلیون 
حضرت رضا علیه السّلام وارد این استان می شوند و 
مشهد در نوروز امسال شش میلیون زائر را پذیرا بوده 

است.
رضائی گفت: استاندار خراسان رضوی عمده مشکلات 
این استان را در حوزه زیرساخت ها عنوان کرد و اشاره 
ای هم به وضعیت اتباع در این استان و مشهد مقدس 
داشت  وی گفت: مظفری اشاره کرد به اینکه قریب به 
۲ میلیون و ۵۰۰ هزار حاشیه نیشین در شهر مشهد 
وجود دارد که از این میزان یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
نفر اتباع خارجی هستند و یک میلیون و ۲۷۰ هزار 

حاشیه نشین دیگر در کنار آن ها قرار دارند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و ساسیت خارجی 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: استاندار خراسان 
رضوی بر این نکته تاکید داشت که برای شهر مشهد 
باید یک ساختار خاص دیده شود و سطح انتظامی و 

امنیتی این شهر ارتقاء پیدا کند.
رضائی در ادامه گفت: در این جلسه همچنین معاون 
کشور  امنیت  شورای  دبیر  و  کشور  وزیر  امنیتی 
گزارشی از وضعیت امنیت در سالی که گذشت ارائه 
داد و گفت که مدیریت رهبر انقلاب باعث شد که این 
سال سخت را به بهترین شکل پشت سر بگذاریم و از 

چالش های آن عبور کنیم.
تهدیدات  از  همچنین  پورجمشیدیان  گفت:  وی 
محتمل امنیتی کشور در سال ۱۴۰۴ گزارشی داد 
و اذعان داشت که جمهوری اسلامی ایران به دلیل 

موقعیت ژئوپولوتیک خود و برخی مسائل دیگر مورد 
توجه و رصد قدرت ها و طبیعتا مورد تهدید احتمالی 

آن ها است.
جعلی  رژیم  به  اشاره  ضمن  وی  گفت:  رضائی 
و  مستقیم  خباثت های  و  تحرکات  و  صهیونیستی 
غیر مستقیم آن  به عنوان بزرگترین تهدید ایران، 
و  جاری  سال  در  کشور  های  چالش  مهمترین  به 
به  زدن  ضربه  برای  محتمل  سناریوهای  همچنین 
ایران اشاره کرد و راهکارهای خود را نیز برای عبور از 

این چالش ها در این زمینه برشمرد.
داد:  ادامه  ملی مجلس  امینت  سخنگوی کمسیون 
معاون امنیتی وزارت کشور تاکید کرد تمرکز همه 
دستگاه ها باید برای حل مسائل معیشتی مردم به 
ویژه مسائل اقتصادی، ارزش پول ملی و تورم باشد 
و  پیگیری  به  ملزم  باید  ها  دستگاه  همه  اینکه  و 
پاسخگویی به مطالبات اصناف و اقشار مختلف باشند 
و از اتخاذ تصمیمات خلق الساعه و اقدامات پر خطر 

پرهیز کنند.
 رضائی گفت: پورجمشیدیان به چالش هایی مثل 
آب و مرزها هم اشاره کرد و تاکید کرد که انسداد 

مرز مهم است و این امر باید تسریع و تکمیل شود.
وی بیان کرد: معاون امنیتی وزارت کشور همچنین 
گزارشی از اقدامات صورت گرفته در حماسه اربعین 
داد و گفت که تلاش های خوبی برای اینکه مردم 
باشند،  داشته  ایمن  و  ارزان  آسان،  زیارت  و  سفر 

صورت گرفته است.
این نماینده مجلس به نقل از پورجمشیدان گفت که 
کمیته های اربعین هم تشکل شده و ترجیح ما این 

است که مسئولیت کار به عراقی ها محول شود.
رضائی یادآور شد: در ادامه نادر یار احمدی رئیس امور 
اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور نیز گزارشی از 
وضعیت اتباع خارجی در داخل کشور داد و گفت که 
برآورد ما نشان می دهد بالغ بر ۶ میلیون و ۱۰۰ هزار 
نفر تبعه خارجی در کشور داریم که مشخصات اکثر 

این افراد ثبت شده است.
کشور  وزارت  خارجی  اتباع  امور  رئیس  گفت:  وی 
همچنین از اقدامات و پیگیری هایی که برای تعیین 
و  داد  گزارشی  است  گرفته  انجام  افراد  این  تکلیف 
بامدیریت  امسال  اردیبهشت ماه  نیمه  تا  که  گفت 
وزارت کشور همه اطلاعات دستگاه های مسئول در 
این زمینه یکپارچه می شود و وحدت رویه ای را در 

این زمینه خواهیم داشت.
شورای  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  سخنگوی 
اسلامی تصریح کرد: یاراحمدی با اشاره به اینکه روند 

رشد حضور اتباع بیگانه در داخل کشور متوقف شده 
است به چالش هایی که اتباع بیگانه در داخل کشور 

به وجود می آورند، اشاره کرد.
وزارت  خارجی  اتباع  امور  رئیس  داد:  ادامه  رضائی 
کشور ارزبری که از کشور و هزینه هایی که این افراد 
از یارانه های عمومی در حوزه بهداشت، آموزش، نان، 
این موارد  از جمله  را  دارند  بقیه حوزه ها  و  انرژی 

دانست.
وی بیان کرد: یار احمدی در حوزه اتباع اشاره داشت 
که در این زمینه باندهای قاچاق، چالشی می باشند 
که باید ضربه اساسی  به آن ها صورت بگیرد و اینکه 
برخورد با آن ها موجب کاهش قاچاق انسان خواهد 

شد.
رضائی در ادامه خاطرنشان کرد: اعضای کمیسیون 
امنیت ملی هم نقطه نظرات، دیدگاه ها، مطالبات و 

انتقادات خودشان را در این جلسه بیان کردند.
وی گفت: لزوم تکریم اتباع خارجی  و اینکه افغانستان 
سریع السیر  قطار  راه اندازی  ماست،  تمدنی  امتداد 
تهران مشهد به عنوان مطالبه این کمیسیون، توجه 
به حساسیت های قومی و مذهبی در موضوع امنیت، 
توجه به گردشگری زیارت در رابطه با مشهد مقدس، 
لزوم تامین دستگاه ایکس ری در پایانه های مرزی از 

طرف اعضای این کمیسیون مطرح شد.
اتباع  ورود  با  قاطع  برخورد  لزوم  داد:  ادامه  رضائی 
غیرمجاز به کشور، لزوم پاسخ خواهی ایران از طالبان، 
انتقاد از بروکراسی حاکم بر وزارت کشور، ضرورت 
مدیرت اتباع خارجی، انتقاد از حذف نیروهای انقلابی 
در وزارت کشور و همین طور انتقاد از تاثیر پذیری 
وزارت کشور از ستادهای انتخاباتی نیز در همین راستا 

از طرف این کمیسیون عنوان شد.
وی گفت: تدبیر در حماسه اربعین، تاکید بر قانون 
مداری و عمل به بیانات رهبر معظم انقلاب نیز از 
امنیت ملی  اعضای کمیسیون  بود که  نکاتی  دیگر 
این  و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در 
جلسه بر آن ها تاکید داشتند. این نماینده مجلس 
اظهار داشت: معاون امنیتی وزیر کشور هم در پایان 
یادآور شد که دیپلماسی آب باید تقویت شود و بر 
وزارت  کارکنان  معیشت  و  منزلت  وضعیت  بهبود 
ها  استان  به  اختیارات  تفویض  وهمین طور  کشور 
تاکید کرد. رضائی اشاره کرد: در این جلسه انتقادی 
هم از سوی ابراهیم عزیزی رئیس کمیسیون امنیت 
ملی مجلس شورای اسلامی عنوان شد مبنی بر اینکه 
ما نظریه امنیت داخلی نداریم و اینکه وزارت کشور 

باید لایحه امنیت داخلی کشور را ارائه کند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی:

۶ میلیون و ۱۰۰ هزار نفر تبعه خارجی در کشور داریم 

نگاه روز
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